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سخنگوی شهرداری شیراز 
اعلام کرد:

  آسفالت  بیش از
 ۳۹ هزار مترمربع 

 معابر طی 
هفته هفتم

سهم صفر
هستند کسانی که در میان اخبار روزمره 
گم اند. کســانی که حال و روزشان به هفته و روز خاصی 
وابسته نیســت. کســانی که غالباً از دنبال کردن اخبار 
خسته اند. کســانی که معنای دقیق تحریم را می دانند. 
کسانی که هر روز در میان دستاوردها ملی و بین المللی 
کشــور دنبال سهم خود هســتند، اما متأسفانه همیشه 
سهم شــان »هیچ« اســت. این افراد و خانواده هایشان از 
شــنیدن همه اخبار خســته اند و تمام آنچه می خواهند 

مرحمی است برای زخم هایشان. 
افرادی که تعدادشــان در کشور شاید بسیار کم باشد اما 
بزرگترین گروهی هســتند که محروم از زندگی و حتی 
خدمات پزشــکی هستند. خواســته آنها از دولت مردان 
و متولیان پزشــکی یک چیز بیشــتر نیست و آن تأمین 
دارو اســت. همان چیزی که به رغم ادعاهای کســانی 
که تکنولوژی و علم دســت آنها اســت و تولید بسیاری 
از داروها تنها به آنها تعلق دارد، مورد تحریم واقع شــده 
اســت. نمی توان به طور دقیق پیش بینی کرد که آینده 
این دســته از هموطنانمان چگونه خواهــد بود اما آنها 
کســانی هستند که سهم شــان در هفته دولت، در هفته 
علم و فناوری و در همه روزها و ســال ها صفر اســت و 
با تمام تلاش هایی که شــاهد آن هســتیم دیپلماســی 
در این مورد بی اثر بوده اســت و از آنجا که بســیاری از 
پژوهش های پزشــکی در کشــور در مراحــل اولیه قرار 
دارد تولیدات برخی از داروها در کشــور مانند نمونه های 
مشــابه خارجی قطعاً زمان بر خواهد بــود. بیماران نادر 
 کسانی هســتند که در دستاوردهای کشــور برای آنها 

تقریباً صفر است.
با رجوع به اخبار منتشــر شده در هفته دولت و بررسی 
اخبار حوزه پزشکی خیلی زود می توان پی به زندگی پر 

درد آنان برد.
 به گفته یکی از مســؤلان فعال در حــوزه یک بیماری 
نادر حتی امید ما به رســانه ها نیز صفر شــده است و در 
تردید به ســر می برند که آیا نیاز هست باز هم مشکلات 
را بــه گوش آنــان که باید برســد، برســاند. آنچه مهم 
اســت حق زندگــی و بهره مندی از ســلامت برای همه 
شهروندان اســت. یک نفر هم یک نفر اســت.  به امید 
 روزی که خودکفایــی در تولید دارو در صدر خودکفایی 

کشور قرار گیرد. ۳

 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری فارس تأکید کرد:

 جلوگیری  از
 ادامه فعالیت 

خوابگاه های فاقد 
استانداردهای لازم

صفحه 5

پایان سومین خشکسالی 
 پیاپی و انتظار ورود 

به ترسالی

فرمانده سپاه فجر استان فارس:
امسال سه هزار گروه جهادی پای کار محرومیت زدایی هستند

رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر شیراز: 
777همه پروژه های محرومیت زدایی در محدوده کلان شهر شیراز تعریف شده اند
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در آیین استانی آغاز سال تحصیلی جدید تأکید شد: 

جمع آوری مدارس 
کانکسی و نا ایمن

 شــنبه یک مهرماه ســال جاری آغاز ســال تحصیلی 
مــدارس بود تــا در ســال تحصیلــی 1402-1403 
تعداد 955 هــزار دانش آموز وارد 8 هزار کلاس درس 
شوند. ســالی که آموزش و پرورش با برگزاری آزمون 
اســتخدامی ســعی در جذب معلم کرد تــا در زمینه 
آموزگار و دبیر با مشــکل مواجــه نگردد. محمد هادی 
ایمانیــه، اســتاندار فــارس در آیین اســتانی نواختن 
زنــگ آغاز ســال تحصیلی دانش آمــوزان، هفته دفاع 

مقدس و ایثار و شــهادت در دبیرستان دولتی پسرانه 
رازی ناحیه 4 شــیراز، نوید جمــع آوری کامل مدارس 
کانکســی و نا ایمــن را در اســتان داد و گفت: تلاش 
می شود تا به زودی این گونه مدارس از طریق اعتبارات 
مولدســازی و با همکاری و همت خیرین از آموزش و 
 پرورش این استان برچیده شود. استاندار فارس علاوه 
بر این چند تکلیف نیز به مســئولان آموزش و پرورش 

صفحه 3فارس داد و تأکید کرد...
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وزیر امور خارجه:
تبادل پیام با آمریکا ادامه دارد

حســین امیرعبداللهیــان، وزیر امــور خارجه 
جمهوری اســلامی ایران بــا آنتونیو گوترش، 
دبیرکل سازمان ملل متحد در نیویورک دیدار 
کرد.امیرعبداللهیان در این دیدار  گوترش را در 
جریان روندها و پیشرفت های خوب حاصله در 

روابط ایران با همسایگان و برخی...

وزیر راه و شهرسازی: 
مسکن 2۵ متری نیاز بازار را 

پاسخ نمی دهد
 مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرســازی گفت: 
عرضه مســکن اســتیجاری را می توان با مدل 
نهضت ملی مســکن انجام داد و مســکن 25 
متری نیاز بازار را پاسخ نمی دهد.بذرپاش اظهار 

کرد: مسکن 25 متری اصلًا در دستور کار...

 رئیس  جمهور مطرح کرد:
اجرای طرح پویش مهر به جای 

طرح پرسش مهر
سید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در آیین 
آغاز ســال تحصیلی 1403-1402، با حضور 
در آموزشــگاه شــهید کمندی شهرســتان 
بهارستان استان تهران، با بیان اینکه آموزش 

و پرورش مأموریت بسیار مهمی دارد...

فروش خودرو در سامانه یکپارچه ادامه دارد
صفحه5
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صفحه 3

وزارت اطلاعات طی اطلاعیه ای اعلام کرد:
۳۰ انفجار همزمان در تهران

 خنثی شد
ایرنا، وزارت اطلاعات کشورمان از خنثی سازی ۳۰ انفجار 
همزمان در تهران و بازداشــت ۲۸ تروریســت در روزهای 

اخیر خبر داد.
وزارت اطلاعات با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: در روزهای 
اخیر طی سلســله عملیات هایی همزمان در اســتان های 
تهــران، البــرز و آذربایجان غربی، چندیــن پایگاه و خانه  
تیمی تروریســت ها را مورد حمله قــرار داده و ۲۸ نفر از 
اعضای شــبکه ی تروریستی مذکور را بازداشت کردند. این 
عناصر، وابســته به گروهک جنایت پیشه ی داعش بوده و 
تعدادی از آن ها ســابقه ی همراهی با تکفیری ها در سوریه 
یا حضور در افغانســتان، پاکستان، اقلیم کردستان عراق را 
دارا می باشــند. به رغم داعشی بودن عوامل دستگیر شده، 
این مدل طراحی عملیات و الگوی رفتاری این تروریست ها، 
به مراتــب فنی تر و پیچیده تر از الگوی معمول جریان های 
تکفیری بوده و انطباق معناداری با شیوه ها و سازوکارهای 
شناخته شده ی رژیم اشغالگر صهیونیستی را دارا هستند. 
اعمال تخصصی ترین شیوه های تشکیلاتیِ منقطع و سلولی، 
اســتفاده از روش هایی برای فریب و مشغول سازی افسران 
اطلاعاتی خودی، تمرکز ارتباطات بر شبکه های اجتماعی 
بیگانه به ویژه واتساپ، استفاده از عناصر واسط و چندگانه 
در ارتباطات، بکارگیری جاعلان کاملًا حرفه ای برای تأمین 
مدارک مورد نیاز و ده ها مؤلفه ی دیگر از این قبیل، جملگی 
نشــان از وجود منشــأی فراتر از گروهک داعش در پشت 

صحنه ی عوامل بازداشت شده دارند.

رئیس سازمان هواشناسی کشور:
پرونده سومین خشکسالی متوالی 

کشور بسته شد
 مهر، رئیس ســازمان هواشناسی کشور گفت: سال آبی با 
کاهش ۲۰ درصدی بارش نسبت به میانگین های بلند مدت 
به پایان رسید و سومین سال متوالی کم بارش کشور را رقم 
زد. ســحر تاج بخش مسلمان اعلام کرد: سال آبی گذشته 
از اول مهرماه سال ۱۴۰۱ شروع شد و تا پایان ۳۱ شهریور 
ماه امســال ادامه داشت که متأسفانه مانند ۲ سال گذشته 
این ســال نیز بــا کاهش بارش به اتمام رســید.وی افزود: 
توزیع بارش ســال آبی گذشته در همه نقاط کشور یکسان 
نبود به طوریکه بدترین شــرایط در حاشــیه شرقی کشور 
به خصوص در اســتان خراسان رضوی رخ داد. معاون وزیر 
راه و شهرسازی و رئیس ســازمان هواشناسی کشور ادامه 
داد: بیشترین کم بارشــی در استان خراسان رضوی اتفاق 
افتاد، همچنین در اســتان های واقع در دامنه های جنوبی 
رشــته کوه البرز مثل تهران، قزوین و ســمنان نیز شرایط 
خوبی نبود به نحوی که پس از خراســان رضوی بیشترین 
کم بارشــی ها در این مناطق اتفاق افتاد. تاج بخش اضافه 
کرد: از طرف دیگر همانطور که در گذشته پیش بینی کرده 
بودیم در برخی اســتان های واقع در زاگرس جنوبی نظیر 
کهگیلویه و بویراحمد شرایط بارشی خوبی رقم خورد. وی 
افزود: علاوه بر این موضوع، ۲ ســال گذشته نیز با کاهش 
بارش در کشــور ســپری کردیم و این شرایط را به مراتب 
وخیم تر کرده است این یعنی اینکه ما سه سال متوالی در 

کشور کمبود بارش داریم.

جلسه رصد اقتصادی با حضور 
رئیس جمهور برگزار شد

ایرنا، جلسه رصد اقتصادی به ریاست آیت ا... سید ابراهیم 
رئیسی و با حضور اعضای تیم اقتصادی دولت برگزار شد. 

در ادامه جلسات هفتگی جلســه تشریح جزئیات گزارش 
بانک مرکزی از رشــد اقتصادی سه ماهه اول سال جاری 
موضوع اصلی جلسه بود. بر اساس این گزارش، در حالی که 
رشد اقتصادی کشور در سه ماهه اول سال گذشته به ۱/۹ 
درصد رسیده بود، اقتصاد ایران در سه ماهه اول سال جاری 
توانســت در اثر بهبود قابل توجه تولید و رشــد کم سابقه 

بخش خدمات، به رشد اقتصادی ۶/۲ درصدی دست یابد.
گزارش بانک مرکزی نشان می دهد نرخ رشد گروه خدمات 
در ســه ماهه ابتدایی ســال جاری ۶/۲ درصد، بخش نفت 
۱۶/۵ درصد، گروه صنایع و معادن ۳/۷ و گروه کشــاورزی 
۲.۲ درصد بوده اســت. در ســمت تقاضا نیز رشد مخارج 
مصرفــی بخش خصوصی از ۶/۴ بــه ۸/۲ درصد و افزایش 
تشکیل سرمایه ناخالص از منفی ۱/۴ به مثبت ۲ درصد و 
همچنیــن افزایش صادرات از ۷/۲ به ۹/۴ و کاهش واردات 
از ۱۴/۶ به ۵/۵ درصد از عوامل رشــد ۶/۲ درصدی رشــد 

اقتصادی سه ماه اول امسال عنوان شده است.
همچنین در جلسه، گزارشی هم از بخش مسکن ارائه شد 
که طبق آن نرخ رشد تشکیل سرمایه در بخش ساختمان 
با بهبود قابل ملاحظه در ســه ماهه ابتدایی سال نسبت به 
مدت مشابه ســال قبل از منفی ۹/۴ درصد به مثبت ۱/۷ 

درصد رسیده است.
قیمت مســکن هم در تهران در مرداد ماه امسال نسبت به 
ماه قبل از آن ۱ درصد کاهش داشــته است.ارائه گزارش از 
وضعیت کالاهای اساســی در بازار هم بخش پایانی جلسه 
بود که رئیس جمهور نکات و تذکرات لازم را درباره تأمین و 

قیمت برخی از این کالاها بیان کرد.

 عرضه گوشت قرمز به قیمت 
سال گذشته

ایسنا، قائم مقــام وزیر جهاد کشــاورزی گفت: برنامه مان 
رســاندن گوشت قرمز به ســطح قیمت سال های گذشته 
اســت. علیرضا پیمان پاک با اشاره به افزایش حجم واردات 
گفت: بازرسی ما هم این است که گوشت به وفور وجود دارد 
و مشکلی وجود ندارد و در تمامی فروشگاه های زنجیره ای 
این محقق بوده اســت. اما اگر مشکلی دیده شده، توصیه 
می کنیم که آن را گزارش دهند تا بازرسان ما نظارت کنند.

وی با بیان اینکه روزانه حدود ۱۵۰ تن واردات داریم، ادامه 
داد: غیر از حــدود ۱۰ درصد میزان واردات که به میادین 
تره بار می رود، ۹۰ درصد در فروشگاه های زنجیره ای عرضه 
می شود؛ یعنی تنها ۱۵ تا ۲۰ تن به میادین می رود و باقی 

در فروشگاه ها عرضه می شود.
قائم مقام وزیر کشاورزی در امور تجارت و تنظیم بازار با بیان 
اینکه برنامه ریزی می کنیم که تا اواســط آبان بتوانیم ثبات 
قیمت داشته باشیم، گفت: در حال برنامه ریزی هستیم که 
به قیمت های ســال گذشته برسیم؛ قیمت لاشه به قیمت 

۳۳۰ عمده فروشی و ۳۸۰ هزار تومان خرده فروشی برسد.
قائم مقام وزیر جهاد کشــاورزی گفت برنامه وزارت جهاد 
کشاورزی رساندن قیمت گوشت قرمز به سطح قیمت های 

سال گذشته است.

تسنیم، سردار ســرتیپ رضا طلایی نیک، سخنگوی وزارت دفاع در 
 یادواره شهدای شهرستان کبودرآهنگ با بیان اینکه ایران قدرت دفاعی 
اول منطقه اســت، گفت: امروز همه اذعان دارند که هیچ معادله ای در 
منطقــه خاورمیانه بدون نقش آفرینی ایران قابل تنظیم نیســت. وی 
افــزود: ایران اعلام کرد که اجازه تغییر مرزها در منطقه را نمی دهیم؛ 

جرات نکردند و جرات نخواهند کرد که این کار را انجام دهند.
ســخنگوی وزارت دفاع با بیان اینکه در حوزه صنعت دفاعی کشــور، 
اخیراً دستاوردهای جدیدی در بخش تسلیحات نظامی رونمایی  شد، 
افــزود:  دفاع مقدس به ما اقتدار، خوداتکایی، قدرت معنوی و در عین 

حال امید به شکست دشمنان را آموخت.
طلایــی نیک به دوران پرافتخار دفاع مقدس اشــاره  کرد و ادامه داد: 
ملت ایران در راه دفاع از دســتاوردها و آرمان های شهدا ، مصصم و با 
اراده است و برگزاری یادواره های شهدا نیز، فرصتی برای تکریم و ادای 
احترام به مقام شامخ شهداست.  شهدای ایران اسلامی، اسماعیل گونه 
از دامــن مــادران و پدرانی همچون هاجر و ابراهیم برخاســتند و به 
قربانگاه کربلای ایران رفتند و در رکاب امام راحل جنگیدند و افتخار 

آفریدند.
وی تصریح کرد: یاد و نام شهدا برای ملت ایران فراموش ناشدنی است 
و امنیت کنونی کشور، به برکت خون پاک و مطهر شهداست و ما این 
رسالت بزرگ و سنگین را بر دوش داریم که راه آنان را که راه عزت و 
ســرافرازی نظام جمهوری اسلامی است، ادامه دهیم. در دوران جنگ 

تحمیلی، وجبی از خاک کشور در اختیار دشمنان قرار نگرفت.
ســخنگوی وزارت دفاع با اشــاره بــه نمونه هایی از دســتاوردهای 
متخصصان صنعت دفاعی کشورمان افزود: در سامانه موشک باور ۳۷۳ 

انواع تجهیزات »رهگیری، راداری، شناســایی و درگیری« به کار رفته 
اســت؛  امروز موشک هایی در اختیار داریم که اسم آنها را موشک های 
اسرائیل زن گذاشــته ایم و نقطه هدف آنان در وهله اول سرزمین های 

اشغالی است.
 وی با بیان اینکه در موشــک حاج قاسم  متناسب با تهدیدها ساخته 

شده است، خاطرنشان کرد: این موشک اسرائیل زن است.
موشــک »قاســم« پس از موشــک های »دزفول« با بــرد ۱۰۰۰ و 
»ذوالفقــار« بــا برد ۷۰۰ کیلومتر، دوربردترین موشــک بالســتیک 
ســوخت جامد تاکتیکی کشور اســت. )لازم به ذکر است که موشک 
دومرحله ای سجیل با برد ۲۰۰۰ کیلومتر در رده موشک های برد بلند 
و راهبردی قرار می گیرد.( در واقع صنعت دفاعی کشور مسیری را که 
با موشک های »فاتح ـ ـ۱۱۰« با برد ۳۰۰ کیلومتر، »فاتح ـ ـ۳۱۳« با برد 
۵۰۰ کیلومتر و سپس »ذوالفقار« با برد ۷۰۰ کیلومتر طی کرده است، 

امروز و در کمتر از ۴ ســال پس از موشک »ذوالفقار«، با یک افزایش 
۱۰۰درصدی در برد ادامه داده است.

موشــک »قاســم« با برد ۱۴۰۰ کیلومتر را می توان اولین موشــک 
بالستیک تاکتیکی و ســوخت جامد ایرانی دانست که به راحتی توان 

رسیدن به سرزمین های اشغالی را دارد.
پیش از این، موشــک »دزفــول« با بــرد ۱۰۰۰ کیلومتر در صورت 
ـ که خود مشکلاتی در زمینه عملیاتی  شــلیک از برخی نقاط مرزی ـ
ـ می توانســت برخی نقاط محدود در سرزمین های  به دنبال داشــت ـ
اشغالی را هدف قرار دهد ولی امروز با موشک جدید »قاسم« به راحتی 
می توان از عمق بیشــتری از خاک کشــور، هر نقطه از سرزمین های 
 اشــغالی را که محل استقرار صهیونیســت ها است با دقت کم نظیری 

هدف قرار داد.
شلیک از عمق مطمئن از داخل خاک کشور، امکان شناسایی موشک 
پیش از پرتاب را بسیار کاهش می دهد و همچنین فرصت کمتری به 
سامانه های دفاع موشــکی دشمن برای واکنش احتمالی می دهد، اما 
در این مرحله نیز سر جنگی جداشونده موشک »قاسم« و نیز سرعت 
بالای آن در ورود به جو، کار دفاع را برای سامانه های موشکی دشمن 
بسیار ســخت می کند و ضریب موفقیت حمله موشــکی را به میزان 

چشمگیری بالا می برد.
لازم به ذکر است که اگر گمانه زنی انجام شده در این گزارش در مورد 
یکسان بودن ســر جنگی موشک جدید با موشک »ذوالفقار« صحیح 
باشد، پس سر جنگی مورد استفاده در موشک »قاسم«، آزمون واقعی 
عملیاتی را نیز دو بار و در حمله به مواضع داعش در ســوریه به خوبی 

پس داده است.

فارس، عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت:  در حال حاضر 
واقعاً با کمبود پزشک عمومی و متخصص در کشور روبرو هستیم.

فاطمه محمد بیگی در نشســت دانشجویی بررسی برنامه هفتم توسعه 
در حوزه ســلامت گفت: مقررات ما در پذیرش دستیاری بسیار دست 
و پا گیر اســت. چگونه انتظار داریم این پزشــک نمونه در کشور بماند 
و تشــکیل خانواده بدهد اما حقوقــش را کامل پرداخت نکنیم و اجازه 

ندهیم آزمون دستیاری بدهد.
کرامت پزشکان و مردم زیر سؤال رفته است

وی با تأکید بر این   که در حال حاضر کشــور به طور جدی با کمبود 
پزشــک عمومی و متخصص روبرو است، دوره تعهد خدمت پزشکان را 
به زندانی نامرئی تشــبیه کرد و ادامه داد: وقتی درس پزشک عمومی 

تعهدی تمام می   شــود، یک طرح تعهد خدمت در مناطق محروم سه 
برابر مدت تحصیل برای او گذاشته می   شود و او را موظف می کنیم که 
فقط باید در همان منطقه محروم فعالیت کند. البته در اصلاحیه قانون 

عدالت آموزشی این میزان به ۷/۱ برابر کاهش یافت.
این پزشــک عمومی، دوره کرونا را یکی از نمودهای کمبود پزشک در 
کشــور دانســت و تصریح کرد: ما در دوره کرونا این مسئله را به طور 
جدی احســاس کردیم. در این دوره کمبود شــدید پزشک متخصص 
بیهوشــی ما را به شــدت با چالش روبرو کرد. علاوه بر این ، در زمینه 
 کمبــود متخصصان رادیولــوژی یا رشــته هایی مثل دندانپزشــکی

 )حوزه بهداشــت دهان و دنــدان( و دیگر تخصص ها نیز در کشــور 
مشکل داریم.

وی اقدام دولت سیزدهم در افزایش تعداد پزشکان متخصص را اقدامی 
مثبت خوانــد و افزود: اگر تعداد این متخصص هــا افزایش یابد همان 
خدمات درمانی بصورت ارزان تر، در دســترس   تر و با عدالت بیشتری به 

مردم ارائه خواهد شد.
وی حفظ کرامت انســانی بیماران و پزشــکان را مهم برشمرد و گفت: 
در مطب  بعضی از پزشــکان متخصص، مردم از ساعت یک ظهر نوبت 
می ایستند تا ۱۲ شب نوبت   شان برسد. آیا این   جا کرامت بیمار حفظ 
می شــود ؟ آیا کرامت پزشک حفظ می شــود؟ نه! از یک طرف پزشک 
خســته می شــود و نمی تواند به اندازه کافی برای مریض وقت بگذارد 
از طرف دیگر زمان زیادی از مردم هدر می رود و خســته می شوند در 

مجموع هر دو طرف ناراضی هستند.

صدا و ســیما، رئیس سازمان ســنجش آموزش کشور گفت: تلاش 
می شــود نتایج نهایی آزمون سراسری ســال ۱۴۰۲ در هفته آینده تا 

پیش از ۱۵ مهرماه اعلام شود.
عبدالرسول پورعباس گفت: با توجه به اینکه برخی از داوطلبان سوابق 
تحصیلــی خود را از آموزش و پرورش نگرفتــه بودند و تکمیل نکرده 
بودند، یک فرصت داده شــد که پس از اینکه سوابق تحصیلی خود را 

بگیرند با توجه به نمره خود، فرم انتخاب رشته خود را تصحیح کنند.

وی افزود: این موضوع به صورت پیامک به این دسته از داوطلبان اعلام 
شد و این گروه فرم انتخاب رشــته خود را تکمیل کردند؛ بنابراین به 
تازگی این کار در این هفته به اتمام رسیده و انتخاب رشته این دسته 

از داوطلبان تصحیح شده است.
رئیس سازمان سنجش آموزش کشور خاطرنشان کرد: بنابراین تلاش 
می شــود نتایج نهایی آزمون سراسری سال ۱۴۰۲ تا نیمه مهرماه و در 

هفته آینده اعلام شود.

بر اســاس این گزارش آزمون سراسری ســال ۱۴۰۲ بر اساس مصوبه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی در دو نوبت دی ماه ۱۴۰۱ و تیرماه ۱۴۰۲ 
برگزار شد. در این آزمون برای نخستین بار سوابق تحصیلی داوطلبان 
که توسط وزارت آموزش و پرورش بر اساس نتایج امتحانات هماهنگ 
و کشــوری با تأثیر قطعی ۴۰ درصدی برای سه گروه اصلی آزمایشی 
شامل علوم ریاضی و فنی، علوم تجربی و علوم انسانی و تأثیر قطعی ۲۶ 

درصدی برای گروه های زبان های خارجی و هنر اعمال شد.

سخنگوی وزارت دفاع:

 رسماً اعلام می کنیم موشک  اسرائیل زن در اختیار داریم 

نماینده مجلس: 

مشکل کمبود پزشک جدی است

نتایج نهایی آزمون سراسری سال ۱۴۰۲ هفته آینده اعلام می شود

چالشی به نام سد معبر
 شهردار شیراز تأکید کرد: 

عزم جدی برای برخورد قاطع با متخلفان



دو شنبه 1402/07/03 سیاسیسال سی ام  شماره 26102

نوبت اول:1402/07/01 خبر جنوب
نوبت دوم: 1402/07/03 سبحان

شــهرداري شــیراز در نظر دارد عملیات اجرایی شبکه جمع آوری، 
هدایت و انتقال آب های سطحی میدان مرکزی میوه و تره بار سازمان 
ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری شیراز 
را  از طریق برگزاری مناقصه عمومی در سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت ) ستاد ( با شماره فراخوان 2002096688000537 واجد شرایط 
واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید با مراجعه 
به آدرس WWW.Setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه 
و تحویل آن اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی ، ثبت نام در 
سامانه مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضائ 
مجاز از سوی متقاضیان جهت شرکت در مناقصه الزامی است. ضمناَ 
در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر شماره تلفن: 07137250754 داخلی 

222 آماده پاسخ گویي مي باشد.
-مبلغ برآورد اولیه: 113/005/043/283  ریال

-مدت قرارداد :4 ماه 
-شرایط شرکت کنندگان : کلیه اشخاص حقوقی دارای حداقل دارای 
رتبه 5 در رشته آب یا ابنیه  از سازمان برنامه و بودجه و دارای سابقه 
مشــابه یا مرتبط با موضوع مناقصه، ارائه گواهینامه تایید صلاحیت 

ایمنی از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی الزامی می باشد. 
-محل انجام کار: میدان مرکزی میوه و تره بار شیراز

-مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 5/700/000/000 ریال بصورت ضمانت 
نامه بانکی یا فیش واریزی نقدی بحساب سپرده 100805504742 کد 

مرجع 102451 بانک  شهر شعبه چمران بنام شهرداری شیراز 
-برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشــوند 

سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
-در زمان انعقاد قرارداد 5%  مبلغ پیشنهادی  بعنوان ضمانت حسن 
اجرای تعهدات بصورت ضمانــت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ می 

گردد.
-آخرین مهلت دریافت )توزیع( اسناد: متقاضیان میتوانند حداکثر تا 
ساعت 15:00 روز شنبه مورخ 1402/07/08 از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت نمایند.
-آخرین مهلت ارائه پیشــنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه 
حداکثر تا ساعت 15:00 یکشنبه تاریخ 1402/07/23 می باشد. شرکت 
کنندگان می بایست تا تاریخ مذکور ســپرده شرکت در مناقصه را 
به صورت فیزیکی به آدرس شــیراز بولوار مدرس- کوچه 63 فرعی 
63/1- سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی-

طبقه دوم واحد قراردادها تحویل نمایند.
-تاریخ و محل بازگشایی پاکات: روز دوشنبه  ساعت   00:13  مورخ 
1402/07/24 در محل چهارراه خلدبرین سالن اجتماعات شهرداری 

منطقه یک  می باشد. 
-مدت اعتبار پیشنهاد سه ماه از تاریخ ارائه پیشنهاد قیمت می باشد.

-هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.
-تعدیل آحاد بها براســاس بخشنامه شــماره 101/173073 مورخ 
82/9/15 سازمان برنامه و بودجه پرداخت خواهد شد  شاخص مبنای 

پیمان سه ماهه دوم سال 1402 پرداخت خواهد شد.
-بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.

- شهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها  مختار میباشد در اینصورت 
سپرده ها مسترد می گردد.

-شرکت در مناقصه ودادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 
شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

-سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج 
است.

 -آگهــی و اطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریق ســایت
 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.

 -متقاضیان شــرکت در مناقصــه موظف به ثبت نام در ســایت
 vendor.shiraz.ir می باشند.

-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: 
مرکز تماس : 1456  

شناسه آگهی:1570947
-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بين الملل شهرداري شيراز

آگهي تجدید مناقصه عمومي 1402-659                   

نوبت اول:      01  / 07 /1402 افسانه
نوبت دوم:     03  / 07  /1402 سبحان

شهرداري شــیراز در نظر دارد نســبت به خرید 40000 عدد مخزن 
ثابت کارتن پلاســت درب دار با ظرفیت 80 لیتر پســماند عادی بر 
اساس مشخصات موجود در اسناد مناقصه از طریق برگزاری مناقصه 
عمومی در ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ســتاد (با شماره 
فراخوان 2002096688000484 به اشخاص واجد شرایط واگذار نماید. 
 لــذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آیــد با مراجعه به آدرس

 WWW.Setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه و تحویل 
آن اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی ، ثبت نام در ســامانه 
مذکور و دریافــت گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضاء مجاز از 
ســوی متقاضیان جهت شــرکت در مناقصه الزامی است. ضمناَ در 
صورت نیاز به اطلاعات بیشتر شماره تلفن: 07136499236 داخلی 

205 آماده پاسخ گویي مي باشد.
-مبلغ برآورد: 46/000/000/000  ریال بر اساس فهرست بهاء واحد پایه 

رشته پسماند رسته مدیریت شهری و روستایی 1402
-    مدت قرارداد :   4 ماه از تاریخ انعقاد قرارداد

-شرایط شرکت کنندگان : کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی 
-محل تحویل کالا: انبار ســازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز 
به آدرس کمربندی امام خمینی، جنب پل شهیدان دست بالا، واحد 

موتوری سازمان   
-مبلغ تضمین شــرکت در مناقصــه 2/300/000/000 ریال بصورت 
ضمانت نامه بانکی یا فیش واریزی نقدی بحساب سپرده بانک  شهر 
شعبه شهید چمران شماره حســاب 100805504742بنام شهرداری 

شیراز با کد مرجع 101876 
-برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشــوند 

سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
-در زمان انعقاد قرارداد 10%  مبلغ پیشنهادی  بعنوان ضمانت حسن 
اجرای تعهدات بصورت ضمانــت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ می 

گردد.
-آخرین مهلت دریافت ) توزیع ( اسناد : متقاضیان میتوانند حداکثر 
تا ساعت 13 روز چهارشــنبه مورخ 1402/07/12 از طریق مراجعه به 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت 
نمایند.لازم به ذکر اســت مناقصه گران جهت شرکت در مناقصه می 
بایست در زمان مقرر فوق نســبت به دریافت اسناد صرفا از طریق 
ســامانه اقدام نماینددر غیر اینصورت امکان شرکت در مناقصه را 

نخواهند داشت.
-آخرین مهلت ارائه پیشــنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه 
حداکثر تا ســاعت 12 روز  دوشــنبه مورخ 1402/07/24 می باشد. 
شرکت کنندگان می بایست تا تاریخ مذکور سپرده شرکت در مناقصه 
را به صورت فیزیکی به آدرس شــیراز بلواراستقلال نبش کوچه 36 

طبقه دوم واحد قراردادها سازمان مدیریت پسماند تحویل نمایند.
 -تاریخ و محل بازگشــایی پاکات: روز دوشــنبه ساعت 13 مورخ
  24/ 1402/07 در محل چهارراه خلدبرین طبقه سوم شهرداری منطقه 

1 سالن اجتماعات می باشد.  
-مدت اعتبار پیشــنهادها 3 ماه از تاریخ ارائه پیشنهاد قیمت می 

باشد.
-پیش پرداخت در قبال دریافت ضمانتنامه معتبر بانکی قابل پرداخت 

می باشد.
-بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.

- شهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها  مختار میباشد در اینصورت 
سپرده ها مسترد می گردد.

-شرکت در مناقصه ودادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 
شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

-سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج 
است.

 -آگهــی و اطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریق ســایت
 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.

 -متقاضیــان شــرکت در مناقصــه موظف به ثبت نام در ســایت
 vendor.shiraz.ir می باشند.

-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: 
مرکز تماس : 1456  

شناسه آگهی:1569722
-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بين الملل شهرداري شيراز

آگهي تجدید مناقصه عمومي 1402-650

وزیر راه و شهرسازی: 
مسکن 25 متری نياز بازار را پاسخ نمی دهد

باشگاه خبرنگاران- مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی گفت: عرضه 
مسکن استیجاری را می توان با مدل نهضت ملی مسکن انجام داد و مسکن 

۲۵ متری نیاز بازار را پاسخ نمی دهد.
بذرپاش اظهار کرد: مسکن ۲۵ متری اصلًا در دستور کار ما نبوده و نیست. 
ضرورتــی هم فعلًا نــدارد. وی درباره اینکه آیا متقاضــی برای واحدهای 
 ۲۵ متــری وجود ندارد گفت: مســکن ۲۵ متری در بــازار نیازهای مردم 

را پاسخ نمی دهد.
وزیر راه و شهرســازی با بیــان اینکه واحدهای ۲۵ متری برای مســکن 
استیجاری هم مناسب نیست، بیان کرد: شاید متراژ کوچک برای سوییت ها 
و خوابگاه های دانشــجویی مناسب باشــد اما عرضه مسکن استیجاری را 

می توان با مدل نهضت ملی مسکن انجام داد.
بذرپاش تأکید کرد: ما در حال عرضه زمین برای ساخت خانه های ویلایی 
هستیم. چگونه ممکن است برنامه ای مثل مسکن ۲۵ متری را در دستورکار 
قرار دهیم. همان طور که قبلا اعلام کردیم عرضه این نوع واحدها توســط 

وزارت راه و شهرسازی تکذیب می شود.

دبیر شورای نگهبان:
جهاد تبيين را نمی شود کنار گذاشت

ایرنا- آیت ا... احمد جنتی، دبیر شورای نگهبان در ابتدای جلسه این شورا، 
ضمن تسلیت سالروز شهادت امام حسن عسکری )ع( اظهار کرد: این روز 
را به محضر حضرت ولی عصر )عج( و همه ارادتمندان آن حضرت تســلیت 

می گویم. از خداوند می خواهم ما را جزو پیروان راستین ایشان قرار دهد.
وی افــزود: تبیین برخی ویژگی های ظاهری و رفتاری شــیعیان توســط 
امام عســکری )ع( زمینه ســاز یکپارچگی و ایجاد حرکت جمعی در میان 
شــیعیان شد. حماســه راهپیمایی میلیونی اربعین حسینی )ع( از برکات 

این هدایت هاست.
آیت ا... جنتی با بیان اینکه از امام حسن عسکری)ع( نامه های ارزشمندی به 
یادگار مانده تأکید کرد: این نامه ها اختصاص به یک فرد و یک دوره زمانی 
ندارد و پیروان آن حضرت، در تمام دوران ها مخاطب این نامه ها هستند و 

باید مضامین متعالی آن ها را در زندگی خود به کار بگیرند.
وی افزود: جهاد فرهنگی امام عســکری )ع( در سخت ترین شرایط، به ما 
می آموزد که هیچ گاه تکلیف جهاد تببین را نمی شــود کنار گذاشت. باید 

برای مقابله با انحرافات فرهنگی و اعتقادی، برنامه داشته باشیم.
دبیر شــورای نگهبان گفت: رفتار حکیمانه امام عســکری)ع( به منظور 
زمینه ســازی و مهیا کردن شــیعیان برای پذیرش امــر مهم غیبت امام 

دوازدهم، تأثیر فراوان داشت و مانع از سرگردانی پیروان ائمه شد.
وی گفت: شــناخت سیره امام حسن عســکری )ع( موجب می شود تا با 
ســبک زندگی در دوران غیبت آشنا شــویم و فرهنگ صحیح انتظار را 
درک کنیم. آیت ا... جنتی افزود: زندگی مبتنی بر فرهنگ انتظار، ســبک 
زندگی مؤمنانه بر پایه امیدواری و تلاش است. مومن منتظر برای تحقق 
ارزش های الهی مجاهدت می کند، اهل صبر اســت، در برابر ناملایمات و 

سختی ها تسلیم نمی شود و از پای نمی نشیند.

عضو هیئت رئیسه مجلس:
سامانه مؤدیان مالياتی جلوی اعمال نفوذ

 در اخذ ماليات را می گيرد
باشــگاه خبرنگاران- مجتبی یوسفی، عضو کمیســیون عمران و عضو 
هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی درباره میزان موفقیت سامانه مؤدیان 
مالیاتی و پایانه های فروشــگاهی در ایجاد عدالــت مالیاتی گفت: یکی از 
موضوعاتی کــه کمک می کند که اعمال نفوذ هر چنــد محدود برخی از 
ممیزان مالیاتی در فرآیند اخذ مالیات کم شود سیستمی شدن فرآیند اخذ 

مالیات در کشور با استفاده از سامانه مؤدیان مالیاتی است.
وی بیان کرد: سیستمی شدن فرآیند اخذ مالیات در کشور به اخذ عادلانه 
مالیات کمک می کند و حقی از کسی ضایع نمی شود و به این صورت شیوه 
ممیزمحور در اخذ مالیات حاکم نیســت، بلکه سیستم محور مالیات اخذ 
می شود. عضو هیئت رئیسه مجلس ادامه داد: در سامانه مؤدیان مالیاتی به 
صورت کاملًا هوشمند اعلام می شود که چه کسانی شامل پرداخت مالیات 
می شــوند و میزان مالیات پرداختی آن ها هم اعلام می شود، از سوی دیگر 
اعمال نفوذ و نظر شــخصی در اخذ مالیات هــا از بین می رود، زیرا دخالت 

انسان در فرآیند اخذ مالیات کاهش پیدا می کند.
یوسفی اظهار کرد: هر قدر به سمت سامانه ها در اخذ مالیات برویم اعمال 
نظر های شخصی کمتر می شود و به این صورت فقط از بخش شفاف اقتصاد 
شــامل کارمند، کارگر و... مالیات اخذ نمی شود که بعضی از این گروه ها با 

پرداخت مالیات در مضیقه مالی هم قرار می گیرند.
وی افزود: در سیســتم اخذ مالیات با دخالت عوامل انسانی بعضی گروه ها 
و مشــاغلی وجود دارند که درآمد بالایی دارند، امــا مالیاتی هم پرداخت 
نمی کنند و یا مالیات را کمتر از کارمند و کارگر می پردازند، اما با ســامانه 
مؤدیان مالیاتی جلوی این گروه ها هم گرفته می شود؛ به عنوان مثال افراد 
فعال در دلالی و ســوداگری بازار سکه و ارز مالیات نمی دهند که با سامانه 

مؤدیان این گروه ها هم باید مالیات پرداخت کنند. 

 رئیس  جمهور در مراسم آغاز سال تحصیلی 1403-1402 مطرح کرد:

اجرای طرح پویش مهر به جای طرح پرسش مهر
ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در آیین 
آغاز ســال تحصیلی 1403-140۲، با حضور در 
آموزشگاه شــهید کمندی شهرستان بهارستان 
اســتان تهران، با بیان اینکــه آموزش و پرورش 
مأموریت بسیار مهمی دارد و انجام این ماموریت 
مهم در دســتان توانای مدیران و معلمان است، 
گفــت: محور آمــوزش و پرورش معلم اســت؛ 
معلم عــلاوه بر آموزش، الگــوی علمی و عملی 

دانش آموزان نیز هست.
رئیس جمهور با اشــاره به جایگاه رفیع شــغل 
معلمی افزود: معلمان باید قدر جایگاه رفیع خود 
در امــر تعلیم و تربیــت را بدانند و با علم افزایی 
و معرفت افزایی برای حفــظ و ارتقای آن تلاش 
کننــد. معلم همچنین باید تــلاش کند الگوی 
مناسبی برای دانش آموزان به خصوص در عرصه 

مهم تعلیم و تربیت باشد.
 خانواده ها نباید رابطه شان را با مدرسه، معلم 

و مدیران قطع کنند
رئیســی ارتباط بین خانه و مدرســه را از نکات 
مهــم در عرصه آمــوزش و پرورش برشــمرد و 
اظهار داشت: خانواده ها بر اساس اعتماد فرزندان 
دلبندشــان را به مدرسه می فرستند، اما به هیچ 
عنــوان نباید رابطه شــان را با مدرســه، معلم و 
مدیــران قطع کنند. دانش آمــوزان همواره باید 
احساس کنند میان خانه و مدرسه به عنوان دو 
مجموعه اثرگذار ارتباط و هماهنگی برقرار است.

رئیس جمهور با اشــاره به جایــگاه مهم خانه و 
مدرسه و ارتباط و هماهنگی آنها در هویت سازی 
و شخصیت بخشی به فرزندان تصریح کرد: مدرسه 
کانون علم، امید، نشــاط و ایمان، مرکز تحول و 

محور اجرای سند مهم تحول آموزش و پرورش 
با همت مدیــران، معلمان و مربیان اســت، لذا 
 جایگاه مدارس بسیار با اهمیت و حساس است.

 پيشرفت های کشور را به تصویر بکشيد
 رئیسی با بیان اینکه امسال به جای پرسش مهر، 
قصــد دارم پویش مهر را مطرح کنم، در توضیح 
آن گفت: کشور ما بعد از پیروزی انقلاب اسلامی 
پیشرفت های بسیاری در همه بخش ها و مناطق 
کشور داشته است. شما دانش آموزان در روزهای 
اول پیروزی انقلاب نبودید، اما خوب است که از 
وضع گذشته باخبر بشوید و بدانید که چه وضعی 
داشــتیم و الان کجا هستیم و در آینده باید چه 

مسیری را طی کنیم.
رئیس جمهور افزود: شــما دانش آمــوزان برای 
اینکه بدانید در گذشــته کجا بودیم، اکنون در 

چه جایگاهی هستیم و مسیر آینده کدام است، 
می توانید پیشرفت های کشور را به تصویر بکشید. 
حتماً شهر و روستای شما پیشرفت هایی داشته، 
مجموعه کشور علیرغم همه تهدیدها و تحریم ها 
و مشکلاتی که دشمنان برای کشور ایجاد کردند، 

پیشرفت های شگفت انگیزی داشته است.
 اردوهای راهيان پيشرفت

 رئیســی ادامه داد: می توانیم در کنار اردوهای 
راهیــان نور بــرای بازدیــد از مناطق جنگی، 
اردوهای راهیان پیشرفت هم داشته باشیم که 
دانش آموزان و دانشــجویان از طرف مدرسه و 
دانشگاه بروند و پیشرفت های کشور را مشاهده 

کنند و راویان، این پیشرفت ها را روایت کنند.
رئیس جمهــور تصریــح کــرد: از دانش آموزان 
می خواهم که در این بازدیدها، پیشــرفت ها را با 

قلم و بیان خود تصویر کرده و گزارش های آن را 
به مدرســه و معلمان ارائه کنند و در مرحله بعد 
ایــن گزارش ها برای دیگر دانش آموزان و والدین 
و همچنیــن برای دیگر مدارس به نمایش درآید 
و سپس در شهرها و استان های دیگر و به شکل 

یک جشنواره در سراسر کشور برگزار شود.
 رئیســی خاطرنشــان کرد: حتماً این گزارشات 
پویــش مهر وقتی با نــگاه نوجوانان و جوانان ما 
تهیه شــود، برای همه بســیار دیدنــی خواهد 
بود. شــما دانش آموزان بــرای اینکه بدانید قبلا 
ًچه وضعیتی داشــتیم به والدیــن و پدربزرگ 
و مادربزرگ هــای خود مراجعه کنیــد و از آنها 
بپرســید که قبلًا چه وضعیتی داشتیم و امروز 
در چه جایگاهی هســتیم که به عنوان مثال این 
مدرســه به سرعت و در مدت کوتاهی برای شما 

آماده شده است.
 دانش آموزان برای بهبود شرایط آموزش و 

پرورش پيشنهاد ارائه دهند
رئیس جمهور با بیان اینکه پاسخ دادن به سؤال 
مهر از سوی دانش آموزان کافی نیست و آنها باید 
در روایت پیشــرفت های کشور به شهر و کشور 
خود نیز مشــارکت داشته باشــند، تصریح کرد: 
دانش آموزان در کنار روایت پیشرفت های شهر، 
روستا و استان محل زندگی خود در قالب پویش 
مهر، همچنیــن می توانند برای بهبود شــرایط 
آمــوزش و پــرورش و دیگر عرصه های کشــور 
پیشــنهادات خود را ارائه دهنــد و با دولت در 

ساختن کشور مشارکت کنند.
 رئیسی با تأکید بر اینکه نگاه و توجه دانش آموزان 
به پیشــرفت های شهر و روســتا و استان محل 

زندگی شان موجب ایجاد احساس مسئولیت آنها 
در ساختن کشور می شود، تصریح کرد: خواست 
مــن از والدین دانش آموزان عزیز آن اســت که 
ارتباطات خود را با کانون مدرســه حفظ کنند 
چرا که رها کردن بدون نظارت دانش آموزان در 
جامعه آنها را در معرض سوءاستفاده رهزنان فکر 

و اخلاق قرار می دهد.
رئیس جمهور مشــارکت کانون خانواده و کانون 
مدرسه در تربیت دانش آموزان را بسیار با اهمیت 
و منجر به شکل گیری هویت ایرانی- اسلامی آنها 

دانست.
 افزایش بهره وری در وزارت آموزش و پرورش

رئیسی همچنین با تأکید بر توجه ویژه به موضوع 
مهم افزایش بهره وری در مجموعه وزارت آموزش 
و پرورش خطــاب به مدیران و مســئولان این 
وزارتخانه گفت: بنده در ســال گذشته توجه به 
موضوع افزایش بهره وری را مطرح کردم و امسال 
نیز تأکید مضاعف دارم که مدیران و مســئولان 
وزارت آمــوزش و پــرورش در مســیر افزایش 
بهره وری به عنوان یک مســئله مهم و محوری 
تلاش و از نیروها و امکانات برای رشد و تعلیم و 
 تربیت دانش آموزان به بهترین وجه استفاده کنند.

رئیس جمهــور در ادامــه معلمــان را در زمره 
افتخارات کشــور دانست و با تقدیر از توجه آنها 
به ارتقای سطح علم و دانش دانش آموزان تصریح 
کــرد: صرف کار شــکلی در مدرســه و گرفتن 
امتحان در آخر فصل کفایت نمی کند و معلمان 
باید در قیاس شهر، استان و کشور سطح نمرات و 
همچنین دانش دانش آموزان را به صورت توأمان 

ارتقا دهند.

 ایرنــا - حســین امیرعبداللهیان، وزیــر امور خارجه 
جمهوری اســلامی ایران با آنتونیــو گوترش، دبیرکل 

سازمان ملل متحد در نیویورک دیدار کرد.
امیرعبداللهیــان در این دیــدار  گوترش را در جریان 
روندها و پیشرفت های خوب حاصله در روابط ایران با 
همسایگان و برخی کشورهای عربی و اسلامی قرار داد. 
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به تبادل زندانیان 
با آمریکا و آزادســازی دارایی های مسدود شده ایران 
در کــره جنوبی، گفــت در خصوص برجــام همواره 
با شــما مشــورت های خوبی داریم. تبــادل پیام ها با 
 آمریکا ادامه دارد و طرح ســلطان عمان هم  همچنان 
روی میز هست و اگر طرف های مقابل آماده باشند، ما 
برای بازگشــت به برجام جدی هستیم تا در چارچوب 
ابتکار عمان همه طرف ها بــه تعهدات خود در برجام 

برگردند.
 بمب هسته ای در دکترین ایران جایی ندارد

وزیر امور خارجه کشورمان در خصوص همکاری ها با 
آژانس بین المللی انرژی اتمی نیز گفت؛ هروقت آژانس 
در چارچوب فنی عمل می کند، امور در مسیر درست 
پیش می رود. اما هر وقت دیگران نظرات سیاسی خود 
را بر مســائل حرفه ای آژانس ترجیح می دهند، اوضاع 
خراب می شود. امیرعبداللهیان گفت بمب هسته ای در 

دکترین ایران جایی ندارد.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخش دیگری از اظهارات 
خود گفت: آیت ا... رئیسی در سخنرانی خود در مجمع 
عمومی ســازمان ملل متحد ابتکاراتی را مطرح کرد. 
از جمله بخش مهمی از ســخنرانی ایشــان مربوط به 

ضرورت حمایت از بنیان خانواده بود و لازمســت در 
چارچوب ســازمان ملل در زمینــه حفاظت از بنیان 

خانواده سازوکاری داشته باشیم. 
وزیر امور خارجه کشــورمان در زمینه بحران اوکراین 
نیز ضمن تشــریح مواضع اصولی کشورمان گفت، ما 

به تمامیت ارضی کشورها از جمله اوکراین پایبندیم.
گوتــرش دبیرکل ســازمان ملــل  نیز ضمــن اظهار 
خرسندی از این دیدار و تشکر از به اشتراک گذاشتن 
نکات گفته شده توســط وزیر امور خارجه کشورمان 

گفت  دیدار خوبی با  رئیسی داشتم.
در  شــما  دیپلماتیــک  ابتــکارات  از  افــزود   وی 
حل و فصل مشــکلات، رفع موانع و روابط با کشورها 

تشکر می کنم.
 رژیم صهيونيســتی در داخل گرفتار بحران های 

چندلایه است
امیرعبداللهیان همچنین در مصاحبه ای درباره اتهامات 
بی اساس و تهدیدهای نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
از تریبون ســازمان ملل گفت که این رژیم در داخل 
گرفتار بحران های چندلایه اســت و کســی برای این 
تهدیدها ارزشــی قائل نیست.  وزیر خارجه جمهوری 
اســلامی ایران گفت: برای من جالب بود که برخی از 
مقاماتی که از کشــورهای مختلف در نشست مجمع 
عمومی شــرکت کردند به عنوان یک شوخی و جوک 
از رفتار نتانیاهو یاد می کردند. یکی از مقامات می گفت 
کــه ]نتانیاهو[ نقاشــی های دوره کودکی اش را اینجا 
مــی آورد و در مقابل صندلی هــای مجمع عمومی که 
مخصوصاً امسال تقریباً کمتر کسی در آنجا حضور پیدا 
کرده بود، تمرین می کند و خیلی با آب و تاب مسائل 
را بیــان می کند. وی افزود: اما آنچه را که در خصوص 
تهدید جمهوری اســلامی ایران مطرح کرد، اولاً توان 
نتانیاهو و رژیم جعلی اســرائیل بیشتر از این نیست. 
یعنــی اگر آنها قادر بودند کاری انجــام بدهند از این 
ادبیات و روش اســتفاده نمی کردند. آنها امروز گرفتار 
بحران های چندلایه در داخل ســرزمین های اشغالی 
هســتند. ثانیاً، اینکه نخســت وزیر یک رژیم جعلی و 
اشغالگر به جای اینکه چارچوب سازمان ملل را رعایت 
کند از تریبون این سازمان زبان تهدید را به کار می برد 

نشان دهنده سوءاستفاده رژیم صهیونیستی از ابزارهای 
بین المللی است.

 رژیم اسرائيل در جایگاهی نيست که کسی برای 
تهدیداتش ارزشی قائل شود

امیرعبداللهیان تأکید کرد: صهیونیست ها خود دارنده 
صدها کلاهک هسته ای هســتند و با گستاخی تمام 
به برنامه های تهدیدآمیز خودشــان ادامه می دهند. اما 
اساســاً رژیم جعلی اســرائیل در جایگاهی نیست که 
کســی برای این حرف ها و تهدیداتش ارزشــی قائل 
شــود. امروز صهیونیســت ها در ضعیف ترین وضعیت 

خود هستند.
وزیر خارجه جمهوری اســلامی ایــران همچنین به 
تشــریح برنامه های هیئت ایرانــی در مجمع عمومی 
سازمان ملل پرداخت و افزود: حدود 43 برنامه داشتیم 
که 34 مــورد آن دیدار با همتایان و برخی مقامات از 
جمله دیدار با دبیرکل سازمان ملل که امروز انجام شد.

در دیــدار با دبیــرکل ســازمان ملل در بخشــی از 
گفت وگوها به موضوع ابتکار و پیشنهاد رئیس جمهور 
در خصوص ضرورت پایبندی و همبستگی ها در کانون 

گرم خانواده اختصاص پیدا کرد.
وی دربــاره طــرح رئیس جمهــور گفت: ایشــان در 
ســخنرانی خود در ســازمان ملل بخــش خاصی را 
به موضــوع خانواده اختصاص دادنــد و ابتکاری ارائه 
کردند تحت عنوان همبســتگی جهانــی در موضوع 
 کانون گرم خانواده و پیوندهــای خانوادگی با نگاهی 
بــه فروپاشــی بافــت خانواده ها در جهــان کنونی و 
 اقداماتــی که در این رابطه برای تضعیف نظام خانواده 
انجام می شود. امیرعبداللهیان با بیان اینکه دبیرکل از 
این ایده اســتقبال کرد، گفت: قرار شــد که این ایده 
 مطرح شده توسط رئیس جمهور را در قالب یک طرح 
ارائه بدهیم و بتوانیم بســترهای جهانی شــدن آن را 
فراهم کنیــم. وی اظهار کرد: در عین حال، با ســایر 
مقام هــا و طرف هــا دیدارهایی که داشــتیم در مورد 
برخی از چالش های موجود جهانی منطقه ای صحبت 
کردیم و البته با وزرای خارجه تمرکز مهم بر پیگیری 
موضوعــات دوجانبه و توافق نامه هایی بود که بین ما و 

کشور مقابل در دستورکار قرار دارد.

وزیر امور خارجه:

تبادل پیام با آمریکا ادامه دارد
فرمانده نیروی هوایی ارتش: 

در آینده ای نزدیک تمامی خلبان های ما با 
هواپیما های بومی پرواز خواهند کرد

فارس- امیر سرتیپ حمید واحدی، فرمانده نیروی هوایی ارتش درباره مهم ترین عملیات 
نیروی هوایی ارتش در هشــت سال دفاع مقدس گفت: دلیرمردان ارتش جمهوری اسلامی 
ایــران در دوران دفاع مقدس موفق شــدند عملیــات افتخارآفرینی را انجــام دهند که از 
بزرگ ترین آن ها می توان به عملیات کمان ۹۹ اشاره کرد که در آن 140 فروند هواپیما به 

خاک عراق رفتند و مأموریت خود را با موفقیت انجام دادند.
سيستم های رادار و بمباران ما بسيار پيشرفته شده اند

وی در رابطه با دســتاوردهای نظامی کلان ایران امروز در مقایســه با دوران دفاع مقدس 
گفت: نیروی هوایی در ابتدای دوران دفاع مقدس قطعات بســیاری داشــت و هواپیماها نو 
بودند، اما به دلیل وابستگی بسیار نیروی هوایی دوره پهلوی به مستشاران آمریکایی و فرار 
آن ها پس از انقلاب، دانش کافی بر این هواپیما ها وجود نداشت. امروز ما با فناوری روز دنیا 
مواجه هســتیم و توانسته ایم از هوش و علم شرکت های دانش بنیان استفاده کنیم. فعالیت 
دانشــمندان خوب کشورمان در نیروی هوایی ارتش بسیار بهتر شده است. با وجود آن که 
هواپیما های برای نســل سوم هستند اما تغییرات صورت گرفته توسط دانشمندان بر آن ها 

باعث شده سیستم های رادار و بمباران ما بسیار پیشرفته شوند.
امیر ســرتیپ واحدی در رابطه با متخصصین داخلی و جوان کشور گفت: یکی از افتخارات 
نیروی هوایی الهی ارتش جمهوری اســلامی ایران حضور متخصصین جوان است. بازآماد 
هواپیما ها که به عنوان اوورهال شناخته می شوند فرآیند بسیار دشواری است که در برخی 
موارد به مرحله باز کردن تمامی قطعات هواپیما می رســد. در این حالت متخصصان وزارت 

دفاع با اقدامات خود یک هواپیمای جدید را در اختیار ما می گذارند. 
در سال آینده می توانيم پذیرای دانشجویان خارجی برای آموزش خلبانی باشيم

واحدی درباره توانمندی ایران در ســاخت هواپیما ها و جنگنده های بومی گفت: اکنون به 
نقطه ای رســیدیم که هواپیمایی مانند صاعقه و جت شــکاری کوثر را ساخته ایم. کوثر در 
مراحل پایانی قرار دارد و ما مفتخریم که در مســیر روزی هســتیم که تمامی خلبان های 
ما با هواپیما های بومی کشــور پرواز کنند. ما قــول می دهیم در آینده ای نزدیک به چنین 

دستاوردی می رسیم. 
امیر ســرتیپ حمید واحــدی درباره پرورش خلبانان بومی گفت: پیــش از انقلاب تمامی 
خلبانان ما تنهــا در آمریکا تحصیل می کردند اما اکنون مفتخریم تمامی خلبان های ما در 
ایــران آموزش می بینند و من نیز فردی بودم که کاملًا در کشــور خودمان آموزش دیدم. 
اکنــون این افتخار را داریم که آموزش خلبانان نیــروی هوایی، بمب افکن ها و هواپیما های 
بدون سرنشین ارتش جمهوری اسلامی ایران در نیروی هوایی انجام می شود. ما باور داریم 

در سال آینده می توانیم پذیرای دانشجویان خارجی برای آموزش خلبانی باشیم. 



اشــغال یا مســدود کردن 
پیاده راه هــا و بعضــاً برخی 
از معابر اصلــی خیابان که 
منجر به ترافیک و بروز تصادفات می شــود معضلی است که 

برخی از مشاغل با ایجاد سد معبر ایجاد می کنند.
هــر چند کــه بارها بر ضرورت ســامان دهی مشــاغل مانند 
وانت بارهای ســیار یا دســت فروش ها صحبت شــده است، 
اما برخی از مشــاغل مانند مغازه داران و کســبه نیز بخشــی 
از پیاده روها را برای ارائه خدمات به مشــتریان خود اشــغال 
می کنند، موضوعی که خود نیازمند برخورد مدیریت شــهری 
با این صاحبان کســبه اســت. در آخرین اظهار نظر شهردار 
کلان شــهر شــیراز از عزم جزم مدیریت شهری برای برخورد 
قاطع و قانونی با تخلفات شــهری به ویژه معضل ســد معبر 

خبر داد.
محمدحســن اسدی در جلسه شورای معاونین شهرداری این 
کلان شــهر با بیان اینکه رفع معضل سد معبر مشارکت همه 

متولیان را می طلبد، بر رفع آن با مشــارکت متولیان این امر 
تأکید کــرد. او با تأکید بر ضــرورت آرامش و نظم اجتماعی 
تصریح کرد: ســد معابر معضلی مهم اســت که موجب سلب 
آرامش شهروندان و منجر به نازیبایی در چهره این کلان شهر 

می شود و به  مطالبه جدی شهروندان تبدیل شده است.
ایــن مقــام ارشــد مدیریت شــهری شــیراز با اســتناد به 
بنــد ۲ از مــاده ۵۵ قانــون شــهرداری ها بیان کرد: ســد 
 معابــر عمومــی و اشــغال پیاده روهــا و اســتفاده غیرمجاز

 آن هــا و میدان هــا، بوســتان ها و باغ هــای عمومــی  برای 
کســب و یا ســکنی و یا هر عنوان  دیگری ممنوع اســت و 
 شــهرداری مکلــف اســت از آن جلوگیــری و در رفع موانع 
موجود و آزاد کردن معابر و اماکن مذکور به  وســیله مأمورین 

خود رأساً  اقدام کند.
غلامرضــا غلامی،  معاون خدمات شــهری و محیط زیســت 
شــهرداری شیراز نیز پیش از گفته بود اداره پیشگیری و رفع 
تخلفات شــهری یکی از وظایف ذاتی ان از طرفی آزادسازی 
معابــر عمومی  و پیاده روها و همچنین پیشــگیری از تخلف 

شهری می باشد.
 چالش متخلفان سد معابر شهری با مأموران شهرداری شیراز، 

کتک کاری و مصدومیت
 رضا جاویدی ســخنگوی شهرداری شــیراز نیز در مرداد ماه 
امســال گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان تیرماه امسال ۲۳ 
نفر از کارکنان شهرداری شــیراز در مواجهه با متخلفان سد 
معابر شــهری و ساخت وســازهای غیرمجاز درگیر و مصدوم 
شــدند. رضا جاویدی در این باره گفــت: ۲۳ نفر از کارکنان 
شــهرداری این کلان شــهر به هنــگام اجــرای آرای مراجع 
ذی صلاح و قضایی در برخورد با تخلفات ســاختمانی و ســد 
معبر دچار مصدومیت شــدند. او با تأکید بر اجرای قوانین در 
خصوص برخورد با سد معبر و ساخت وسازهای غیرمجاز بیان 
کرد: عمده این مصدومیت ها از ناحیه ســر، دســت، صورت، 
کتف، کمر و پا است که در راستای اجرای قوانین رفع تخلفات 
ساختمانی و سد معابر اتفاق افتاده است. جاویدی اظهار کرد: 
متأسفانه در راستای اجرای این آرا، آسیب های جدی از سوی 
افراد متصرف و متخلف به کارکنان و خودروهای شــهرداری 

نیز وارد شده است. او با قدردانی از دادگستری استان فارس، 
دادستان عمومی  و انقلاب شــیراز و معاونین، شورای تأمین 
شهرســتان شیراز و نیروی انتظامی  در همکاری و همراهی با 
شهرداری در خصوص برخورد با متخلفان بیان کرد: شهرداری 
با قاطعیت در مقابل متخلفان ایستادگی خواهد کرد، اما خلأ 

قانونی در برخورد با این افراد باید مورد توجه قرار گیرد.
جاویدی در خصوص برخورد با سد معبر خودروهای بارفروش 
در ســواره رو گفت: با توجه به اینکه برخــورد با خودروهای 
بارفروش در حیطه اختیارات پلیس راهور است گفت: جلسات 
متعددی برگزار شــده و شــهرداری بــرای هرگونه همکاری 
آمادگی خود را اعلام کرده است و از پلیس راهور می خواهیم 
در جهت اعمال نظم و انضباط ترافیکی در سطح شهر برخورد 
با این خودروها را تشــدید کند. ســخنگوی شهرداری تأکید 
کرد: اقدامات شــهرداری در راســتای اجرای قانون و دفاع از 
حقــوق عامه، آن هم به درخواســت اکثریت شــهروندان در 
برخورد با متخلفان ســد معبر و ساخت وسازهای غیرمجاز و 
اعلام گزارش از طریق سامانه ارتباط مردمی  ۱۳۷ بوده است.

مدافع  فرزندان شهدای  بدرقه  مراسم 
حرم و امنیــت و تجلیل از فرزندان و 
خانــواده معزز شــهدا در ویژه برنامه 
»آبروی مدرسه« با حضور محمدجواد 
افضلی، شهردار منطقه سه در مدرسه 
شــاهد ۱۳ برگزار شد. افضلی در این 
دفاع  هفته  گرامیداشت  مراسم ضمن 
مقدس، به مقام شــامخ شــهدا ادای 
احتــرام نمود و اظهار داشــت: تقارن 
مطلــع مهــر و هفته دفــاع مقدس، 
فرصتی ارزشمند برای تبیین فرهنگ 
ایثــار و شــهادت اســت.وی تکریم 
خانواده معزز شــهدا و بدرقه فرزندان 
شــهدا به کلاس های درس را تجدید 

پیمان با آرمان های شهدا و شناساندن 
رشــادت های دلاورمردان عرصه ایثار 
و از خودگذشــتگی بــه دانش آموزان 
دانســت و افزود: این اقــدام می تواند 
نسل  و  دانش آموزان  آشــنایی  زمینه 
جــوان را با فرهنگ شــهادت و ایثار 
فراهم آورد. شهردار منطقه سه شیراز 
در ادامه با اشاره به اینکه به مناسبت 
هفته دفــاع مقــدس ویژه برنامه های 
مختلفی از سوی این شهرداری تدارک 
دیده شــده است، تصریح کرد: تمامی 
این برنامه ها با محوریت نشر فرهنگ 
ایثار و شهادت و تکریم خانواده معظم 
شــهدا و ایثارگران برگزار می شــود.  

افضلــی در ایــن مراســم همچنین 
بر تکریــم معلمان و تمامی اســاتید 
آموزشــی که زمینه رشد و شکوفایی 
اســتعدادها و توانمندی های کودکان 
و نوجوانان رافراهم می ســازند تأکید 
کرد و بیان داشــت: امــروز آموزش 
نقش بســیار مهمی در ارتقای سطوح 
فرهنگــی و اجتماعی جامعــه دارد.  
امیدواری کرد: دانش آموزان  ابراز  وی 
سخت کوش بتوانند با تلاش و همتي 
مضاعف و با الگو گرفتن از رزمندگان 
عرصه هاي نبرد حق علیه باطل، آینده 
افتخارآمیزي را براي میهن اســلامي 

رقم زنند.

رضــا جاویدی، ســخنگوی شــهرداری 
شــیراز در خصوص آسفالت معابر سطح 
شهر اظهار کرد: یازدهمین گام از جهش 
عمرانی کلان شــهر شــیراز کــه از روز 
دوشنبه ۱۶ مردادماه جاری با ۶ میلیون 
مترمربع آســفالت و اعتبــار بالغ بر یک 
هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان شروع شــده، 

طی برنامه دوساله انجام می شود.
ســخنگوی شــهرداری شــیراز با اعلام 
میزان آسفالت انجام شده در هفته هفتم 
از جهــش عمرانی اعلام کــرد: در هفته 
گذشــته، ۳۹ هزار و ۸۸ مترمربع معابر 
مناطق این کلان شهر به میزان ۴ هزار و 

۸۸۶ تن آسفالت شده است.
وی در ادامــه بــه تفکیــک جزئیات و 
مســاحت معابری که لکه گیری، تراش و 
ترمیم، روکش آسفالت در معابر آسفالت 

قدیمــی و روکــش آســفالت در معابر 
زیرسازی شده، پرداخت.

جاویــدی با بیان اینکه تــراش و ترمیم 
آسفالت در کمربندی )حدفاصل پل امام 
حســن مجتبی)ع( تا پل شهید رودکی( 
در منطقه ۴ انجام شــده اســت، گفت: 
لکه گیری در ســطوح مناطق ۱، ۲ و ۱۰ 

صورت گرفته است.
وی بیان کرد: روکش آســفالت در معابر 
آســفالت قدیمــی در خیابان شــمس 
منطقــه ۲، کوچه ۷ عابــدی و خیابان 
پاییــز در منطقه ۴ و فرعی های شــهید 
کُبــار در منطقه ۶ انجام گرفته اســت. 
روکــش آســفالت در معابر زیرســازی 
شــده در فرعی های خیابان شهید عرب 
سعدی شــهرک ســعدی در منطقه ۳، 
معابر شهرک فضای سبز در منطقه ۷ و 

پروژه های عمرانی معاونت فنی و عمرانی 
طی هفته گذشــته انجام شــده اســت. 
سخنگوی شهرداری شیراز گفت: طی ۷ 
هفته سپری شده از آغاز جهش آسفالت 
عمرانــی  گام جهــش  یازدهمیــن  در 
کلان شــهر شــیراز، ۳۳۶ هــزار و ۵۸۰ 
مترمربع از معابر مناطق این کلان شــهر 
بــا میزان ۴۲ هزار و ۱۰۴ تن آســفالت 

انجام گرفته است.

شهردار منطقه 9 عنوان کرد:
زیباسازی ورودی شرقی شیراز با المان مناسب 

المان ها و مونومان ها در ورودی شهر به دلیل بحث زیباشناسی و معرفی 
داشــته های آن شــهر می تواند نقش مهمی برای شهر گردشگرپذیری 
همچون کلان شــهر شــیراز ایفا نماید. ورودی شــهر شــیراز از محور 
امیرکبیر و ضرورت المان متناســب با سیاست های مدیریت شهری در 
این زمینه برای معرفی هر چه بیشتر شیراز به گردشگران در دستورکار 

مدیریت ارشد شهری در سطح منطقه ۹ قرار دارد.
براساس این گزارش جلســه ای با حضور عبدالصالح رستم زاده، شهردار 
منطقه و معاون خدمات شــهری و رئیس امور شــهر و طراح مونومان 

ورودی شیراز ازمحور امیرکبیر برگزار شد.
به گفته شهردار منطقه ۹ با توجه به این که بلوار امیرکبیر محل ورودی 
اســتان های جنوبی کشور به کلان شهر شــیراز از قسمت شرق شیراز 
می باشد، جهت زیباســازی این ورودی و اجرای مونومان، بودجه ای به 

مبلغ ۱۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده است.
در واقع مفهوم مونومان در توصیف ســاختار و ساختمانی ســت که در 
ذهن ماندگار می شــود و خاطره ای را زنده نگه می دارد. مونومان عموماً 
از عناصر طراحی شهری به حساب می آید. طبیعتاً این ساختار در چهار 
چوب ارزش ها، بینش ها، سبک ها، روش ها، عقاید، افکار و اعتقادات یک 

اجتماع شکل می گیرد.
شهردار منطقه ۹ تصریح کرد : طرح مونومان ورودی و زیبا سازی محور 
پس از تصویب نهایی در دســتور اجرایی معاونت شهرسازی و معماری 
قرار خواهد گرفت. وی افزود: طرح این محور ورودی پس از تأیید طرح 

و طی نمودن روند اداری، رونمایی خواهد شد.
آسفالت کمربندی در سطح منطقه نونوار می شود

همچنین در ادامه جشــنواره جهش آســفالت و پاســخگویی به یکی 
از مطالبه های شــهروندان، آســفالت، تراش و ترمیــم معابر با توجه به 

شناسایی صورت گرفته در دستورکار است.
محمد حســین شــیخی، معاون فنی و عمرانی شــهرداری منطقه ۹ با 
بیان این مطلب گفت: با توجه به اینکه بخشــی از بزرگراه امام خمینی 
)کمربندی شیراز( در ســطح منطقه قرار دارد، تراش و ترمیم آسفالت 

این معبر مهم عملیاتی و در حال انجام است.
به گفته وی روکش و ترمیم آســفالت بزرگراه امام خمینی با همکاری 
ســازمان عمران و نظارت مناطق مختلف شــهرداری که کمربندی در 

محدوده استحفاظی آنها قرار دارد صورت می گیرد.

شهردار منطقه یازده خبر داد:
جایگزینی تابلوهای فرسوده با تابلوهای نو

علی فراشائیان، شهردار منطقه یازده از اجرای طرح جمع آوری تابلوهای 
فرسوده در گذرگاه های این بخش از کلان شهر شیراز خبر داد. 

فراشائیان گفت: شــهرداری منطقه یازده باهدف سامان دهی چشم انداز 
شــهری، تعویض تابلوهای فرســوده گذرگاه های اصلــی و فرعی را در 

دستور کار خود قرار داده است. 
وی با بیان اینکه تعویض تابلوهای کوچه ها، خیابان ها و بولوارها به طور 
پیگیر انجام می گیرد، افزود: از نخســتین روزهای سال ۱۴۰۲ عملیات 
تعویض تابلو گذرگاه های منطقه یازده آغاز شــده اســت که بخشی در 

گذرگاه های اصلی و برخی دیگر در گذرگاه های محلی بوده است.  
رضایت خاطر شهروندان اولویت شهرداری است

فراشائیان با اشاره به اینکه خوشنودی و رضایت خاطر شهروندان اولویت 
شهرداری اســت گفت: اگر شهروندان منطقه یازده خواستار جایگزینی 
تابلوهای فرســوده کوی و کوچه خود با تابلوهای نو باشــند، می توانند 
با مراجعه به شــهرداری منطقه درخواســت کتبی خود را ثبت کنند تا 
در کوتاه ترین زمان تابلوهای فرســوده مکان زندگی آنها با تابلوهای نو 

جایگزین شود.

معاون اجرایی سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
شیراز خبر داد:

استقرار پایگاه سیار اهدا خون در سازمان
 مدیریت پسماند 

صمد پناهیان، معاون اجرایی ســازمان مدیریت پســماند شــهرداری 
شــیراز خبــر داد : همزمان با آغاز هفته دفاع مقــدس و با هدف ترویج  
نوع دوســتی، ایثار و  ازخودگذشتگی، واحد سیار اهدا خون در سازمان 

مستقر و امکان اهدای آسان برای کارکنان و پاکبانان فراهم شد.
پناهیان عنوان کرد: ســازمان مدیریت پسماند همواره در جهت ترویج 
و فرهنگ سازی امور مؤثر در جامعه گام برداشته است. پناهیان با بیان 
اینکه پاسداشــت دفاع مقدس از ۳۱ شهریور ماه آغاز شده است بر لزوم 
ترویج فرهنگ ایثار و از خود گذشــتگی به عنوان یکی از دستاوردهای 
دوران هشت ســال دفاع مقدس تأکید و افزود: اهدا خون و همراهی با 
هم نوعانی که به بیماری های مختلفی مبتلا هستند و برای ادامه زندگی 
به خون و فرآورده های خونی نیاز دارند، از مصادیق از خود گذشتگی و 

ایثار است که باید در جامعه ترویج شود.

معاون آموزش و پژوهش جمعیت هلال  احمر فارس:
آزمون تربیت مربی کمک های اولیه 

در هلال  احمر استان  برگزار شد 

طیب طاهرزاده، معاون آموزش و پژوهش جمعیت هلال  احمر اســتان 
فــارس  از برگزاری آزمون دوره تربیــت مربی کمک های اولیه کد ۲ با 

حضور بیش از ۸۲ مربی خبر داد.
طاهــرزاده با بیان اینکه جــذب و به کارگیری مربیــان در برنامه های 
آموزشــی جمعیت هلال  احمر از اهداف این جمعیت به شمار می رود و 
علاوه بر آن تربیت مربیــان، بازتوانی و به  روز نمودن اطلاعات، دانش و 
آگاهی آنان بســیار با اهمیت بوده و نقش مهمی در گسترش و توسعه 
آموزش آحاد جامعه و تربیت منابع انسانی ایفا می نماید، اظهار کرد: به 
ایــن منظور آزمون دوره تربیت مربــی کمک های اولیه کد ۲ به صورت 
منطقه ای به میزبانی جمعیت هلال  احمر شهرســتان های شیراز، آباده 

و جهرم برگزار شد.

شهردار کلان شهر شیراز تصریح کرد:
 بازار پروتئین الگویی ملی برای سامان دهی مشاغل

محمدحســن اسدی، شــهردار شــیراز طی بازدید از مرحله نهایی فاز 
نخســت بازار بزرگ پروتئین که در شــرف بهره برداری اســت، آن را 
پروژه ای منحصر به فرد در راستای سامان دهی مشاغل پروتئینی، صیفی 

و لبنی دانست.
وی این ظرفیت ویژه در شــیراز را برای الگو شدن سامان دهی مشاغل 
در ســطح ملی دانست. این مقام ارشد مدیریت شهری شیراز که ایجاد 
و بهره بــرداری ایــن پروژه را با نــگاه غیراقتصادی و بــا هدف منفعت 
شــهروندان و کلان شهر شــیراز ذکر می کرد، بر مدیریت بهره برداری از 
این پروژه تصریح کرد: تمهیدات لازم برای انتقال صنوف دروازه کازرون 

به این بازار انجام شده است.
اســدی که در روز شهادت امام حسن عســکری)ع( به اتفاق جمعی از 
معاونین و مدیران شهرداری شیراز به سرکشی از روند نهایی این بازدید 

می پرداخت، از خدمات ویژه عوامل این پروژه قدردانی کرد.
شــهردار کلان شــهر شــیراز ارزش این پروژه را ۳ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومــان ذکر و بیان کرد: این پروژه بزرگ مقیــاس با زیربنای ۴۵ هزار 

مترمربع دارای ۵۰۰ واحد پارک خودرو و ۱۲۷ واحد تجاری است . 
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محمدحسن اسدی، شهردار شیراز در ویژه برنامه 
زنــده تلویزیونی »دفاع همچنان باقی اســت« 
با تسلیت شــهادت امام حســن عسکری)ع( و 
تبریک آغــاز امامت حضــرت ولی عصر)عج( و 
هفته دفاع مقدس اظهار کــرد: از جمعیت ۱۳ 
هزار نفــری خانواده بزرگ شــهرداری، نزدیک 
۲۵ درصد از همکاران شــاغل، از خانواده شهدا، 
جانبــازان، ایثارگران و رزمندگان هســتند که 
ایــن مایه مباهات اســت. وی در ایــن آیین از 
خاطرات حضور دو ساله خود در جبهه های حق 
علیــه باطل از جنوبی تریــن نقطه آن از طلاییه 
تا شــمالی ترین نقطه سردشــت در جنگل های 
آلواتــان تصریح کرد: زمانی کــه رژیم صدام در 
سال ۱۳۶۶ خاک خود را بمباران شیمیایی کرد، 
در جبهه بودم و امروز در سنگر خدمت رسانی به 

مردم شریف شیراز هستم.
 آنچه کشور ما را متمایز می کند، روحیه ایثار 

و جهاد است
این مقام ارشد مدیریت شهری کلان شهر شیراز 
بــا تصریح بر روحیه ایثار و جهاد تأکید کرد: آن 
چیزی که کشــور ما را از دیگر کشورها متمایز 
می کند، روحیه ایثار و جهادی است که در بین 
مردم وجود دارد و همیــن باعث پیروزی ما در 

جنگ تحمیلی شد.
اســدی با بیان اینکه دوران هشت ســاله دفاع 
مقدس بســیار عجیــب و خاص بــود و ما در 

تنگناهای زیادی بودیم، گفت: کشور تحت تأثیر 
هجمه های متعددی از سوی کشورهای دیگر بود 
و روحیه ایثارگری و جهاد باعث شد تا در جنگ 

پیروز شویم.
 بیش از ۲ هزار پروژه خرد و کلان در حال اجرا 

داریم
وی در ادامــه بــه فعالیت هــای در حال اجرای 
شــهرداری شــیراز پرداخت و بیان کرد: ما بنا 
به تکلیف شــورای اسلامی شهر شیراز به صورت 
هم زمــان بیش از ۲ هزار پــروژه خرد و کلان با 
عناوینی همچون جهش عمرانی، جهش آسفالت 

و پروژه های محرومیت زدایی در حال اجرا داریم.
شــهردار شــیراز اعلام کرد: هر کســی در هر 
نقطه شــهر بایســتد، می تواند در شعاع ۵۰۰ تا 
هزار متری خود شــاهد اجرای یک پروژه توسط 

شهرداری این کلان شهر باشد.
 خط ۴ مترو به زودی به مرحله اجرا می رسد

وی بیان کــرد: ما امروز علاوه بــر اجرای خط 
یک متــرو که روزانــه بیــش از ۱۰۰ هزار نفر 
مســافرگیری انجام می دهد، عملیات ســاخت 
خطــوط ۲ و ۳ مترو را به صــورت هم زمان در 
حال اجرا داریم. اســدی عنوان کــرد: عملیات 

خط ۴ مترو نیز از خیابان رازی به سمت میدان 
دفاع مقدس و در انتها به خیابان نادر و ســپس 
به ســمت میدان احســان به طول ۲۵ کیلومتر 

به زودی به مرحله اجرا می رسد.
این مقام ارشــد مدیریت شهری شیراز با اشاره 
به اجرای پروژه های کلانی همچون بزرگراه های 
سردار شهید اســتوار، سپهبد شهید سلیمانی و 
۵۵ متری مرحوم آیت ا... هاشمی رفسنجانی که 
همه در ســال جاری به بهره برداری می رســند، 
گفت: کمتر کلان شهری است که بتواند در یک 
سال ســه پروژه بزرگراهی را به طور هم زمان به 

بهره برداری برساند.
 ۵ هزار میلیارد تومان پروژه آماده افتتاح در 

سفر رئیس جمهور
اسدی افزود: در سفر قریب الوقوع آیت  ا... رئیسی 
و هیئت دولت، نزدیک به ۵ هزار میلیارد تومان 
پروژه نظیر پــروژه بزرگ مقیاس بــازار بزرگ 
پروتئین که در ســطح کشور و حتی خاورمیانه 
بی نظیر اســت، آماده افتتاح و ۱۴ هزار میلیارد 

تومان پروژه آماده کلنگ زنی داریم.
وی گفــت: از دیگــر پروژه های قابــل افتتاح، 
پردیس ســینمایی زنده یاد امین تارخ است که 
آمادگــی آن را داریم طی دهه فجر جشــنواره 
فیلم فجر را در مجموعه پردیس ســینمایی آن 
برگزار کنیم. آبنمای موزیکال بوستان آزادی نیز 
از دیگر پروژه های آماده بهره برداری اســت که 

شهردار شیراز به آن پرداخت.
وی بــه اتمام عملیات پــروژه لوله گذاری محور 
دروازه قرآن و تعریض پل سلمان فارسی که  طی 
مدت محدودی برای رفاه شهروندان تکمیل شد، 

اشاره کرد.
 تا زنده هستیم رزمنده هستیم

محمدتقی تذروی، نایب رئیس شــورای اسلامی 
شــهر شیراز نیز از خاطرات دوران جنگ و دفاع 
مقدس گفت: تا زنده هســتیم رزمنده هستیم؛ 
چراکه آن زمــان در جبهه های حق علیه باطل 
خدمت می کردیم و اکنون هم به مردم شــریف 
خدمت می کنیم و درواقع ســنگرها عوض شده، 

اما ما هنوز رزمنده ایم.
تذروی تصریح کرد: یک زمان اســلحه به دست 
گرفتــه و خدمت بــه مردم کردیــم و امروز در 
شهر شــیراز کارهای جهادی، خدماتی، عمرانی، 
فرهنگــی که نیــاز شــهرمان اســت، را انجام 
می دهیم. عضو هیئت رئیســه شــورای اسلامی 
شهر شیراز از افزایش ۴۰۰ درصدی بودجه طی 
یک ســال خبر داد و گفت: بودجه شهرداری از 
رقمی بالغ بر ۶ هزار میلیارد تومان به ۲۳ هزار و 

۵۰۰ میلیارد تومان رسیده است .
وی بیان کــرد: امروز یک انقــلاب کارکردی و 
عمرانی در شــیراز در حال اتفاق اســت و در ۲ 
سال آینده اثرات این فعالیت ها را مردم به وضوح 

خواهند دید . 

گروه خبر- لیلا غضنفری
 شنبه یک مهرماه سال جاری آغاز سال تحصیلی مدارس بود 
تا در سال تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۲ تعداد ۹۵۵ هزار دانش آموز 
وارد ۸ هزار کلاس درس شــوند. سالی که آموزش و پرورش 
با برگزاری آزمون استخدامی سعی در جذب معلم کرد تا در 

زمینه آموزگار و دبیر با مشکل مواجه نگردد.
محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس در آیین استانی نواختن 
زنگ آغاز ســال تحصیلی دانش آموزان، هفته دفاع مقدس و 
ایثار و شــهادت در دبیرستان دولتی پســرانه رازی ناحیه ۴ 
شیراز، نوید جمع آوری کامل مدارس کانکسی و نا ایمن را در 
استان داد و گفت: تلاش می شود تا به زودی این گونه مدارس 
از طریق اعتبارات مولدسازی و با همکاری و همت خیرین از 

آموزش و پرورش این استان برچیده شود. 
اســتاندار فارس علاوه بر این چند تکلیف نیز به مســئولان 
آموزش و پرورش فارس داد و تأکید کرد: امسال توجه ویژه ای 
به تغذیه دانش آموزان به ویژه در نقاط محروم و آســیب پذیر 
شود. ایمانیه افزود: خیرین برای کمک در این زمینه آمادگی 

خود را اعلام کرده اند و دولت نیز کمک می کند.
اســتاندار فارس ادامه داد: بهداشــت دانش آموزان امسال با 

تلاش های واحدهای بهداشت مدارس و تفاهم نامه با دانشگاه 
علوم پزشــکی بیش از گذشــته مورد توجه قرار می گیرد تا 
در محیطی ســالم تحصیل کنند. اســتاندار فارس همچنین 
توجه به ورزش دانش آموزان را خواســتار شــد و بیان کرد: 
باید درایــن زمینه مثلثــی از خیران، آمــوزش و پرورش و 
 دولت برای تأمین امکانات و فضای ورزشی مورد نیاز مدارس

شکل گیرد. 
ایمانیه اما غیر از بعد جسمی و سلامت دانش آموزان، بر روح 
و معنویت آنها نیز تأکید کرد و گفت: ســال گذشته این بعد 
از شخصیت دانش آموزان مورد جنگ همه جانبه دشمن قرار 
گرفت و البته با شکســت مفتضحانه آنان همراه بود که به آن 
اذعان نیز کردند. استاندار فارس ادامه داد: این پایان تلاش  های 
دشمن نیست و نبرد حق و باطل همچنان تداوم دارد؛ بنابراین 
باید هویت دینی و ملی دانش آموزان مورد توجه ویژه قرار گیرد 
تا اسلام و ایران را عاشقانه دوست بدارند و این نیازمند تقویت 
 مطالعــه و تلاش و همکاری مربیان به ویژه دبیران پرورشــی 
و دینی اســت. وی از مســئولان آموزش و پــرورش فارس 
خواســت تا جهاد تبیین را جدی بگیرند و در این مسیر آشنا 

شدن دانش آموزان با پیشرفت های کشور را دنبال کنند.
اســتاندار فارس تأکید کــرد: هماهنگی لازم بــرای بازدید 

دانش آموزان از پیشرفت های پزشــکی، صنعت، کشاورزی و 
دیگر بخش ها انجام شــود. ایمانیه این سرزمین را سرشار از 
استعداد و خلاقیت دانست و اظهار کرد: آموزش و پرورش باید 
زمینه را برای بروز و شکوفا شدن این استعدادها و خلاقیت ها 
فراهم کند تا کشــور از آن محروم نماند. اســتاندار فارس در 
پایان بر حمایت خود از مجموعه مدیریتی آموزش و پرورش 

استان در اجرای برنامه های تربیتی و آموزشی تأکید کرد. 
آغاز بهار تعلیم و تربیت ۹۵۵هزار دانش آموز در استان فارس
مدیرکل آموزش و پرورش فارس نیز گفت: در سال تحصیلی 
جدید تعداد ۸ هزار مدرســه با ۴۵هزار کلاس درس پذیرای 
بیش از ۹۵۵ هزار دانش آموز در ســطح اســتان فارس است. 
محمدخلیل عسکری راهبرد وزارت آموزش و پرورش در سال  
تحصیلی جدید را شــعار »همه باهم یکصدا، مدرســه قوی و 
ایــران قوی« اعلام کرد و گفت: ۶۲ هــزار معلم، کار آموزش 
و پــرورش دانش آموزان را بــر عهده دارنــد و در برخی نیز 
کمبود معلم را از ظرفیت های موجود از جمله؛ بازنشستگان، 
حق التدریسی ها، دانشجومعلمان سال ۹۹ و... جبران کرده ایم.
 وی ادامه داد: تلاش داریم در ســال تحصیلی جدید شــعار 
»مدرســه قوی، ایران قوی« را با همت همکاران و خانواده ها 

جامعه عمل بپوشانیم.

مدیــرکل آمــوزش و پرورش فارس خاطرنشــان کــرد: اگر 
بخواهیم ایران قوی داشــته باشــیم راه تحقــق امروز آن از 
مدرســه می گذرد بنابراین تمام تلاش خــود را برای ارتقای 

برنامه های مدارس به کار می گیریم.
 وی اضافه کرد: ســال گذشته علی رغم مشکلاتی که دشمن 
ســعی در ایجاد آن داشــت با همــت مدیــران، فرهنگیان 
و دانش آمــوزان، اســتان فــارس در عرصه هــای مختلــف 
 علمــی، ورزشــی، و...، رتبه هــای برتر کشــوری رابه خود 

اختصاص داد. 
وی ادامــه داد: رئیس جمهور توجه ویژه ای به مدارس عادی و 
دولتــی دارند و بر تقویت و ارتقای این مدارس همواره تأکید 

دارند.
عســکری اذعان کرد: علی رغم دشــواری هایی که در ســال 
تحصیلی گدشــته بــا آن روبه رو بودیم دانش آمــوزان ما در 
عرصه های مختلف علمی و ورزشی خوش درخشیدند، چنان 
که دانش آموزان ما توانستند سه مدال المپیاد جهانی و تعداد 
۱۰ مقام کشــوری را کسب کنند و در مســائل اعتقادی نیز 
برگزاری بیش از ۸ هزار پیش اجلاسیه نماز در مدارس استان 

بخشی از عملکرد های این استان است.
ghazanfari@sobhannews.ir

در آیین استانی آغاز سال تحصیلی جدید تأکید شد: 

جمعآوریمدارسکانکسیوناایمن
 6۲ هزار معلم وظیفه آموزش ۹۵۵ هزار دانش آموز را بر عهده دارند 

چالشیبهنامسدمعبر
 شهردار شیراز تأکید کرد: 

عزم جدی برای برخورد قاطع با متخلفان

شهردار کلان شهر شیراز:

سنگر خدمت رسانی ادامه دارد

شهردار منطقه سه شیراز بیان کرد: 

 تقارن مطلع مهر و هفته دفاع مقدس، فرصتی برای 
تبیین فرهنگ ایثار و شهادت  

سخنگوی شهرداری شیراز اعلام کرد:

 آسفالت  بیش از 39 هزار مترمربع معابر طی هفته هفتم



تسنیم- رئیــس اپوزیسیون رژیم اشغالگر 
با اشــاره بــه اینکــه تل آویو نبایــد برای 
عادی ســازی با ریاض عجلــه کند گفت، 
دســتیابی عربســتان به فناوری هسته ای 
در ازای عادی ســازی قابل قبول نیســت.
درحالی که تنش میان راســت افراطی های 
نتانیاهو«  رژیم صهیونیســتی و »بنیامین 
نخست وزیر این رژیم در پرونده عادی سازی 
روابط با عربســتان سعودی همچنان ادامه 
دارد و وزرای کابینــه وی همچــون بزالل 
اســموتریج و ایتمار بن گویر بــه نتانیاهو 
دربــاره هرگونه امتیــاز دادن در خصوص 
مسئله فلســطین هشــدار داده اند، »یائیر 
لاپید« رئیس اپوزیســیون رژیم اشغالگر با 

انتقاد از شروط عربستان در ازای سازش با 
اسرائیل اعلام کرد که دستیابی عربستان به 
فناوری هسته ای قابل قبول نیست و نباید با 

این بند موافقت کرد.
 پذیــرش بند هســته ای در توافق 

عادی سازی با عربستان ممنوع است
یائیــر لاپیــد در گفت وگو بــا رادیو رژیم 
صهیونیستی گفت: من از توافق عادی سازی 
با سعودی ها حمایت می کنم اما موافق بند 
غنی سازی اورانیوم توسط عربستان نیستم.

وی افزود: پذیرش این بند، عربستان را در 
آستانه تبدیل شدن به یک کشور هسته ای 
قرار می دهد که کل صحنه را تغییر خواهد 
داد و بعــد از آن اماراتی هــا نیــز چنیــن 
درخواســتی را مطرح خواهند کرد. لاپید 
تصریح کــرد: مذاکرات عادی ســازی یک 
داستان سخت و پیچیده است. اما به جای 
این همه عجله که دلیل مشــخصی ندارد، 
می توان با ریاض به توافقی بدون اجرای بند 
غنی سازی اورانیوم توسط عربستان رسید و 
موافقت با این شرط سعودی ها ممنوع است.

از ســوی دیگر »الی کوهــن« وزیر خارجه 

رژیم اشــغالگر نیز در همیــن زمینه اعلام 
کرد که مذاکرات عادی ســازی با عربستان 

سعودی پیچیده است.
 نتانیاهو درباره »نقشــه اسرائیل« به 

جهان دروغ می گوید
از طرفی، رســانه های صهیونیستی با اشاره 
به نقشه ای که نتانیاهو روز جمعه در مجمع 
عمومی ســازمان ملل به نمایش گذاشــته 
و آن را نقشــه »اســرائیل« در سال 1948 
معرفی کرد، اعلام کردند که نتانیاهو خیلی 
واضح درباره این نقشه دروغ می گوید؛ زیرا 
در آن هیچ جایی بــرای راه حل دو دولتی 
وجود نــدارد. »گیلی تماری« کارشــناس 
شــبکه 13 تلویزیون رژیم صهیونیستی در 
این زمینه اعلام کرد، نتانیاهو در ســازمان 
ملل درباره »صلح« و چشم انداز خود برای 
»خاورمیانــه جدید« صحبــت می کرد. اما 
اگر نگاه دقیق تری داشــته باشــیم متوجه 
می شویم طبق نقشه ای که نتانیاهو ترسیم 
می کنــد، ایجاد صلح در خاورمیانه بســیار 
دشوار است. وی افزود، نتانیاهو نقشه ای را 
نشان داد که می گفت نقشه اسرائیل در سال 

1948 اســت. اما در این نقشه رود اردن به 
عنوان مرزهای اسرائیل در نظر گرفته شده 
و هیچ خبری از دولت فلسطین نبود. به این 
دروغ بــزرگ نگاه کنید، آیا جهان نمی داند 
که نقشه اسرائیل در ســال 1948 چگونه 
بود؟ در شــرایطی که هیچ اشاره ای به راه 
حل دو دولتی در این نقشه نشده، نتانیاهو 
درباره چه صلحــی صحبت می کند و اصلا 
می خواهد با چه کسی صلح کند؟ درحالی 
که مقامات ســعودی از جمله »فیصل بن 
فرحان« وزیر خارجه این کشور بارها تأکید 
کرده اند که حل مسئله فلسطین بر اساس 
طرح »صلح عربی« قبل از عادی ســازی با 
اسرائیل ضرورت دارد، مواضع صهیونیست ها 
نشــان می دهد که آنها حاضر نیستند هیچ 
امتیازی درباره مســئله فلســطین بدهند؛ 
ضمن اینکه هنوز بسیاری از اسرائیلی ها با 2 
شرط دیگر عربستان یعنی امضای معاهدات 
امنیتی ودفاعی با آمریکا و دستیابی ریاض 
به فناوری هسته ای نیز مخالفند و نتانیاهو 
را متهم به تهدید امنیت اســرائیل در ازای 

کسب منافع شخصی می کنند.

منطقه  ارامنــه  رئیس  مشــاور  فارس-   
قره باغ کوهســتانی گفته اند که 12۰ هزار 
ارامنه قره باغ کوهســتانی قصــد دارند این 
منطقه را تــرک کنند و عازم ارمنســتان 
شوند زیرا نمی خواهند بخشی از جمهوری 
آذربایجان باشــند. »داوید بابایان« مشاور 
ارامنه قره  »ساموئل شــهرامانیان« رئیس 
باغ کوهســتانی در گفت وگو با خبرگزاری 
رویترز، تصریــح کرد که 12۰ هزار قومیت 
ارامنه قره باغ قصد دارند این منطقه را ترک 
کنند زیرا تمایلی ندارند بخشی از جمهوری 
 آذربایجــان باشــند و نگــران پاکســازی 

قومیتی هستند.
قلمرویی که  ارامنه قره بــاغ کوهســتانی، 
جامعــه بین الملــل به عنــوان بخشــی از 
جمهوری آذربایجان به رسمیت می شناسند 

اما از زمان فروپاشــی جماهیر شــوروی از 
کنترل باکو خارج شــده بود، مجبور شدند 
در تاریخ 2۰ ســپتامبر )29 شهریور ماه(، 
یک روز پس از عملیات نظامی برق آســای 
ارتش جمهوری آذربایجان در این منطقه، 

اعلام آتش بس کنند.
آذربایجــان می گوید که حقوق  جمهوری 
ارامنه قره باغ کوهستانی را تضمین می کند 
و این منطقــه را با جمهــوری آذربایجان 
ادعام می کند امــا رهبری ارامنه قره باغ به 
رویترز گفته  است که آن ها قصد ترک این 
منطقه را دارند. با این حال باکو به طور مکرر 
هرگونه قصد بــرای آزار دادن ارامنه قره باغ 

کوهستانی را رد می کند.
بابایــان در این خصوص بــه رویترز گفت: 
»مردم مــا نمی خواهند به عنوان بخشــی 

از آذربایجــان زندگی کننــد. 99/9 درصد 
ترجیح می دهند سرزمین های تاریخی امان 

را ترک کنند«.
وی ادامه داد که هنوز زمان مشخص نیست 
که چه زمانی ارامنه قره باغ از گذرگاه لاچین 
کــه این منطقــه را به ارمنســتان متصل 

می کند، عبور خواهند کرد.
بابایان ادامه داد: »سرنوشت مردم بیچاره ما 
به عنوان یــک بی آبرویی و ننگ برای مردم 
ارمنســتان و برای کل جهان متمدن ثبت 
خواهد شــد. آن هایی که مسئول سرنوشت 
ما هســتند، یک روز مجبــور خواهند بود 
درمحضــر خدا پاســخگوی گناهانشــان 

باشند«.
وی تصریح کرد که فرایند تسلیم تسلیحات 
جنگجویــان ارامنه در قره باغ کوهســتانی 

آذربایجان گفته  است. جمهوری  درجریان 
است که ارامنه قره باغ کوهستانی در صورت 
تمایل می تواننــد این منطقه را ترک کنند 
و »نیکول پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان 
گفته است که تا زمانیکه امنیت ارامنه قره 
بــاغ در این منطقه به خطــر نیافتد، آن ها 
همچنان در این منطقه باقی خواهند  ماند.

بر اساس این گزارش، تخلیه منطقه قره باغ 
کوهســتانی برای آن دســته از افرادی که 
نیازمنــد اســتفاده از امکانــات درمانی و 

پزشکی هستند روز گذشته انجام گرفت.

دوشنبه 1402/07/03 بینالملل سال سی ام  شماره 46102

آسیا

سازمان ملل

ایالات متحده

)آگهی مزایده فروش زمین(
نوبت اول: 3 /07 /1402 

نوبت دوم: 9 /7 /1402
شــهرداری علامرودشــت درنظردارد به استناد مجوز 
شماره 57 مورخ1401/12/6، 65 مورخ 1402/3/27 و 72 
مورخ 1402/6/28 شــورای اسلامی شهر علامرودشت 
نســبت به فروش تعدادی قطعات زمين مســكوني و تجاری واقع دراراضی 
نهضت ملی مسكن،کوی بسيجيان و بلوار صراف به صورت مزایده به فروش 
برســاند لذا از کليه متقاضيان دعوت می شود از تاریخ درج آگهي نوبت دوم 
بمدت ده روز جهت دریافت اسناد مزایده به شهرداری علامرودشت مراجعه 

نمایند. 
شرایط شرکت در مزایده: 

1- متقاضيان مي بایســت به ازای هر قطعه زمين درخواستی مبلغ 5 درصد 
قيمت پایه را بصورت ضمانت نامه بانكي یا واریزبه حســاب جاري شهرداري 

به شماره 0108400829004 نزد بانك ملي شعبه علامرودشت اقدام نمایند. 
2- چنانچه نفر اول تا ســوم حاضر به انجام معامله نشوند سپرده آنان به نفع 

شهرداري ضبط خواهد شد. 
3- هزینه نقل وانتقال و آگهي به عهده خریدار مي باشد. 

4- شهرداري در رد یا قبول یك یا همه پيشنهادات مختار است. 
5- به پيشنهادات مشروط و مخدوش ترتيب اثر داده نخواهد شد. 

6- سایر اطلاعات و جزئيات در اوراق مزایده درج گردیده است. 
6- تاریخ بازگشایی پاکت قيمت های پيشنهادی در مورخه 1402/7/20رأس 

ساعت 10 صبح درمحل شهرداری علامرودشت می باشد. 
جهت اطلاع بيشــتر به شهرداري علامرودشــت مراجعه فرمائيد. تلفن هاي 

تماس 071-52782508 
شناسه آگهی:1569635

-1/م الف-شهردارعلامرودشت -  محمد رضا سلمان پور

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چون آگهی و عمليات تحدیدی ششدانگ یك باب خانه به مساحت 
253/85 متر مربع پلاک 2744/34 واقع در قطعه یك بخش 25 
فارس شهرســتان لامرد - محله محمد شریفی - خيابان شرافت 
ملكی آقای عبدالحميد فيروزی فرزند خســرو برحسب تقاضای 
مالك که درخواست انتشار آگهی تحدید حدود اختصاصی نموده 
وقت تحدید حدود چهارشــنبه 1402/07/26 تعيين و عمليات 
تحدید از ساعت 8 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد. به 
وسيله این آگهی از متقاضی مزبور و کليه صاحبان املاک مجاور 
بر طبق ماده 14 قانــون ثبت دعوت ميگردد که در وقت مقرر در 
محل وقوع ملك حضور بهم رسانند واخواهی مجاورین نسبت به 
حدود و حقوق ارتفاقی به اســتناد ماده 20 قانون ثبت از تاریخ 
تنظيم صورت مجلس تحدید تا ســی روز پذیرفته خواهد شــد 
که بایســتی کتبا به اداره ثبت محل تسليم و رسيد عرض حال 
دریافت نمائيد ضمنا معترض از تاریخ تسليم اعتراض به اداره ثبت 
یك ماه فرصت خواهد داشــت که دادخواست خود را به دادگاه 
صالحه تقدیم و گواهی تقدیم دادخواســت را اخذ و به اداره ثبت 
 ارائه نماید در غير این صورت ســند مالكيت برابر مقررات صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار: 1402/07/03

4496/م الف
منصور کشوری

سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آسیای میانه

،

اخبارکوتاه جهان

ایســنا- وزیر امورخارجه روسیه با اشاره 
به اینکه رهبر انقلاب اسلامی ایران فتوایی 
درحرام بودن بمب اتم صادر کرده ، گفت که 

ایران به دنبال سلاح هسته ای نیست.
سرگئی لاوروف، وزیر خارجه روسیه در یک 
نشست خبری در حاشیه هفتادوهشتمین 
اجلاس سالانه مجمع عمومی سازمان ملل 
در نیویورک در پاســخ به اظهــارات اخیر 
ولیعهد ســعودی خود درباره تســلیحات 
هســته ای گفــت: مســکو موضع گیــری 
عربستان سعودی در مورد احتمال داشتن 
تسلیحات هسته ای را یک واقعیت می داند، 
امــا هیچ کــس در جهان خواهــان ظهور 

قدرت های هسته ای جدید نیست.
محمد بن ســلمان، ولیعهد عربســتان به 
تازگی در مصاحبه با شبکه فاکس نیوز گفت 
که اگر ایران قادر به توسعه آن )تسلیحات 
هسته ای( باشــد، عربستان سعودی باید به 

سلاح هسته ای دست یابد.
لاوروف در این نشســت خبری که پس از 
سخنرانی او در مجمع عمومی سازمان ملل 
برگزار شد، افزود: من آنچه شنیدم، این بود 
که »اگر ایران سلاح هسته ای داشته باشد، 
ما در عربستان سعودی نیز مجبور خواهیم 
شد در مورد آن فکر کنیم.« اما ایران بارها 
تأکید کرده است که چنین قصدی ندارند. 
حتی رهبر آنها نیز بر همین اساس فتوا داده 

است.
وی در ادامه خاطر نشــان کرد: بنابراین ما 
این گونه ارزیابی می کنیــم که چون ایران 
سلاح هســته ای ندارد، همسایگان آن نیز 

وسوسه نمی شوند که این راه را طی کنند.
مقامات جمهوری اسلامی ایران بارها ضمن 

رد ادعاهای بی اساس غرب و آمریکا درباره 
تأکید  برنامه هسته ای کشــورمان  ماهیت 
کرده اند کــه فعالیت های هســته ای ایران 
کاملًا صلح آمیز اســت و ســلاح هسته ای 
هیچ جایــی در دکترین دفاعی ایران ندارد. 
همچنین آژانــس بین المللی انرژی تاکنون 
هیچ گاه وجود انحراف در برنامه هســته ای 

کشور را تائید نکرده است.
 عدم لغو تحریم های موشــکی ایران 

چرخش اروپا از تعهداتش است
وزیر امورخارجه روســیه در بخش دیگری 
از کنفرانــس خبری خــود در نیویورک به 
تصمیم تروئیکای اروپا )انگلیس، فرانســه 
و آلمــان( بــرای لغو نکــردن تحریم های 
موشکی بالستیک ایران که بر اساس برجام 
می بایســت در اواســط مــاه اکتبر صورت 
می گرفت، اشــاره کرد و آن را رویگرداندن 
اروپایی ها از تعهداتشان نسبت به جمهوری 

اسلامی خواند.
وی تصریح کرد: بر اساس الزامات قطعنامه 

2231 شورای امنیت سازمان ملل در رابطه 
با برنامه موشــکی ایران کــه هیچ ارتباطی 
هم با برنامه هســته ای این کشــور ندارد و 
تنهــا برای حصول توافــق در آن گنجانده 
شــد، این تحریم ها می بایســت در تاریخ 
 18 اکتبر لغو می شــد و ایرانی ها نیز آن را

 پذیرفتند. اما لندن، پاریس و برلین پیشتر 
اعلام کردنــد که ایــن محدودیت ها را در 
قالــب ملی ادامه خواهند داد. واکنش ایران 
بــه چنین اقدامی چه باید باشــد؟ لاوروف 
افــزود: از طرفــی، حدود یک ســال قبل 
توافقاتی در رابطه با متن برجام به دســت 
آمد اما بدون پیشــرفت باقی ماند، چراکه 
اروپایی ها عجله ای ندارند و از طرفی دیگر، 
این یک چرخش درخصــوص الزام آنها در 
اجرای قطعنامه 2231 در زمینه پایان دادن 
به تحریم های موشــکی به شمار می آید. از 
ســوی دیگر، اگر آنها خواهان این نیستند، 
صادقانه آنچه را که کارساز بود و به تصویب 
رســید، هرچند که آمریکا از آن خارج شد، 

از سر بگیرند.
 بحث دربــاره پهپادهای ایران بدون 

ارائه مدرک منطقی نیست
رئیس دستگاه دیپلماسی روسیه همچنین 
به ادعاها مبنی بر استفاده مسکو از پهادهای 
ســاخت ایران در جنگ اوکراین پرداخت و 
در پاســخ به اظهارات آنتونی بلینکن، وزیر 
امورخارجه آمریــکا در مجمع عمومی که 
مدعی تامین تســلیحات روســیه از سوی 
ایران شــده بود تأکید کرد که بحث درباره 
ایــن موضوع، بــدون ارائه مــدرک را غیر 

منطقی توصیف کرد.
وی خاطرنشان کرد: این روزها تعداد زیادی 
از اظهارات از سوی شخصیت های مختلف، 
اعم از ملی و بین المللی را فهرست کرده ایم 
که هیچ ســند و مدرکی پشت آن نیست، 
دست کم شــواهد آن به کسی ارائه نشده 
است. بارها و بارها خواسته شده که حداقل 
یک پهپاد نشان دهید که ادعایتان را ثابت 
کند. بنابراین، من نمی توانم در مورد چنین 
صحبت هایی اظهار نظر کنم. این در حالی 
اســت که آقای بلینکن خیلی چیزها را )در 
این زمینه( با اشتیاق اعلام می کند. مقامات 
جمهوری اســلامی ایران پیش از این بارها 
ادعاهای غرب و آمریکا درباره اســتفاده از 
پهپادهای ســاخت ایــران در جنگ علیه 
اوکراین را رد کرده و خواســتار ارائه شواهد 
معتبر در قابل اســتناد برای اثبات این ادعا 
شده اند. اما به نظر می رسد که غرب تلاش 
می کند با این اتهام زنی هــا بر ناکامی های 
خود در اوکراین ســرپوش بگــذارد و پای 
کشــوری دیگر را برای توجیه شکست های 

خود به ماجرا باز کند.

وزیر دفاع انگليس اعلام کرد:
۳۰ هزار سرباز اوکراینی به انگلیس خواهند رفت

باشگاه خبرنگاران- وزیر دفاع انگلیس اعلام کرد لندن قصد دارد تا 
پایان سال چندین هزار سرباز اوکراینی دیگر را آموزش دهد.

انگلیس قصد دارد تا پایان ســال تعداد کل نظامیان آموزش دیده در 
نیرو های مســلح اوکراین را به 3۰ هزار نفر افزایش دهد. این را گرانت 
شــاپس، وزیر دفاع انگلیس در مصاحبه با شبکه تلویزیونی انگلیسی 

اسکای نیوز بیان کرد. 
شــاپس گفت: هدف ما آموزش 3۰۰۰۰ سرباز اوکراینی تا پایان سال 
جاری اســت. رئیس وزارت دفاع انگلیس معتقد اســت که عزم لندن 
برای حمایت از کی یف ثابت مانده اســت. او گفت: ما شــانه به شانه 

اوکراینی ها هستیم.
 )AFU( ســرویس مطبوعاتی ســتاد کل نیرو های مســلح اوکراین
در پایــان مــاه اوت گزارش داد که بیش از 2۰ هزار پرســنل نظامی 
اوکراینی در زمینه های آموزشی در انگلیس آموزش دیده اند. پیش از 
این گزارش شــده بود که والری زالوژنی، فرمانده کل نیرو های مسلح 

اوکراین با فرماندهان ارتش آمریکا و انگلیس دیدار کرده است.
ایــن درحالی اســت که چندی پیش  روزنامه انگلیســی »ســاندی 
اکســپرس« به نقل از منابع مطلع گزارش داده مربیان انگلیسی یک 
واحد نخبه اوکراینی که قرار است به کی یف برای بازپس گیری کریمه 
کمک کنند را آموزش می دهند. »ولودیمیر زلنســکی« رئیس جمهور 
اوکرایــن جاه طلبــی کی یف درباره پــس گرفتن کریمــه از طریق 
ضدحمــلات را اواخر آوریل بیان کرد. با این حال به گفته مســکو، از 
اوایل ژوئن که اوکراین این حملات را آغاز کرده متحمل خســارات و 

تلفات سنگین شده است. 

وزیر خارجه عربستان:
توافق ما با ایران براساس احترام متقابل است

مهر-  وزیر خارجه عربســتان در ســخنرانی که در نشســت مجمع 
عمومــی ســازمان ملل متحد ایــراد کرد، گفت: توافق کشــورش با 
جمهوری اســلامی ایران بر اســاس احترام به اصل عدم مداخله در 
امور کشورها استوار اســت. به نقل از الجزیره، وزیر خارجه عربستان 
در ســخنرانی خود در نشست مجمع عمومی سازمان ملل به مسائل 

گوناگونی از جمله از سرگیری روابط دیپلماتیک با تهران اشاره کرد.
بر پایه این گزارش، فیصل بن فرحان، وزیر خارجه عربستان در جریان 
ســخنرانی خود در نشست سالانه مجمع عمومی سازمان ملل گفت: 
»توافــق ما با ایران مبتنی بر احترام متقابــل و عدم مداخله در امور 
یکدیگر اســت«. به گزارش الجزیره، فیصل بــن فرحان همچنین با 
اشاره به مسئله فلسطین گفت: »پادشاهی سعودی تأکید می کند که 
امنیت خاورمیانه مســتلزم دســتیابی به یک راه حل عادلانه و جامع 
برای مسئله فلسطین است«. وزیر خارجه عربستان همچنین با اشاره 
به جنگ اوکراین خواســتار پایان دادن به این بحران و »حل و فصل 

مسالمت آمیز اختلافات« و »احترام به قوانین بین المللی« شد.
وی از طرفین بحران ســودان نیز خواســت تنش را کاهش داده و از 
غیرنظامیان محافظت کنند. گفتنی اســت هفتاد و هشتمین مجمع 
عمومی ســازمان ملل از صبح سه شنبه هفته گذشــته در نیویورک 
آغاز شــده اســت. تاکنون جنگ اوکراین و تغییــرات اقلیمی محور 

سخنرانی های این نشست بوده است.

 »بایدن« نامزد قطعی دموکرات ها در انتخابات 
ریاست جمهوری

فارس- علی رغم افزایــش مخالفت ها در حزب دموکرات با نامزدی 
جو بایدن در انتخابات ریاســت جمهوری ســال آینده، مدیر کمپین 
انتخاباتی او می گوید که بایدن صددرصد نامزد حزب دموکرات است.
درحالی که برخی از سیاســمتداران حزب دموکرات آمریکا به دنبال 
مطرح کردن یک چالش و رقابت مقدماتی علیه نامزدی جو بایدن در 
انتخابات ریاست جمهوری 2024 هستند، »جولی چاوز رودریگوئز« 
مدیــر کمپین انتخاباتی بایدن تأکید کرد که او صددرصد نامزد این 
حزب در انتخابات آتی ریاســت جمهوری خواهد بود. در مصاحبه با 
شــبکه ســی بی اس نیوز، مجری و خبرنگار حوزه کاخ سفید این 
شبکه از مخالفت ها در حزب دموکرات با نامزدی بایدن در انتخابات 
ریاســت جمهوری و همچنین عدم اتحاد رهبــران دموکرات در این 
زمینه پرســید. مدیر کمپین انتخاباتی جو بایدن گفت: من به شما 
می گویم بین صفر تا صد بایــدن صددرصد نامزد حزب خواهد بود. 
چیزی که هســت یک حزب بیشتر متحد و قدرتمندتر است که من 
تا کنون در حزب مشــاهده نکرده بودم. همانطور که شما می بینید 

کمیته ملی حزب دموکرات تاکنون اینقدر قوی نبوده است. 
این درحالیســت که نتیجه نظرسنجی سی بی اس که هفته گذشته 
انجام شده نشان می دهد که دونالد ترامپ رئیس جمهور سابق آمریکا 
با 50 درصد در برابر 49 درصد آراء پیروز انتخابات ریاست جمهوری 
ســال آینده خواهد بود. آخرین نظرسنجی های انجام گرفته شده از 
سوی روزنامه واشنگتن پســت و شبکه خبری ای بی سی نیوز درباره 
میزان محبوبیت بایدن نیز نشــان می دهد کــه 44 درصد از مردم 
آمریکا معتقدند در دوران ریاســت جمهوری جــو بایدن، وضعیت 
مالی شان بدتر شده است و تنها 37 درصد عملکرد شغلی وی را تأیید 
کرده اند. با این حال 56 درصد جز مخالفان وی هستند و افرادی که 
عملکرد اقتصادی اش را تأیید می کنند، زیر 30 درصد عنوان شده اند. 
طبق همین نظرسنجی، 62 درصد از دموکرات ها معتقدند این حزب 
بایــد فردی غیر از بایدن را به عنوان نامزد انتخاباتی معرفی کند. در 
این رابطه تنها 8 درصد موافق کاندیداتوری کامالا هریس و 8 درصد 

دیگر موافق برنی سندرز هستند. 

مشاور ویژه ریاست جمهوری سوریه: 
چین نقش تعادل را در عرصه بین المللی ایفا می کند

ایسنا- مشاور ویــژه ریاست جمهوری سوریه درباره سفر تاریخی 
رئیس جمهوری کشــورش به چین تأکید کرد که روابط راهبردی 
دمشــق و پکن چند دهه پیش ایجاد شــد و سرعت آن در دهه 
گذشــته افزایش یافته است و امروز پکن نقش تعادل را در عرصه 

بین المللی ایفا می کند.
لونا الشبل، مشاور ویژه ریاست جمهوری سوریه در گفت وگو با روزنامه های »الثوره« 
و »تشرین« از شهر »هانگژو« به نقش مهمی که چین اکنون در عرصه بین المللی 
ایفا می کند و همچنین نقش آن در ایجاد مسیر جدیدی در زمینه توسعه مشترک 

اشاره کرد.
وی گف: روابط ســوریه و چین که اکنون از نظر دیپلماتیک نزدیک به ۷۰ ســال 
قدمت دارد، گواه بر عمق آن اســت، اما اهمیت آن تنها در این قدمت نیست، بلکه 
در رابطه راهبردی اســت که ده ها ســال پیش بنا نهاده شد و گام های آن در دهه 
اخیر بر اساس اهداف و زبان سیاسی مشترک و وحدت رویکرد در برخورد با مسائل 

مشترک سرعت گرفته است.
الشبل خاطر نشان کرد: چین شکل جدیدی در سیاست جهانی ایجاد کرده و موفق 
شده است بدون از دست دادن اخلاق و انسانیت خود کشوری بزرگ و قدرتمند از 

نظر اقتصادی باشد و امروز نقش تعادل را در عرصه بین المللی ایفا می کند.
مشــاور ویژه ریاســت جمهوری ســوریه افزود: در جریان نشست بشار اسد و شی 
جینپینگ، رؤســای جمهوری ســوریه و چین، مشخص شــد که پکن نه تنها در 
سوریه بلکه در کل منطقه دارای بینش و دانش است و این درحالی است که برخی 

کشورهای غربی اطلاعات بدون دانش دارند.
وی افزود: سوریه با وسعت ژئوپلیتیک خود، بخش مهمی از چشم انداز چین برای 
ثبات در جهان را تشــکیل می دهد. الشبل همچنین گفت: نشست سران سوریه و 
چین تأکید کرد که پکن سیاســت بین المللی را خارج از دیوارهای خود مبتنی بر 
اصول، احترام متقابل و رفاه مشــترک برای ایجاد ائتلاف های روشــن و عمیق به 

منظور ثبات منطقه و جهان پیشنهاد می کند.

در مجمع عمومی سازمان ملل مطرح شد:
تکرار ادعای بی اساس امارات درباره جزایر سه گانه ایران

ایســنا- امارات بار دیگر ادعای بی پایه و اساس همیشگی خود 
در خصوص جزایر ســه گانه جمهوری اســلامی ایــران در خلیج 
فارس را در مجمع عمومی ســازمان ملل تکــرار کرد. به گزارش 
خبرگزاری رسمی امارات )وام(، »ریم بنت ابراهیم الهاشمی« وزیر 
مشــاور امارات در امور همکاری های بین المللی در سخنرانی خود در جریان هفتاد 
و هشــتمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک از جمهوری اسلامی 
ایران خواست تا مشکل ســه جزیره تنب بزرگ، تنب کوچک و ابوموسی را حل و 
فصل کند. وزیر مشــاور امارات در امــور همکاری های بین المللی امارات همچنین 
مدعی شد: زمان ما را از درخواست حل و فصل این مشکل از طریق مذاکره مستقیم 
یا دیوان کیفری بین المللی بازنمی دارد و این موضع امارات طی چندین دهه ثابت 
بوده است. این اظهارات پس از آن بیان شد که 29 شهریور نیز در نشست مشترک 
وزیران خارجه شش کشــور عضو شورای همکاری خلیج فارس که با وزیر خارجه 
آمریکا در نیویورک برگزار شــد حاضران در بیانیه ای بار دیگر از ادعای بی اســاس 
امارات درباره جزایر ســه گانه ایرانی ابوموســی، تنب بزرگ و تنب کوچک حمایت 
کرده و خواهان آنچه آن را دســتیابی به یک راه حل مسالمت آمیز برای این جزایر 
از طریق مذاکرات دو جانبه یا دیوان کیفری بین المللی بر اساس قواعد حقوق بین 
الملل از جمله منشــور سازمان ملل خواندند، شدند. سخنگوی وزارت امور خارجه 
ایران در واکنش به بیانیه مشــترک وزیران خارجه آمریکا و شورای همکاری خلیج 
فارس پس از این نشست، با تأکید بر مواضع ثابت و اصولی کشورمان جزایر سه گانه 
ایرانی ابوموسی، تنب بزرگ و تنب کوچک را جزء لاینفک و ابدی خاک جمهوری 

اسلامی ایران دانست.

رویترز:
 آمریکا و ویتنام به دنبال بزرگ ترین قرارداد تسلیحاتی 

تاریخ دو کشور هستند
باشــگاه خبرنگاران- خبرگزاری رویترز در گزارشی خبر داد 
که دولت بایدن به دنبال توافق بر ســر بزرگترین قرارداد فروش 

تسلیحات با ویتنام است.
قرارداد فروش تســلیحات که هنوز در مراحل اولیه است و ممکن 
است حتی نهایی نشود، از مهم ترین موضوعات مورد مذاکره مقامات آمریکا و ویتنام 
در هانوی، نیویورک و واشنگتن طی یک ماه اخیر بوده است. خبرگزاری رویترز به 
نقل از دو فرد مطلع گزارش داد دولت بایدن در حال مذاکره با ویتنام برای توافق بر 

سر بزرگ ترین قرارداد فروش تسلیحات تاریخ میان دو کشور است.
به گفته یک منبع آگاه، واشــنگتن در حال بررســی ایجاد شرایط مالی ویژه برای 
فروش تجهیزات گران قیمت اســت که در صورت موفقیت، هانوی را از وابستگی به 
تجهیزات روسیه دور خواهد کرد. سخنگوی کاخ سفید و وزارت امور خارجه ویتنام 

تا زمان تنظیم این خبر اظهار نظری درباره این گزارش نکرده اند.
یــک مقام آمریکایی به رویترز گفته اســت: دو کشــور روابط امنیتی ســازنده و 
امیدبخشی دارند و ویتنامی ها به ویژه به تجهیزاتی در زمینه نظارت بر حوزه دریایی 

و هواپیما های مخصوص حمل و نقل علاقه مند هستند.
دولــت بایدن عنوان کرده که  در پی ایجاد تعادل در رقابت ژئوپولیتیک با چین از 

جمله در حوزه اقیانوسیه و مدیریت مسئولانه روابط دو کشور است.
ویتنام در ســفر اخیر جو بایدن به این کشور، روابط دیپلماتیک با آمریکا را پس از 

نیم قرن از جنگ خونین دو کشور به بالاترین سطح ارتقا داد.
از زمــان لغو تحریم تســلیحاتی در ســال 2۰1۶، صادرات آمریکا بــه ویتنام به 
کشتی های گارد ســاحلی و هواپیما های آموزشی محدود بوده است. این در حالی 
اســت که روسیه حدود 8۰ درصد از زرادخانه تسلیحاتی این کشور آسیای جنوب 

شرق را تأمین می کند.
ویتنام سالانه حدود دو میلیارد دلار صرف خرید تسلیحات می کند و آمریکا امیدوار 
است در طولانی مدت بخشی از این بودجه را به تسلیحات ساخت خود یا متحدانش 

از جمله کره جنوبی و چین جلب کند.

وزیر امورخارجه روسیه:

 ایران به دنبال سلاح هسته ای نیست

 رئیس اپوزیسیون رژیم اشغالگر: 

پذیرش بند هسته ای در توافق عادی سازی با عربستان ممنوع است

۱۲۰ هزار ارمنی »قره باغ« را ترک می کنند

کرانه باختری

نوبت اول: 26 /06 /1402 
نوبت دوم: 03 /07 /1402

شــهرداري صدرا در نظر دارد نسبت به برگزاري مناقصه با موضوع 
"عمليات احداث پارک محله ای بلوار فردوسی فاز یك شهر صدرا"، 
طبق برآورد و مشــخصات قيد شده در اســناد مناقصه، از طریق 
سامانه تدارکات الكترونيكي دولت اقدام نماید.کليه مراحل برگزاري 
مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و 
بازگشایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه الكترونيكي دولت)ستاد( 
به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شــد و لازم اســت 
مناقصه گــران در صورت عدم عضویت قبلــي، مراحل ثبت نام در 
سایت مذکور و دریافت گواهي امضاي الكترونيكي را جهت شرکت 

در مناقصه محقق سازند.
1-  مبلغ برآورد اوليه : 49.042.652.622 ریال

2-  تامين  اعتبار از منابع  داخلي مي باشد.
3- مبلغ تضمين شــرکت در مناقصه مبلــغ  2.455.000.000 ریال 
مي باشــد که به صورت ضمانت نامه بانكي با اعتبار حداقل 3 ماهه 
و یا فيش واریز نقدي به حساب 100830670088 نزد بانك شهر در 

شعبه صدرا به نام سپرده شهرداري صدرا باشد.
4- مبلغ خرید اســناد مناقصه مبلغ  2.400.000ریال به حســاب 

100805891412 نزد بانك شهر در سامانه ستاد ایران مي باشد.
5- سپرده نفرات اول، دوم و ســوم در صورتي که حاضر به انعقاد 

قرارداد نشوند به نفع شهرداري صدرا ضبط خواهد شد. 
6- هزینه درج آگهــي نوبت اول و دوم  بر عهــده برنده مناقصه 

مي باشد. 
7- شهرداري در رد یا قبول پيشنهادات مختار خواهد بود.

8- سایر شــرایط و جزئيات در اسناد مناقصه 
مندرج است. 

9- تاریخ انتشــار مناقصه در سامانه تدارکات 
 الكترونيكي دولت از ســاعت 10 صبح مورخ

  26 /06 /1402  مي باشد.
10-  آخرین مهلت دریافت اسناد مناقصه از سایت ساعت 11 مورخ  

03 /07 /1402  مي باشد.
11-  آخرین مهلت ارائه پيشــنهادات و ثبت اســناد و مدارک در 

سامانه تا ساعت 12 مورخ  15 /07 /1402 مي باشد.
 12- زمان بازگشــایي پاکت ها در ســاعت 13 روز  شــنبه مورخ

  15 /07 /1402 مي باشد.
متقاضيان مي بایســت مدارک پاکت هاي الف- ب-ج در ســامانه 
بارگذاري نمایند شــهرداري از دریافت حضوري پاکات طبق قانون 
معذور مي باشد و فقط اصل ضمانت نامه را پس از بارگذاري در سایت 
ستاد )پاکت الف( به صورت فيزیكي تا ساعت 12 مورخ  15 /07 /1402 
در پاکت سربسته و بادرج کامل مشخصات شرکت و شماره تماس به 
واحد دبيرخانه مرکزي شهرداري صدرا به آدرس زیر تحویل نمایند. 
آدرس: استان فارس- شهر صدرا- بلوار پاسداران ساختمان مرکزي 
شهرداري صدرا کد پستي 7199433869 شماره تماس واحد امور 
قراردادها: 36414414-071 و اطلاعات تماس ســامانه ستاد جهت 
انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41924-021 دفتر ثبت 

نام 85193768-88969737
شناسه آگهی:1566880

1-/م الف- امین عباسی-سرپرست شهرداری صدرا  

آگهی تجدید مناقصه عملیات احداث پارک محله ای بلوار فردوسی فاز یک شهر صدرا 14۰2-51



توزیع گوشت گوسفندی و گوساله وارداتی 
در حال انجام است

باشگاه خبرنگاران- رئیس شورای 
تأمین کننــدگان دام گفــت: توزیع 
گوشت گوسفندی و گوساله وارداتی 
بــا نرخ مصــوب در فروشــگاه های 
زنجیره ای و میادیــن در حال انجام 
است. منصور پوریان، رئیس شورای 
تأمین کننــدگان دام گفــت: تعادل 
و آرامــش حاکــم بر بــازار مرغ اثر 
خود را بر تنظیم بازار گوشــت قرمز 

می گذارد.او با بیان اینکه توزیع گوشــت های وارداتی با نرخ مصوب در حال انجام 
است، افزود: با استمرار روند واردات گوشت و دام زنده، بازار به تعادل می رسد.

پوریــان ادامه داد: بســیاری از دامداران بعد از اصلاح نظــام یارانه در امر تولید 
دچار مشکل شدند که امیدواریم حمایت های لازم از تولید داخل صورت گیرد تا 

تولیدکنندگان مجدد به چرخه تولید بازگردند.
رئیس شورای تأمین کنندگان دام قیمت هر کیلو دام را ۱۷۰ تا ۱۸۷ هزار تومان 
اعلام کرد و افزود: بر این اســاس هر کیلو لاشــه داخلی با نرخ ۴۵۰ هزار تومان 

باید عرضه شود.
او گفت: توزیع گوشــت قرمز وارداتی در فروشــگاه های زنجیــره ای و میادین به 
عنــوان بزرگ ترین مصرف کننــده و عرضه کننده در حال انجام اســت که طبق 
پیش بینی های قبلی شــاهد کاهش و رســیدن به نرخ منطقــی در بخش دام و 

گوشت هستیم.

رئیس دیوان محاسبات کل کشور اعلام کرد؛
 رسوب ۲۰۰ هزار میلیارد تومانی بودجه در 

حساب ۳ وزارتخانه
مهر- سید احمدرضا دستغیب، رئیس دیوان محاسبات کل کشور با اشاره به پایان 
مهلت قانونی دستگاه ها برای اتصال به حساب خزانه، گفت: طبق آخرین گزارشی 
که ۳۱ شــهریور ۱۴۰۲ به دســت دیوان محاسبات رســیده، تعداد حساب های 
موجود زیر مجموعه دســتگاه ها از ۲۵۰ هزار حســاب به ۲۳ هزار حساب اصلی 
رسیده است. اما همچنان ۷۵ هزار حساب فرعی در دستگاه ها موجود بود که این 

عدد هم به ۴۳ هزار حساب کاهش پیدا کرده است.
دســتغیب گفــت: از این میــان ۴۰ هزار حســاب مربوط به دانشــگاه های زیر 
مجموعه وزارت بهداشــت و ۳ هزار حســاب مربوط به دانشگاه های زیر مجموعه 
وزارت علوم اســت. علی رغم کاهش حساب ها مشــکل ارقام رسوب کرده در این 
حساب هاســت. این عدد جمعاً بالغ بر ۵ هزار میلیارد تومان برآورد شــده است. 
همچنین تعداد حســاب های وزارت نفت که هنوز به حساب واحد خزانه متصل 
 نشــده اند هم از ســه هزار حســاب به ۵۴۳ کاهش پیدا کرده است. رقم رسوب 
کرده در حســاب های فرعی زیرمجموعه وزارت نفــت، ۱۹۶ هزار میلیارد تومان 

برآورد شده است.
به گفته رئیس دیوان محاســبات کشــور، اسامی دســتگاه هایی که حساب های 
 فرعــی خــود را به حســاب واحــد خزانــه متصــل نکرده اند به دســتگاه های

 نظارتی و دادســتانی دیوان محاســبات ارسال شده و به زودی به صورت عمومی 
نیز منتشر خواهد شد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
45۰۰ واحد نیمه تعطیل احیا شد

فارس- ســید صولت مرتضوی، 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در حاشــیه آغــاز زنگ ســال 
تحصیلــی جدیــد در مدرســه 
مورد  در  ســاریخانی،  استثنایی 
برنامــه دولــت بــرای احیــای 
نیمه تمام  اقتصــادی  واحدهای 
و راکــد گفت: دولت ســیزدهم 
درواقــع تکمیل کننده طرح های 

عمرانی سال های گذشته و هم واحدهای اقتصادی نیمه کاره و راکد است.
وی گفت: با همت و دســتور رئیس جمهور تکمیــل واحدهای عمرانی نیمه تمام 
در دستور مصوبات ســفرهای استانی دولت قرار گرفت و هر روز شاهد تکمیل و 

بهره برداری از طرح های عمرانی نیمه تمام هستیم.
وزیر تعاون اظهار داشــت: از سوی دیگر کارخانه ها و طرح های اقتصادی برخی به 
خاطر عدم تزریق منابع کافی به صورت نیمه تمام رها شــده بودند که احیای آن 

در دستورکار دولت قرار گرفت.
مرتضــوی گفت: بعضی از واحدهای نیمه تمام با تزریق منابع جدید احیا شــد و 
برخی نیز به ظرفیت اســمی تولید خود نرسیده بودند که دولت کمک کرد و ما 
هم به عنوان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی کمک می کنیم که این واحدهای 

اقتصادی به ظرفیت اسمی خود برسند و اشتغال در آنها تکمیل شود.
وی ادامه داد: برخی از کارخانه ها و کارگاه ها مشکلاتی دارند از جمله برخی بدهی 
به بانک ها دارند و برخی از کارخانه ها نیز با ناکارآمدی ماشــین آلات و تجهیزات 
مواجه هستند که این مشکلات هم در دستورکار ستاد احیای صنایع قرار گرفت 
و هــر روز تازه به تازه و نــو به نو، مانند ۴۵۰۰ واحد تولیدی که احیا شــد، در 

دستورکار قرار می گیرند و مشکلات آنها رفع می شود.
مرتضوی در پاسخ به این پرســش که چند واحد تولیدی دیگر تا آخر سال احیا 
می شود، اظهار داشــت: تا واحدهای اقتصادی راکد و نیمه تمام وجود دارند، کار 

احیا و بازگرداندن آنها به مرحله کار و تولید ادامه پیدا می کند.

وزارت صمت:
 متولی واردات تجهیزات پزشکی نیستیم

تسنیم- عبدالناصــر آزادبخت، 
تجهیزات  صنایع،  دفتر  مدیرکل 
وزارت  آزمایشــگاهی  و  پزشکی 
صمت گفــت: در زمینه واردات 
وزارت  پزشکی،  تجهیزات  برخی 
این  و  ندارد  صمت مســئولیتی 
وزارتخانه به دستگاه های مربوط 
ممنوعیت واردات کالا های مشابه 
تولید داخل را اعلام کرده است.

وی افزود: در حال حاضر ۵ تولیدکننده یونیت دندان پزشــکی در کشور فعالیت 
دارند که توانایی تأمین نیاز داخل را دارند، اما همچنان یونیت دندان پزشــکی به 

کشور وارد می شود.
آزادبخــت اضافه کرد: وزارت صمت بر اســاس قانون حداکثر اســتفاده از توان 
تولیدی و خدماتی کشــور و حمایت از کالای ایرانــی؛ ممنوعیت ورود کالا های 
مشــابه خارجی را که توان تولید در داخل کشــور وجود دارد به دســتگاه های 

مربوطه اعلام کرده است.
بر اســاس ماده۱۶ قانون حداکثر اســتفاده از توان تولیدی و خدماتی کشــور و 
حمایت از کالای ایرانی؛ وزارت صنعت، معدن و تجارت موظف است ثبت سفارش 
کالا هــای مصرفی و مصرفی بادوام خارجی دارای مشــابه ایرانی را که با کیفیت 
مناســب و به میزان کافی تولید شده باشــد تا پایان مدت قانون برنامه پنج ساله 
ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران ممنوع نموده 
و یا براســاس ماده )۲۲( قانون احکام دائمی برنامه های توســعه کشور از موانع 

تعرفه ای و فنی جهت مدیریت واردات استفاده کند.

ایرنا- عطاا... هاشمی، عضو شورای قیمت گذاری محصولات 
کشــاورزی و رئیس بنیاد ملی گندمکاران درباره تأخیر در 
پرداخت مطالبات گندمکاران و اعلام قیمت خرید تضمینی 
گندم سال زراعی جدید، گفت: وظیفه شورای قیمت گذاری 
آنالیز و کارشناســی کــردن قیمت ها در کمیســیون های 
تخصصی و ســهم شورا است که برپایه قانون و شاخص های 
چهار گانه و جلســات کارشناســی قیمت ۳۲ قلم محصول 
کشاورزی را تعیین کند، البته شورای قیمت گذاری به موقع 
این کارها را انجام داده و قرار بود تا پایان تیرماه قیمت های 

خرید تضمینی اعلام شود.
عضو شــورای قیمت گــذاری محصولات کشــاورزی اظهار 
داشــت: آخرین مهلت اعلام نرخ خرید تضمینی محصولات 

کشاورزی توســط وزیر جهاد کشــاورزی چهارشنبه )۲۹ 
شهریور( بود.

وی بر این باور است که اعلام نرخ خرید تضمینی محصولات 
کشــاورزی وقتی به تصویب شــورای قیمت گذاری رسیده 
دیگر به تأییدیــه مجدد نیاز ندارد، زیرا مصوبات شــورای 

قیمت گذاری در حکم مصوبات هیئت دولت است.
رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: با توجه به بررســی های 
کارشناسی شــورای قیمت گذاری، نرخ خرید تضمینی هر 
کیلوگرم گندم ۱۹ هزار و ۵۰۰ تومان تعیین شــده اســت. 
به انضمام تبصره ای که اگر نرخ تورم در لایحه بودجه سال 
آینده ۳۰ درصد هدف گذاری شــود، در نرخ خرید تضمینی 

محصولات کشاورزی اعمال شود.

به گفته هاشــمی، طبق قانون برای تعیین قیمت تضمینی 
محصولات کشاورزی جلسات شورای قیمت گذاری دست کم 
ســه ماه قبل از شروع فصل کشــت زراعی جدید )یعنی تا 

پایان تیرماه هر سال( باید تعیین و ابلاغ شود.
۱۱۰ همت مطالبات گندمکاران پرداخت شد

رئیس بنیاد ملی گندمکاران در ادامه تصریح کرد: در ســال 
زراعی که گذشــت، ۱۰ میلیــون و ۳۳۰ هزار تن گندم به 
ارزش ۱۵۵ هزار میلیارد تومان از کشــاورزان خریداری شد 
که تاکنون دولت ۱۱۰ هــزار میلیارد تومان آن را پرداخت 

کرده و ۴۵ هزار میلیارد تومان همچنان باقی مانده است.
وی اظهار داشــت: طبق تبصره ۲ قانــون خرید تضمینی و 
دســتورالعمل آن به صراحت اعلام شده است که دولت ۲۴ 

ساعت پس از تحویل گندم از کشاورزان موظف است بهای 
گندم را پرداخت کند.

هاشمی یادآور شد: در آخرین جلسه شورای قیمت گذاری با 
حضور وزیر امور اقتصادی و رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
قرار بود حداکثر تا پایان شــهریورماه تســویه حساب کلی 

انجام شود.

آگهی ثبتی و دادگستری

تجارت
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ایسنا- تولید نفت در ســال ۱۴۰۰حــدود ۲ میلیون بشکه 
در روز بــود و همین موضوع به تنــزل جایگاه ایران در میان 
غول هــای نفتــی جهان منجر شــده بود. حــل این معضل 
بــا روی کار آمدن دولت ســیزدهم در اولویت قرار گرفت تا 
آنجا که جواد اوجی هنگام نشســتن بر کرسی هدایت وزارت 
نفت، ضمن تشــریح برنامه های خود در حــوزه نفت، گاز و 
پتروشیمی، اظهار کرد: حداکثر ظرفیت نفت خام و میعانات 
گازی پالایشــگاه ها اکنون نزدیک به ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار 
بشکه است که ان شاءا... کف این ظرفیت به ۳ میلیون و ۴۰۰ 

تا ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار بشکه در روز می رسد.
وی یادآور شــد: جمهوری اســلامی ایران ظرفیت مطلوبی 
در مخــازن نفتــی دارد و بیش از ۱۵۰ میلیارد بشــکه نفت 
قابــل  برداشــت داریم که اگر بنا را بر تولیــد صیانتی از این 
مخازن بگذاریم ظرفیت خوبی هــم در حوزه تولید خواهیم 
داشــت که با برنامه های بخش بالادست، بی شک ظرف چهار 
تا پنج ســال آینده افزایش ظرفیت تولید نفت اتفاق می افتد 
)هم در میدان های مشــترک و هم میدان های مستقل( که 
با افزایش ظرفیت تولید می توانیم ظرفیت پالایشی کشور را 
افزایش دهیــم و تضمین امنیت انرژی را پــی بگیریم و در 
کنــار آن صادرات نفت را هم داشــته باشــیم. موضوعی که 
محسن خجســته مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت هم بر آن 
صحه گذاشــت و در رویداد گام معکوس بهبود بهره وری در 
عملیــات حفاری عنوان کرد: ظرفیــت تولید نفت ایران قبل 
از تحریــم ۳ میلیون و ۸۳۸ هزار بشــکه در روز بود،   اما بعد 
 از خروج آمریــکا از برجام، این ظرفیــت تولید یک میلیون 
بشــکه افت کرد. دولت قبل بخشــنامه زده بود که تعمیرات 
اساســی را رها کنیــد و همین عامل موجــب افت ظرفیت 
شــد، اما با روی کار آمدن دولت ســیزدهم، طی شش ماه و 
با هزینه کرد ۵۰۰ میلیون دلار، توانستیم ظرفیت تولید را به 

گذشته برگردانیم.
پرش از جایگاه پنجم به سوم در دولت سیزدهم

ایران از ســال ۲۰۱۹ تا ســه  ماهه اول ۲۰۲۱، پس از کویت 
در جایگاه پنجم کشــورهای تولید نفت اوپک قرار داشــت 
و به ترتیب عربســتان، عــراق، امارات و کویــت در رده های 
اول تا چهارم ایســتاده بودنــد. در آوریل ۲۰۲۱ )فروردین - 
اردیبهشــت( توانست با پیشــی  گرفتن از کویت، در جایگاه 
چهارمین تولیدکننده نفــت اوپک قرار گیرد و از آن زمان تا 
اکتبر ۲۰۲۱ )مهر - آبان( این جایگاه را حفظ کرد، اما در ماه 
نوامبر یعنی آبان و آذرماه همان ســال، بار دیگر تولید نفت 

کویت از ایران پیشــی گرفت و در جایگاه چهارم نشســت و 
ایران به رتبه پنجم بازگشت.

اما در ســال ۲۰۲۳، روند تولید نفت در کشور رو به افزایش 
گذاشــت و پس از یک سال و چهار ماه، یعنی مارس ۲۰۲۳ 
)اســفند - فروردین( با تولید ۲ میلیون و ۶۹۴ هزار بشکه در 
روز از کویت با تولید ۲ میلیون و ۵۸۵ هزار بشــکه پیشــی 
گرفت و دوباره به جایگاه چهارمی تولید نفت اوپک بازگشت 
و کویت در جایگاه پنجم قرار گرفت، اما هنوز ۷۲ هزار بشکه 

با جایگاه سومی تولید اوپک فاصله داشت.
در این بازه زمانی عربســتان با تولیــد ۹ میلیون و ۲۱ هزار 
بشــکه در روز، عراق با تولید ۴ میلیون و ۲۰۳ هزار بشکه در 
روز و امارات با ۲ میلیون و ۹۰۰ هزار بشکه در روز، سه کشور 
بزرگ تولیدکننده نفت اوپک به شمار می رفتند، ضمن اینکه 
کویت با تولید ۲ میلیون و ۵۵۸ هزار بشــکه در روز پنجمین 

تولیدکننده اوپک بود.
این روند تا اوت ۲۰۲۳ )مرداد - شــهریور( ادامه داشــت تا 
اینکه تلاش کارکنان صنعت نفت به بار نشست و تولید نفت 
خام ایران بر اساس گزارش سپتامبر اوپک، با ۱۴۳ هزار بشکه 
افزایش به ۳ میلیون بشکه رسید که با پیشی  گرفتن از امارات 
بــا ۲ میلیون و ۹۱۳ هزار بشــکه، پس از عربســتان و عراق 
جایگاه ســومی را پس از مدت ها دوباره از آن خود کرد. این 
در حالی است که عربســتان با تولید ۸ میلیون و ۹۶۷ هزار 
بشکه در روز و عراق با تولید ۴ میلیون و ۲۷۷ هزار بشکه در 
روز در جایگاه هــای اول و دوم قرار دارند و امارات با تولید ۲ 
میلیون و ۹۱۳ هزار بشــکه در روز در جایگاه چهارم و کویت 
با تولید ۲ میلیون و ۵۵۴ هزار بشکه در روز در جایگاه پنجم 

قرار گرفته اند.
شــایان  ذکر است ۱۳ کشــور عضو اوپک هستند که هشت 
کشــور عضو در این ماه افزایش تولید داشــتند و بیشترین 
افزایش به مقدار ۱۴۸ هزار بشکه در روز به ایران تعلق دارد.

ایسنا- تغییــر ساعت رسمی کشور، در آغاز بهار و ابتدای 
پاییز، موافقان و مخالفانی دارد و هر ســال بر ســر این که 
آیا ساعت باید تغییر کند یا نه بحث می کنند. در ایران هم 
ســال ۱۳۷۰ برای اولین بار تغییر ســاعت رسمی در آغاز 
بهار و پاییز به قانون تبدیل اما دوباره لغو شــد و در نهایت 
در ســال ۱۳۸۶، مجلــس قانونا دولــت را مجبور کرد که 
تغییر ساعت را اجرایی کند. در مجلس یازدهم نمایندگان 
طرحی را نوشتند که در آن خواهان لغو قانون تغییر ساعت 

و توقف جا به جایی ساعت در بهار و پاییز شده بودند.
در نهایت اردیبهشت سال ۱۴۰۱ با تصویب مجلس، اعلام 
شد ســاعت رسمی کشور از ســال ۱۴۰۲ تغییر نمی کند 
امــا با وجود اینکه از قبل اعلام شــده بود، با تغییر ســال 
دیگر ساعت های تغییر نمی کنند، برخی کاربران از ابتدای 
سال ۱۴۰۲ اعلام کردند ساعت های گوشی، تبلت و وسایل 
 الکترونیکی آنها به طور خودکار یک ساعت به جلو کشیده شد.
در ایــن راســتا، ســازمان تنظیــم مقــررات و ارتباطات 
رادیویــی در اطلاعیه ای اعــلام کرد عدم تغییر ســاعت 
 DST( Daylight تابســتانی یا به عبارتــی عدم اعمــال
Saving Time( بر اســاس قانون مصوب مجلس شورای 
اســلامی از ابتدای ســال ۱۴۰۲، پس از ابــلاغ قانون در 
اول خردادماه ۱۴۰۱ با پیگیری های انجام شــده توســط 
وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات از مراجع جهانی 
ماننــد ICANN و IANA در نســخه های به روزرســانی 
شده زمان کشورها منتشر و همچنین در سرورهای زمانی 
 نظیر time.is نیز از حدود شــش مــاه قبل تغییرات لازم 

اعمال شده است.
همچنین مکاتبه و پیگیــری لازم از اپراتورهای همراه نیز 
از چند ماه قبــل صورت گرفته و آنها نیــز تغییرات لازم 
را در ســطح شبکه اعمال کرده و ســامانه های خود را به 
روزرســانی کرده اند. مســئولان از جمله وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات به دنبال ابهامات ایجاد شده در این زمینه 
بارها اعلام کرد که مســئله ایجاد شــده به فناوری برخی 
گوشی ها مربوط است که نیاز به به روزرسانی دارد و تولید 
کننده گوشــی باید این کار را انجام دهد. او در این زمینه 
تأکید کرد که چنین مســئله ای مأموریت وزارت ارتباطات 
و فناوری نیســت بلکه به وزارت صمت مرتبط اســت که 
درحال رایزنی هستند تا مشــکل حل شود اما درهر حال 

کمی زمانبر است.
حال با گذشــت شــش ماه از اتفاق رخ داده و مشــکلاتی 

که برخی شهروندان به واسطه تغییر ساعت برایشان اتفاق 
افتاد، به نظر می رســد که با شروع پاییز ساعت موبایل ها و 
دستگاه هایی که از ابتدای ســال به جلو رفته بود، درست 
شده اســت. در همین رابطه به تازگی یکی از اپراتورهای 
تلفن همراه اعلام کرده است با توجه به عدم تغییر ساعت 
رســمی کشور از ابتدای ســال ۱۴۰۲، ساعت تلفن همراه 
برخی از مشــترکان قادر به تنظیم شدن با ساعت رسمی 
کشور نبود و احتمال دارد این اتفاق در ابتدای شش ماهه 
دوم ســال نیز برای برخی از کاربران که به صورت دستی 
ساعت گوشی خود را در ابتدای امسال تنظیم کرده بودند 

تکرار شود.
در ایــن اطلاعیه بــا تأکید بر اینکه تنظیمــات مربوط به 
ســاعت تلفن همراه ارتباطــی با شــبکه اپراتورها ندارد، 
از مشــترکان درخواست شــده در صورت مشــاهده این 
مشــکل، نرم افزار گوشــی خود را به روزرسانی کنند و اگر 
با به روزرسانی نرم افزار همچنان اختلاف زمانی یک ساعته 
با ســاعت رسمی وجود داشت، مشــترک با تنظیم دستی 

مشکل را برطرف کند.
گفتنی اســت بهره مندی بیشتر از نور خورشید تنها دلیل 
تغییر ســاعت رســمی یا در اصطلاح اســتفاده از ساعت 
تابســتانه اســت. این تغییر به نحوی انجام می شود که در 
شش ماه ابتدایی سال ســاعت معمولاً یک ساعت به جلو 
کشــیده می شود و شش ماه دوم ســال به حالت اولیه باز 
می گردد؛ این تغییرات ســاعت در منطقه های زمانی منجر 
به طولانی شــدن روز در هنگام عصر و کوتاه تر شدن روز 
در هنگام صبح می شــود و در حال حاضر نیز ۷۰ کشور در 

طول سال از ساعت تابستانه استفاده می کنند.
نکته قابل توجه این اســت با جابه جایی یک ساعته ساعت 
رســمی کشور، خورشید حدوداً در ســاعت ۶ صبح طلوع 
می کند و از سوی دیگر نیز غروب خورشید به ساعت حدود 
۸ شب منتقل می شود که این به معنای استفاده بیشتر از 
نور خورشــید است. بر اساس گزارش  منتشر شده از سوی 
مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی، در سال های 
گذشــته تغییر ســاعت موجب کاهش پیک مصرف برق و 
صرفه جویی در بــرق و در نهایت کاهش هزینه های جاری 
و سرمایه ای شده است. بر اساس این گزارش تغییر ساعت 
رســمی کشــور در صرفه جویی مصرف انرژی برق کشور 
تأثیری بین ۱ تا ۳ درصــد و در کاهش پیک مصرف برق 

کشور تأثیری بین ۱ تا ۱/۵ درصد دارد.

فارس- ۳۱ شــهریور ماه ۱۴۰۲ مصادف با پایان سال آبی 
۱۴۰۱-۱۴۰۲ بود و بررســی آمــار منابع آب در طول یک 

سال آبی در این گزارش مورد بررسی قرار می گیرد.
بر اســاس اطلاعات شرکت مدیریت منابع آب کشور میزان 
بارش سال آبی جاری نســبت به دوره بلندمدت ۲۱ ساله 
۱۴/۳ درصد کاهش را                              تجربه کرد. همچنین میزان بارندگی 

نسبت به سال گذشته ۴/۴ درصد افزایش را                              تجربه کرد.
بر اســاس آمار، اســتان های خراســان رضوی، هرمزگان، 
سیستان و بلوچستان، قزوین و تهران با کاهش بیش از ۳۰ 
درصدی بارش نســبت به دوره بلندمدت بدترین شرایط را                              
در سال آبی گذشته تجربه کردند. از طرفی سه استان ایلام، 
کهگیلویه و بویراحمد و بوشــهر بیش از ۲۰ درصد افزایش 

بارش نسبت به دوره بلندمدت را                              داشتند.
در کل ۱۰ اســتان کشــور بارش فراتر از دوره بلندمدت را                              
به ثبت رســاندند و ۲۱ اســتان کمتر از متوسط ۲۱ ساله 

بارندگی دریافت کردند.

بر اساس آمار هر ۶ حوضه آبریز درجه یک کشور نسبت به 
متوسط ۲۱ ساله با کاهش بارندگی مواجه شد که بیشترین 
میزان کاهش در شــمال شرق کشــور با ۵۶ درصد کاهش 

بارندگی نسبت به دوره بلندمدت به ثبت رسید.
در حوضه های آبریز مهم نظیر دریاچه ارومیه کاهش بارش 
۱۱/۳ درصدی نســبت به بلندمدت اتفاق افتاد و همچنین 
حوضــه آبریز درجــه دوم گاوخونی نیــز ۵ درصد افزایش 

بارندگی را                              تجربه کرد.
تأثیر خشکسالی بر منابع آب سطحی بی اثر شد

بر اساس وضعیت سدهای کشــور با اعمال مدیریت منابع 
آب و بــا وجود کاهش بارندگی نســبت به دوره بلندمدت، 
میزان ذخیره سدهای کشــور به ۲۱/۹ میلیارد مترمکعب 
رسید و همچنین ورودی ســدها ۳۹/۲ میلیارد مترمکعب 
بود. بر این اســاس خروجی سدهای کشــور در سال آبی 

جاری ۳۶.۳ درصد به ثبت رسید.
میزان حجم ذخیره ســدهای کشور نسبت به دوره ۵ ساله 
برابر بود و حفظ ذخیره ســدها بــه تاب آوری منابع آب در 

سال آینده کمک شایانی خواهد کرد.
در این راســتا فیروز قاسم زاده، سخنگوی صنعت آب گفت: 
بارش های سال جاری نسبت به متوسط ۵ ساله ۱۰ درصد 
کاهش داشــت و ورودی مخازن نیز با کاهش ۱۴ درصدی 
مواجه شــد، اما ذخایر آب ســطحی ما به اندازه ۵ ســال 

گذشته است.
ســخنگوی صنعت آب در بیان دلیل عــدم کاهش ذخایر 
سطحی نسبت به متوسط ۵ ساله گفت: استفاده از  آب های 
بهنــگام در مدیریت مخازن طی بازه های ســیلابی، تلاش 
برای حداکثر ذخیره ســازی بازچرخانی آب و اســتفاده از 
زهاب های قابل استفاده، جلوگیری از برداشت های غیرمجاز 
از موتورپمپ ها و تحویل آب بر اســاس سطوح زیر کشت از 
جمله دلایل بی تأثیر شــدن خشکســالی در منابع سطحی 

آب کشور است.
تعریف 8۰۰ پروژه اضطراری برای تأمین پایدار آب شرب

در ســال آبی جاری به پایان رســیدن منابع آب شرب دو 
استان پرجمعیت تهران و خراسان رضوی را تهدید می کرد. 
با اعمال پروژه هــای اضطراری تأمین آب شــرب در کنار 
مدیریت تقاضا شــاهد عبور از شــرایط تنش و تأمین آب 

شرب پایدار برای این بخش ها بودیم.
در این رابطه هاشم امینی، سخنگوی صنعت آبفا بیان کرد: 
از مهرماه ســال گذشــته برنامه دقیق منابع و ما صرف آب 
شرب برای تک تک شهرهای کشور تدوین و در جلسه امور 
آب وزارت نیرو تصویب شــد تا بر این اســاس بتوانیم آب 
شرب پایدار بهداشتی را                              برای تمامی مشترکان تأمین کنیم.

این مقام مسئول تأکید کرد: بیش از ۸۰۰ پروژه اضطراری 
آب بــا توجه بــه برنامه منابــع و مصارف آب شــرب در 

دســتورکار قرار گرفت که نتیجه آن عبور بدون مســئله از 
شرایط آبی کنونی بود.

ترسالی در انتظار ایران
پیش بینی های بلندمدت اقلیمی از ســوی مرکز تحقیقات 
آب و هوایی دانشــگاه کلمبیای ایــالات متحده بیانگر آن 
اســت که سال آبی جاری برخلاف سه سال گذشته شرایط 
متفاوتی دارد و گســتره ایران بــا احتمال ۴۵ تا ۶۰ درصد 
بارشــی فراتر از نرمال را                              تجربه خواهد کرد. از طرفی دمای 
هوا نیز در ســال آبی پیش رو در گســتره ایران با احتمال 
۵۰ تا ۷۰ درصد بیشتر از متوسط بلندمدت است. کنار هم 
قرار دادن آمار پیش بینــی بارندگی بلندمدت و بارش خبر 
از وقوع ترســالی در کشــور می دهد، اما با توجه به افزایش 
دما بخش قابل توجهی از بارش ها به شکل سیلاب ها اتفاق 

خواهد افتاد.
بر اســاس مــدل مرجع CFS از ســیلاب و خشکســالی 
بلندمدت طی ســه ماه آینده غرب، شــمال غرب و شمال 
کشــور در کنار مناطق جنوبی کشور با احتمال ۳۰ تا ۵۰ 

میلی متر، وقوع سیلاب را                              پیش بینی می کند.
نیــز در جنــوب شــرق  تغییــرات دمایــی  بیشــترین 
 کشــور و اســتان سیســتان و بلوچســتان اتفاق می افتد 
 کــه افزایــش ۳/۵ درجــه ای دمــا در ایــن بخــش نیز 

پیش بینی می شود.

انرژی

پایان سومین خشکسالی پیاپی و انتظار ورود به ترسالی

ایران به جمع تولیدکنندگان بزرگ اوپک بازگشت مشکل عدم تغییر ساعت گوشی ها با آغاز پاییز حل شد؟

ایســنا- به دنبال موضوعی کــه در رابطه با 
تداوم فروش خودروها بــه صورت یکپارچه و 
منحصراً برگزاری مرحله ســوم مطرح شــده، 
برخی شایعه کرده اند که دیگر خبری از فروش 
خودروها به صــورت یکپارچه نخواهد بود؛ در 
این رابطه مدیر روابط عمومی شــورای رقابت 
این موضوع را رد کرده و ضمن تأکید بر تداوم 
ادامه روند فروش ها در قالب سامانه یکپارچه، 

موضوع را شفاف سازی کرد.
به تازگــی این موضــوع مطرح شــده که با 
توجه به عدم اســتقبال مردم از فروش اخیر 
خودروســازان مونتاژی، احتمال دارد ســایت 
ســامانه یکپارچه باز هم )برای ســومین بار 
پــس از ثبت نام مرحلــه دوم فروش یکپارچه 
خودروها( برای تکمیل ظرفیت های خالی طی 

هفته های پیش رو بازگشایی شود.
همچنین عنوان شــد که اجرای مراحل بعدی 

ســامانه یکپارچه بر اســاس وجــود تقاضا و 
مشتری خواهد بود و با توجه به اینکه در حال 
حاضر با مازاد عرضه مواجه هســتیم؛ مرحله 
ســوم زمانی خواهد بود کــه متقاضی وجود 
داشته باشد؛ اما برخی از این موضوع برداشت 
اشتباه داشته و مبنای این اظهارات را بر اتمام 
اجرای طرح های فروش  یکپارچه گذاشته اند و 
اینکه قرار نیســت دیگر مرحله سوم و مراحل 

بعدی برگزار شود.
مردم نگران عدم اجرای فروش های یکپارچه 

نباشند
در رابطــه با بحث هــای اخیر پیــش آمده، 
ســپهر دادجوی توکلی، مدیر روابط عمومی 
شــورای رقابت در رابطه با فروش خودرو در 
ســامانه یکپارچه شفاف سازی کرد و گفت: در 
فروش های به صــورت یکپارچه عملًا دلال ها 
حذف شــده  و بخش عمــده ای از تقاضاهای 

کاذب از بین رفته اســت؛ این باعث شده که 
اکنون عرضه در نقطه قابل پیش بینی و طبق 
برنامه ها قرار بگیرد؛ بر این اساس در وهله اول 
ظرفیت های خالی موجود  خودروسازان )مازاد 

عرضه( به فروش می رســند و سپس نوبت به 
اجرای مرحله ســوم بــرای متقاضیان جدید 

می رسد.
وی تصریح کرد: اجرای مرحله ســوم ممکن 

اســت که به  زودی باشــد یا مدتی دیگر؛ در 
حقیقت بایســتی طبق برنامه پیــش برویم. 
اکنون نمی تــوان  اعلام کرد کــه این عرضه 
)مرحله سوم( دقیقا چه زمانی خواهد بود؛ اما 
مردم نگران نباشــند؛ طرح های فروش حتماً 

برگزار خواهند شد.
این مقام مسئول در شورای رقابت ضمن تأکید 
بر اینکه اکنون بازار در آرامش به  سر می برد، 
خاطرنشان کرد: محدودیت و معذوریتی برای 
دور سوم عرضه وجود ندارد؛ بنابراین این تلقی 
که اجرای مرحله سوم در هاله ای از ابهام قرار 

دارد، کاملًا نادرست است.
در حقیقت طبق برنامه ریزی هایی که توســط 
وزارت صمت، شورای  نظیر  سیاســت گذاران 
رقابــت، ســازمان حمایت و ســایر نهادهای 
نظارتــی انجام می شــود، طرح هــای فروش 

اجرایی خواهد شد.

شورای رقابت شفاف سازی کرد:

فروش خودرو در سامانه یکپارچه ادامه دارد

رئیس بنیاد ملی گندمکاران:

قیمت خرید تضمینی گندم به زودی اعلام می شود

کشاورزی
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واکنش رئیس باشگاه پاریس به گلایه» مسی«

خبرگــزاری  گــزارش  بــه 
اسطوره  مسی،  لیونل  فارس، 
آرژانتینی روز گذشــته یک 
داد  انجام  مفصــل  مصاحبه 
مصاحبــه  از  بخشــی  در  و 
باشــگاه  از  شــدت  به  خود 

پاری سن ژرمن انتقاد کرد.
مســی اعــام کرد باشــگاه 
از  بعــد  پاری ســن ژرمن 
قهرمانــی اش در جام جهانی 

2022 قطر جشــنی برای او نگرفت. هر باشگاه دیگری بود برای بازیکن خود بعد 
از قهرمانی در جهان مراسم برگزار می کرد.

ناصر الخلیفی، رئیس باشگاه پاری سن ژرمن درباره گایه اعجوبه آرژانتینی گفت: 
همه دیدند ما در تمرینات با مســی خوشــحالی کردیم. حتی به صورت انفرادی 

برای او جشن گرفتیم.
وی افــزود: اما با کمال احترام به مســی ما یک باشــگاه فرانســوی هســتیم. 
نمی توانستیم در ورزشگاه برای مسی جشن بگیریم چون باشگاه کشوری هستیم 

که در فینال مقابل آرژانتین شکست خورد.

تشکر رسمی النصر به خاطر میزبانی ایران
به گزارشایسنا، باشگاه النصر عربســتان با ارسال نامه ای به فدراسیون فوتبال از 

میزبانی ایران تشکر کرد.
باشــگاه النصر عربستان با ارسال نامه ای رسمی به فدراسیون فوتبال ایران، برای 

میزبانی ایران از تیم عربستان رسماً تشکر و قدردانی کرد.
النصر عربســتان اولین تیم عربســتانی بود که بعد از نزدیک به ۷ سال به ایران 
ســفر کرد تا به میزبانی یک باشگاه ایرانی دیداری برگزار کند. پیش از این دیدار 

نمایندگان ایران و عربستان در کشور ثالث برگزار می شد.
تیم فوتبال النصر عربستان در جریان هفته نخست لیگ قهرمانان آسیا، سه شنبه 
2۸ شهریور در ورزشــگاه آزادی میهمان پرسپولیس بود که در نهایت هم دو بر 

صفر به پیروزی رسید.

تحلیل اتحادیه جهانی کشتی از ناکامی مرد یخی 
به گزارش ایرنا، محمدرضا گرایی یکی از چهره های سرشــناس کشتی فرنگی در 
مسابقات جهانی بود که نتوانست عملکرد چشمگیری را از خود به نمایش گذارد 
او حتی در برابر حریف ژاپنی با امتیاز عالی باخت اما چلنج هوشــمندانه حســن 
رنگــرز نتیجه را تغییر داد. گرایی در نهایت با شکســت برابر حســرت جعفروف 

آذربایجانی از رسیدن به مرحله نیمه نهایی مسابقات بازماند.
اتحادیه جهانی کشتی در پایان روز سوم مسابقات در تحلیل کشتی گرایی نوشت: 
مرد یخی ایران با روزهای اوج خود فاصله داشت و حتی نتوانست در برابر حریف 
ازبکستانی مقتدر ظاهر شود. او در برابر سوگابه ژاپنی تا آستانه شکست با امتیاز 
عالی رفت اما با چلنج از این چالش فرار کرد و در نهایت ۱۱ بر ۱0 پیروز شــد. 
گرایی در برابر حسرت جعفروف حرفی برای گفتن نداشت و با نتیجه ۱0 بر صفر 

شکست خورد.
نماینده جمهوری آذربایجان با شکست گرایی دست به کار بزرگی زد و در نهایت 

به فینال وزن ۶۷ کیلوگرم رسید و سهمیه المپیک خود را نیز قطعی کرد.
پیش از محمدرضا گرایی بردار او محمدعلی گرایی با شکســت برابر حریف ژاپنی 

از دور مسابقات حذف شد.

ورزش

با شروع فصل پاییز، سریال های جدید »محرمانه«، »مستوران« و ... از آنتن شبکه های 
تلویزیون مهمان خانه های مخاطبان خواهد شد.

به مناسبت هفته دفاع مقدس، سریال »عاشورا« از اول مهرماه، هرشب ساعت 22:۱۵ 
روی آنتن شبکه یک سیما می رود. سریال »عاشورا« نخستین ساخته هادی حجازی فر 
و محصول مرکز ســیمافیلم است که روایتی متفاوت از مجاهدت های رزمندگان لشگر 

٣۱ عاشورا در عملیات های بدر و خیبر را به تصویر کشیده است.
پس از پخش این ســریال، ســریال »مســتوران 2« به کارگردانی سید علی هاشمی 
جایگزین آن خواهد شــد. این مجموعه تلویزیونی در ٣۸ قســمت برای عاقه مندان 
پخش خواهد شــد. محمد حنیف نویســندگی این مجموعه را بر عهده داشته و عطا 
پناهی تهیه کننده آن اســت. »مستوران« روایت گر ماجراهایی تلفیقی از داستان های 
کهن ایرانی مانند هزار و یک شب، کشکول، گلستان و شاهنامه است که در شهری به 
نام »مســتوران« رخ می دهد. »مستوران« داستانی کهن از افسانه های دوران صفویان 
و غزنویان را روایت می کند. داســتان سریال مستوران فصل دوم  هم در ادامه داستان 
فصل اول روایت می شود. شبکه سه سیما که هم اکنون با پخش سریال »رحیل« همراه 
با مخاطبان خود اســت پس از اتمام این سریال، مجموعه تلویزیونی »محرمانه« را از 

جمعه هفتم مهرماه روانه آنتن می کند.
ســریال »محرمانه« به کارگردانی محمود معظمی، تازه ترین مجموعه شــبکه ســه 

سیماست که در 2۴ قسمت به تهیه کنندگی سید رامین موسوی ساخته شده است.
این ســریال روایتگر داستانی واقعی از پیشــرفت های علمی دانشمندان کشورمان در 

حوزه پزشــکی اســت که توطئه مغرضانه دشــمن را دربردارد تا با 
 ایجاد اختال، مانع از دســت یابی ایران بــه موفقیتی بزرگ در این 

حوزه شوند.
مرکز ســیمافیلم همچنین، دو ســریال الف را برای شب های آخر 
هفتــه تهیه و تدارک دیده اســت که بــه زودی جزئیات پخش آن 

اعام خواهد شد.

بررسی عملکرد ٣2 فیلم  اکران شده یا درحال اکران سینماهای کشور از ابتدای 
سال جاری تا پایان شــهریور ۱۴02 نشان می دهد مجموعاً ۱0 میلیون و ۷۴۱ 
هــزار و ٣۸۷ نفر برای دیدن فیلم مورد عاقه خــود در ٣ میلیون و 2۴2 هزار 
سانس بلیت تهیه کردند و روی صندلی سینما به تماشای فیلم نشستند که این 
تعــداد مخاطب مجموعاً ۴۶۱۶ میلیارد و 2۶۴ میلیون و ۶۴9 هزار و 90٣ ریال 

به گیشه ها واریز شد.
این درحالی اســت که مقایســه آمارهای نیمه نخســت سال گذشــته با دوره 
مشــابه امسال، نشــان می دهد 2 میلیون و ۶٣9 هزار و ۷۶۴ نفر بیشتر از سال 
قبــل برای دیدن فیلم مورد عاقه خود بلیت ســینما تهیــه کرده اند، این گونه 
که آمارهای ثبت شــده برای عملکرد ســینماها در نیمه نخســت سال ۱۴0۱ 
این گونــه ثبت شــده که ۸ میلیون و ۱0۱ هــزار ۶2٣ مخاطب فیلم های اکران 
 شــده در آن دوره طی ٣٣۶ هزار و ۶0٣ ســانس بلیت تهیــه کردند و مجموعاً

 مبلغ 2۵۵۷ میلیارد و ۶۴0 میلیون و ۷۸۵ هزار و ۴٣۸ ریال به گیشــه ها واریز 
کردند که البته بخش عمده ای از تفاوت ریالی درآمد ســینماها نســبت به سال 

قبل مربوط به افزایش نرخ بلیت بوده است.
از ســوی دیگر مقایســه ژانرهای این ٣2 فیلم فهرست شده در سامانه سمفا به 
عنوان منبع رســمی اطاعات و آمار عملکرد فیلم های کشــور از ابتدای سال تا 
پایان ششــمین ماه سال جاری نشــان می دهد که علی رغم تفاوت آماری بسیار 
اندک  ٣ درصدی میان تعداد فیلم هایی با ژانر اجتماعی و کمدی مخاطبان هنر 
هفتم کشــور در مجموع به ژانر کمدی روی خوش بیشــتری نشان داده اند و به 
دنبال آن ســایر ژانرها مثل اجتماعی، جنگی و .. توانسته اند نظر عاقه مندان به 

سینمای ایران را به خود جلب کند.
این درحالی اســت که با وجود تأکید بســیاری از منتقدان نســبت به سودآور 
بــودن تولیــد فیلم ســینمایی برای کــودکان و البتــه مهم بــودن آن از نظر 
آمــوزش به آینده ســازان کشــورمان بازهــم نیم نگاهــی دقیق  به تنــوع ژانر 
 فیلم هــای اکران شــده یا درحــال اکران دوره مــورد نظر کاماً واضح نشــان 

می دهد که ســهم کــودکان از این صنعت ناچیز بوده یا بــه نوعی نادیده 
گرفته شــده اســت، چون از میان ٣2 فیلم مورد نظر تنها ٣ فیلم در این 
میان وجود دارد که یکی از آنها قابلیت محاســبه شدن در بخش کمدی 

را نیز دارد.

البتــه اگــر از مقایســه آمــاری فیلم هــای مــورد نظــر در این دوره شــش 
 مــاه نیــز بگذریــم نکته قابــل توجــه میــزان مشــارکت کارگردان های زن 
در این گزارش اســت که بررسی نشان می دهد سهم مردانی که فیلم های اکران 
شــده یا درحال اکران از اولین روز فروردین تا سی و یکمین روز شهریور ۱۴02 
از کل فیلم ها 9۴ درصد بوده اســت و کریم امینی به تنهایی با دو فیلم فسیل و 

و ۴۶۶ هــزار ٣٣۸ شهرهرت به تنهایی ۷ میلیون 
نفر یعنی معادل ۶9/۵0 درصد 

ماه  مخاطبان شش  از کل 
نخست سال را در اختیار 

دارد.

به گزارش ایســنا، بهنام ابوالقاسم پور، مهاجم ســابق پرسپولیس با بیان 
این که حواشــی بازی پرســپولیس و النصر بیشــتر از خود بازی اهمیت 
داشت، اظهار کرد: در این دیدار به جز نامناسب بودن زمین چمن آزادی، 
حضور رونالدو و تمرکز بیش از حد مسئولین به این موضوع، نبود هوادار، 
مصدومیت ترابی و اخراج ســرلک و ۱0 نفر شــدن پرسپولیس در ادامه 
بازی و... سبب شــد تا پرسپولیس شرایط خوبی برای بازی در این دیدار 

نداشته باشد.
پرسپولیس درگیر حواشی بازی النصر بود

وی گفت: به جای این که تمرکز عوامل باشــگاه پرســپولیس روی بازی 
با النصر باشــد، دو روز درگیر حواشــی تیم النصر بودند. البته بازیکنان با 
تمام توان جنگیدند اما اگر تمرکز بیشتری داشتند و از وجود تماشاچیان 
 برخــوردار بودنــد قطعاً بازی بــا نتیجه  2 بــر صفر به نفــع تیم النصر 

تمام نمی شد.
پیشکســوت پرســپولیس یکی از نکات ضعف این تیم را نداشتن مهاجم 
خــوب و بازیکن تمام کننده در بخش حملــه عنوان کرد و افزود: اگرچه 
بازیکنان در سایر پست ها زحمات زیادی کشیدند تا این ضعف ها پر شود 
اما مصدومیت بازیکنان، اخراج سرلک، کیفیت بد زمین چمن آزادی و از 

همه مهم تر نبود هوادار منجر به آن شد تا این دیدار را واگذار کند که امیدوارم 
در دور برگشت این نتیجه را جبران کند.

آزادی پر از چاله  چوله است
ابوالقاسم پور خاطرنشان کرد: زمین جزو موضوعات فنی است که مربی نمی تواند 
نــکات تاکتیکی لازم را آن طور کــه می خواهد به بازیکنان ارائه دهد و آن ها به 

درســتی در زمین اجــرا کنند. زمین به حدی چاله چوله داشــت که اکثر 
بازیکنان دچار مصدومیت شدند.

سبک بازی پرسپولیس همین است که دیدیدم
وی اظهار کرد: چه بخواهیم و چه نخواهیم ســبک بازی پرسپولیس همین 
اســت. مخصوصاً با از دســت دادن آل کثیر و عبدی هنوز نتوانسته مهاجم 
خوبی جذب کند و این مسئله شرایط خوبی را برای پرسپولیس در بازی ها 

رقم نمی زند.
پرسپولیس در حد لیگ برتر خوب است نه آسیا

این پیشکســوت فوتبــال با بیــان این که فوتبــال پرســپولیس تنها در 
حــد لیــگ برتر خوب اســت، گفت: پرســپولیس اگــر بخواهــد فراتر از 
 لیگ برتر در لیگ قهرمانان آســیا ظاهر شــود بایــد از بازیکنان حرفه ای 

بهره مند شود. 
زیرســاخت های کشورمان به شکلی نیســت که استعداد خوب جذب کند، 
همین مســئله در تیم امید نیز کاماً نمایان اســت این تیم اگر در انتخابی 
المپیک نتیجه خوبی نرفت به خاطر این بود که برنامه ریزی درســتی برای 

شناسایی استعدادها نداشت.
وی در پایان با اشــاره به این که پرســپولیس شــرایط خوبی ندارد، افزود: 
 ایــن تیم باید فــوروارد خوب و تمام کننده جذب کند تا در ادامه مســیر دچار

 مشکل نشود.

تلویزیون

مجموعه پویانمایی »سلام بر ابراهیم« به شبکه دو می آید

»ســام  انیمیشــن  مجموعــه 
گــروه  از  کاری  ابراهیــم«  بــر 
نوجــوان مرکــز پویانمایی صبا به 
و  دیانتی  اســدا...  تهیه کنندگــی 
است  یوسفی  اسماعیل  کارگردانی 
که در چهار فصل تولید شده است.
این سریال روایتی از زندگی شهید 
 ابراهیم هادی اســت که با کیفیت
 ۴k تولید شــده و زندگی شهید 
هــادی ابراهیــم را در چهار فصل 

به تصویر می کشــد. فصل اول این مجموعه روایتگــر دوران کودکی تا جوانی و 
فعالیت های فرهنگی و مذهبی این شهید است. فصل دوم، به حضور شهید هادی 
در جبهــه غرب و مبارزاتش در آن منطقه پرداخته و فصل های ســوم و چهارم 
نیز به فعالیت این شــهید در جبهه جنوب و حضور در دو عملیات فتح المبین و 
والفجر مقدماتی به ویــژه وقایع مربوط به کانال کمیل اختصاص دارد که منجر 

به شهادت ایشان می شود.
پخش این انیمیشــن از امروز دوم مهر از شــبکه دو سیما آغاز می شود و در ۱٣ 
قســمت ٣0 دقیقه ای هرروز به جز جمعه ها ساعت ۱2:۵۵ روانه آنتن این شبکه 

خواهد شد.

»تام هنکس« دوباره به فضا می رود
تام هنکس بازیگر برنده 2 جایزه اسکار نویسنده و راوی یک نمایشگاه هنری در 
لندن درباره ماجرا های مأموریت های فضایی آپولو، می شود. هنکس محتوای این 
نمایشگاه را که در»لایت روم« لندن برپا خواهد شد با همکاری کریستوفر رایلی 

نویسنده ای که 2 بار نامزدی بفتا را کسب کرده است، خواهد نوشت.
این نمایشگاه با عنوان مون واکرز توسط تیم پروداکشنز ۵9 کارگردانی و طراحی 

می شود که پیش از این پروژه هایی با همین موضوع را شکل داده بود.
در این نمایشــگاه فیلم های اصلی ناسا از فرود انســان بر کره ماه و تصاویری از 
کتاب عکاســی کاسیک اندی ساندرز، که به عنوان مشــاور تهیه کننده در این 
پروژه حضور دارد، نمایش داده می شــود. هنکس همچنین با فضانوردان برنامه 

آرتمیس ناسا برای نمایشگاه مصاحبه خواهد کرد.
بازیگر فارســت گامــپ در فیلم »آپولو ۱٣« اثر ران هاوارد در ســال ۱99۵ که 
9 نامزدی اســکار کســب کرد، نقش اصلی را برعهده داشــت. وی همچنین در 
هیئت مدیره انجمن ملی فضایی هم خدمت می کند و توسط بنیاد فضایی تجلیل 
شده اســت. هنکس سال ۱99۸ ســریال کوتاهی با عنوان »از زمین تا ماه« را 
برای اچ بی او تولید کرد و در نوشــتن متن فیلم سه بعدی »راه رفتن روی ماه« 

همکاری کرد.
هنکس گفت: وقتی داشــتو بزرگ می شدم، انســان برای اولین بار به ماه رفت؛ 
مأموریت های آپولو من را متحیر می کرد و آرزو می کردم با فضانوردان سفر کنم 
و بعد این شــانس را پیــدا کردم تا در چندین پروژه که نشــان دهنده مقیاس 

نفس گیر رفتن به ماه بودند، همکاری کنم.
وی افزود: قابلیت هــای تولید خارق العاده و منحصربه فــرد »لایت روم« به من 
ایــن امکان را می دهــد که در کنار کریســتوفر رایلی، آنچه را کــه باور داریم 
هیجان انگیزترین داســتان ســفر بشــریت به خارج از زمین تا به امروز است، از 
جمله بینشی منحصر به فرد را درباره زمان بعدی که انسان ها در آن قدم خواهند 

گذاشت، بیان کنم.

سریال های پاییزی مشخص شدند

 سینما

روی خوش مخاطبان به کمدی ها 
رشد ۲۵ درصدی مخاطبان سینما نسبت به نیمه نخست سال قبل

پرسپولیس در حد لیگ برتر خوب است نه آسیا

به گزارش تسنیم، مسابقه ای که اکنون بلگراد میزبانی اش 
می کند، رقابتی است که میزبانش روس ها بودند اما زمانی 
که آنها با محرومیت از سوی اتحادیه جهانی مواجه شدند 

میزبانی شان از بین رفت و صربستان جایگزین شد.
ســال آینده که به دلیل در پیش بودن بازی های المپیک 
202۴ پاریس، مسابقات جهانی نداریم و شاید صرفاً مثل 
اتفاقــی که بعــد از المپیک 20۱۶ ریو رخ داد، مســابقه 

جهانی اوزان غیرالمپیکی برگزار شود.
اتحادیه جهانی کشــتی امــا هنوز تکلیــف میزبان های 
مســابقات جهانی ســال های 202۵ و 202۶ را مشخص 
نکرده است و گفته می شــود این احتمال وجود دارد که 

لاس وگاس آمریکا میزبان مسابقه جهانی 202۷ باشد.

علت تعلل اتحادیه جهانی در معرفی میزبان های مسابقات 
جهانی پیش رو، برای شاید تعیین تکلیف وضعیت کشتی 
روسیه باشــد و اینکه فضا و فرصتی جهت کاندیداتوری 

این کشور ایجاد شود.
آنها تا زمانی که به اســم بی طرف در مســابقات شرکت 
کنند، اجازه میزبانی نخواهند داشــت، اما مامیاشــویلی 
رئیس فدراسیون کشــتی روسیه که اکنون در صربستان 
حضور دارد، قطعاً لابی های لازم برای بازگشــت رســمی 
روس ها به صحنه مســابقات به اسم و پرچم خودشان را 
دنبال می کند. محرومیت آنها اگر تمام شــود، می توانند 
بار دیگر میزبان مســابقات جهانی شوند و به نظر می رسد 
اتحادیه جهانی کمی تعلل کند تا تکلیف روس ها مشخص 
شــود و آنها میزبانی یکی از مســابقات جهانــی بعد از 

المپیک پاریس را عهده دار شوند.
البته این بار هم اتحادیه جهانی با کاندیداتوری کشورهای 
شرق اروپا مواجه است که خاطره خوبی از آنها در میزبانی 
مســابقات دارد. در چند ســال اخیر کرواسی با مرکزیت 
زاگرب و مجارســتان با مرکزیت بوداپست توانستند نظر 
اتحادیه جهانی را در برگزاری مسابقه جلب کنند، خصوصاً 
کرواسی که آن قدر در بحث تجهیزات و برگزاری مسابقه 
خوب عمل کرد که به نظر می رســد یکــی از کاندیدای 
میزبانی مسابقات جهانی و همچنین میزبانی از مسابقات 

رنکینگ دار، همچنان این کشور باشد.

تعلل اتحادیه جهانی در انتخاب میزبان ۲ مسابقه جهانی؛

 لاس وگاس شاید میزبان مسابقات ۲۰۲۷ باشد
فوتبال و آبروی بربادرفته؛

 کت وشلوار گشاد برای مدیران عامل باشگاه ها
به گزارش ایرنا، تبعات شکســت پرسپولیس مقابل النصر و 
به خصوص اتفاقات و حواشــی پیرامون حضور کریستیانو 
رونالــدو در ایــران همچنــان ادامــه دارد. گل محمدی و 
شــاگردانش در شــرایطی نتیجه را به النصر واگذار کردند 
که همه چیــز تحت تأثیر حضور ســتاره بــزرگ فوتبال 
جهــان در ایــران قرار گرفته بــود. این مســئله تا حدود 
زیادی طبیعی اســت و در همه جای دنیا حضور ستاره ها 
 باعث می شــود معــادلات تغییر کند و هــواداران فوتبال 
شرایط غیرطبیعی رقم بزنند؛ اما نکته تأسف آور این ماجرا، 
اقدامات مدیرعامل باشــگاه پرســپولیس طی دو روزی که 
النصری ها در ایران حضور داشتند بود. در شرایطی که رضا 
درویش باید همه تمرکز خود را برای موفقیت پرسپولیس 
و ایجاد بهترین شــرایط برای این تیم می گذاشــت، اما او 
یا در فــرودگاه بود تا با رونالدو و دیگر ســتاره های النصر 
عکــس یــادگاری بیندازد یــا در هتل محل این ســتاره 
 حضور داشــت تا بــه بهانه اینکــه فاطمه حمامــی را به 
آرزویش برســاند یکبار دیگر با این ستاره پرتغالی ماقاتی 

داشته باشد.
عطــش درویش برای اینکــه رونالــدو را از نزدیک ببیند 
و او را لمس کنــد هیچ توجیهی نــدارد. قطعاً مدیرعامل 
پرهوادارترین باشــگاه فوتبال ایران و حتی آســیا متوجه 
این موضوع نیســت که چــه جایگاه مهمــی را در اختیار 
دارد؛ چرا که اگــر غیر از این بود هرگز بــه خودش اجازه 
نمی داد این گونه شــأن جایگاه مدیرعاملی پرســپولیس را 

پایین بیارود. پرسپولیس یکی از مهم ترین بازی های خود 
در فصل جاری را باخت. اگــر درویش به جای اینکه زمان 
خود را پشــت در اتاق رونالدو در هتــل تلف کند در کنار 
تیم پرســپولیس بود، اقدام مفیدتری انجام می داد و شاید 
همین مســئله باعث می شد سرخ پوشان با تمرکز بیشتری 

به مصاف النصر می رفتند.
در بازی پرســپولیس مقابل النصر کاماً مشــخص بود که 
شــاگردان یحیی تحت تأثیر حضور رونالدو قرار گرفته اند. 
حتی خطای ناشــیانه ســرلک روی پای رونالــدو هم به 
همین دلیل بود؛ البته که باید به ســرلک و دیگر بازیکنان 
پرسپولیس حق داد؛ وقتی مدیرعامل باشگاه شان برای یک 
چهره مطــرح فوتبال دنیا عنان از کــف می دهد، آنها هم 
بــه تنها چیزی که فکر می کنند تماشــای رونالدو از نمای 

نزدیک است.
همین می شــود که بازیکن پرســپولیس در شــرایطی که 
تیمش شکســت تلخی مقابل تیم عربستانی متحمل شده 
دنبــال رونالدو می دود و از او طلب پیراهنش را می کند که 
این درخواســت هم با »نه« کاپیتان النصر همراه می شود. 
اینکه پیراهن امضا شــده رونالدو بــرای فاطمه حمامی در 
باشــگاه جا ماند و به این دختر تحویل داده نمی شــود هم 

مصداق دیگری برای این موضوع است.
رونالدو حضوری بســیار کوتاه در ایران داشــت؛ اما همین 
حضــور کوتاه  او باعث شــد حقایق بســیاری در خصوص 

مدیریت فوتبال کشور نمایان شود.



به گزارش ســبحان، سید مصطفی  هاشــمی، مدیرعامل 
شرکت شــهرک های صنعتی فارس از انجام شبانه روزی 
عملیات اجرایی طرح ارتقا و افزایش ظرفیت تصفیه خانه 
فاضلاب شــهرک صنعتی بزرگ شــیراز خبرداد و گفت: 
بخش نخست این طرح تا دی ماه امسال و بخش تکمیلی 

تا یک سال آینده به بهره برداری می رسد.
 اتمام پروژه ها در مهلت مقرر یکی از دغدغه های ماست

 هاشــمی در بازدید از پروژه مدول سوم، طرح لاگون های 
متعادل ســاز و ذخیــره اظطــراری تصفیه خانه فاضلاب 
شــهرک صنعتی بزرگ شــیراز و جلســه با مشــاورین 
و پیمانــکاران طــرح با بیــان اینکــه ایــن پروژه ها از 
طرح هــای مهم و اولویت دار زیســت محیطی شــهرک 
 صنعتی و بخشــی از مصوبات ســفر ریاست جمهوری به

 اســتان فارس اســت، بــا تأکید بــر انجــام پروژه ها بر 
اســاس برنامــه زمان بندی گفت: ســرعت بخشــیدن 
در اجــرای پروژه هــا و اتمــام در مهلت مقــرر یکی از 
 دغدغه های ما اســت تا به نتایج مطلوب که رضایتمندی

ســرمایه گذاران و صنعتگران و ایجاد امیدآفرینی اســت، 
دست یابیم.

مدیر عامل شــرکت شهرک هاي صنعتي فارس با اشاره به 
اینکه طرح های ارتقا، توسعه و افزایش ظرفیت تصفیه خانه 
فاضلاب شهرک صنعتی بزرگ شیراز با ۹۰میلیارد تومان 
اعتبــار درحــال اجرا اســت، گفت: این طرح هــا در دو 
بخش شــامل پروژه ارتقا تصفیه خانــه فاضلاب و اجراي 
واحــد ذخیره اضطراري و متعادل ســاز جهت مدول هاي 
موجــود و نیز اجرای مــدول ســوم تصفیه خانه درحال 
 اجرا اســت، گفت: ایــن طرح ها که در راســتاي الزامات 
زیست محیطي و حفظ پایدار محیط زیست درحال انجام 

اســت، ظرفیت فعلي تصفیه خانه را بــه دو برابر افزایش 
مي دهد.

وي افــزود: در قالب پروژه ارتقاي ظرفیــت تصفیه خانه 
فاضــلاب، طرح ســاخت دو لاگون ذخیــره اضطراري و 
متعادل ســاز جهــت مدول هــاي موجود و مدول ســوم 
تصفیه خانه فاضلاب شهرک شــیراز با اعتبار 23میلیارد 
تومــان از ســال گذشــته آغاز و بــا پیشــرفت بیش از 
۷۰درصدی درحال انجام اســت که تا دی ماه امسال به 

بهره برداری می رسد.
 هاشــمی تصریح کرد: طرح خرید و اجراي حوضچه هاي 
هوادهي و ته نشــیني جهت تکمیــل لاگون هاي ذخیره 
اضطراري و مدول ســوم شــهرک صنعتي بزرگ شیراز 
نیز با 6۷میلیارد تومان از نیمه ســوم مرداد امســال در 
حال انجام اســت که پیشرفت فیزیکی این طرح به بالای 

3۰درصد رسیده است.
مدی عامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس افزود: با 
اجرای این دوپروژه تا ســال آینــده ظرفیت تصفیه خانه 
فاضلاب شهرک صنعتی بزرگ شیراز به ۸هزارمترمکعب 

در روز افزایش مي یابد.

به گزارش سبحان، محمدهادی ایمانیه، استاندار 
فــارس در دیدار با نماینــدگان انجمن جانبازان 
ضایعــه نخاعــی اســتان، پــای درد و دل این 
ســرمایه های بی نظیر کشور نشست و در جریان 
مســائل مطرح شده از سوی ایشان قرار گرفت و 
نســبت به حل موضوعات عنوان شده دستورات 

لازم را صادر کرد.
 با پایان جنگ، جبهه ای از تحمل و پایداری در 

مقابل جانبازان و ایثارگران گشوده شد
اســتاندار فارس در ایــن دیدار ضمــن تکریم 
جانبــازان و ایثارگران نظام جمهوری اســلامی 
ایــران، گفت: جنــگ تحمیلی، بــرای همه ما، 
روایتگر روزهای غرورآفرین شــهامت و شجاعت 
و افتخارآفرینــی فرزندان خمینی کبیر در خلق 
حماســه  های دفاع مقدس است؛ با پایان جنگ، 
جبهــه ای از تحمل و پایداری در مقابل جانبازان 
و ایثارگران صبور گشوده شده که جوانی و عمر 
و رفاه خود را در طبق اخلاص نهاده و تمام توان 
خویش را برای تأمین امنیت، آرامش و پیشرفت 

جمهورس اسلامی ایران فدا کردند. 
ایمانیه تصریــح کرد: جانبــازان و ایثارگران در 
حوزه  های مختلف فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی 
و... صاحب نظر و ایده هســتند که می بایست از 
این ظرفیت عظیم و امین برای توسعه زمینه  های 
گوناگون بهره برد؛ مبارزه با فساد اداری و گزارش 
آن یکی از زمینه  هایی اســت کــه توقع داریم با 
همکاری و همراهی جانبازان و ایثارگران محقق 

شود.
 وی در ادامه تأمین معیشــت مــردم را یکی از 
اولویت  های دولت ســیزدهم عنوان کرد و افزود: 
به ســهم خود در اســتان، برای تأمین معیشت 
مــردم گام بــر می داریــم و همزمــان نیازمند 
همراهــی، همــکاری و هم افزایی همــه مردم، 
دســتگاه  ها و نهادها هســتیم. در ایــن زمینه 
 راه اندازی 1۰۰۰ فروشــگاه عرضــه محصولات 
مســتقیم غذایــی را در حال پیگیــری و اجرا 
هســتیم تا با حــذف واســطه  های غیرضروری، 
 محصــولات غذایی با قیمت کمتری به دســت 

مصرف کنندگان برسد.
 تسهیل درمان جانبازان در مراکز درمانی دولتی

ایمانیــه همچنین با هیئت مدیره انجمن حمایت 
از جانبــازان قطع عضو اســتان فــارس دیدار و 

گفت وگو کرد.

 در این نشســت صمیمی، امیدی، نماینده این 
انجمن شــرح فعالیت به بیان مسائل و مشکلات 

انجمن حمایت از جانبازان قطع عضو پرداخت.
 استاندار فارس در این دیدار بر ضرورت تسهیل 
دریافت خدمات درمانــی جانبازان تأکید کرد و 

گفت: با انعقاد تفاهم نامه با دانشگاه علوم پزشکی 
شیراز، در مراکز درمانی و بستری دولتی به ویژه 
بیمارســتان  های شــهید رجایی، شهید چمران، 
شهید فقیهی، خلیلی و نمازی به صورت تخصصی 

درمان جانبازان تسهیل شود.
 وی افزود: برای تحقق این مهم، یک نفر آشنا با 
حوزه ســلامت معرفی شود تا به عنوان رابط، این 
قبیل مســائل را پیگیری و حل نماید و موارد و 
مشکلات احتمالی را در صورت نیاز گزارش کند.
 ایمانیه، تأمیــن ملزومات مورد نیــاز جانبازان 
را از وظایف حاکمیت و دولت دانســت و گفت: 
مدیریــت اســتان، در بحث تأمیــن ملزومات و 
تجهیزات کمکی برای جانبازان در حد توان خود 

قطعا همکاری و حمایت می کند.
 وی پیشنهاد داد: برای اداره مجموعه  های رفاهی 
متعلق به خانواده بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
می بایست گروهی به نمایندگی از همه انجمن  ها 
تشــکیل تا به صورت هیئت امنایی اداره این گونه 

اماکن را بدست بگیرند.

7 اخبار سال سی ام  شماره 6102 دوشنبه 1402/07/03  

فرمانده سپاه فجر استان فارس: 
امسال سه هزار گروه جهادی پای کار 

محرومیت زدایی هستند
به  

گزارش ســبحان، ســردار یدا... بوعلی، فرمانده سپاه فجر استان فارس و 
محسن ابراهیمی، مدیر بنیاد مسکن شهرستان شیراز از پروژه های درحال 
اجرای بهســازی واجرای طرح  هادی در روستای شــیب جدول از توابع 

بخش سیاخ دارنگون شهرستان شیراز بازدید کرد. 
مدیر بنیاد مسکن شهرستان شیراز در حاشیه این بازدید بیان داشت : این 
طرح در قالب تفاهم نامه با مشارکت بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، دهیاری 
و بسیج سازندگی استان فارس به میزان 12 هزار متر در حال اجرا است.
ابراهیمی افزود: طرح  هادی درروســتای شــیب جــدول از توابع بخش 
ســیاخ دارنگون شهرســتان شــیراز از محل اعتبارات قیررایگان به مبلغ 

2۵۰۰۰میلیون ریال درحال اجراست.
سردار یدا... بوعلی، فرمانده سپاه فجر استان فارس در حاشیه این بازدید 
بــا تقدیر از خدمات بنیاد مســکن بر لزوم شتاب بخشــی و اجرای دقیق 

طرح های یاد شده تأکید کرد.
فرمانده ســپاه فجر استان فارس گفت: امسال سه هزار گروه جهادی پای 

کار محرومیت زدایی از استان هستند
 ســردار بوعلی افزود: سپاه یک ظرفیت بزرگ اســت که همیشه در راه 
زدودن غبار محرومیت در کنار مردم بوده است. مجموعه اقداماتی که در 
بسیج سازندگی آغاز شده اقدامات ملی در جهت رفع محرومیت از چهره 
روســتاهای کشور است. نگاه ما این است که مسائل محرومیت را بررسی 

و با کمک استان حل و فصل کنیم.
وی افزود: ســپاه در بسیاری از زمینه های عمرانی ورود سازنده دارد و در 
طرح های عمران روســتایی شامل راه روســتایی، مسکن، راه بین مزارع، 
آبخیزداری، امنیت غذایی و حاشیه شهرها و محلات محرومی که در بطن 

شهرها هستند اقدامات شایسته برای عمران و آبادانی انجام داده است.

شهردار شیراز: 
عزم خود را برای بهره برداری به موقع پروژه های 

بزرگ مقیاس جزم کرده ایم
به گزارش ســبحان، محمدحسن اسدی، شهردار شــیراز در جلسه ای با 
حضــور محمود صفایــی، نایب رئیس کمیســیون شهرســازی، معماری 
و هوشمندســازی شــورای اســلامی شــهر آخرین وضعیت پروژه های 
بزرگ مقیاس و میزان پیشــرفت آن ها را مورد بررسی و موارد لازم جهت 
رفع موانع و تســریع در پیشــبرد ایــن پروژه های عمرانــی، حمل ونقل، 

فرهنگی، سرمایه گذاری و خدماتی را مدنظر قرار داد.
وی فعالیت های پروژه های بزرگ مقیاس را در قالب محورهای مانع زدایی 
مستمر اجرای پروژه ها، نظارت و پایش و میزان پیشرفت هریک از پروژه ها 
مدنظر قرار داد. برخی از این پروژه ها نظیر بازار بزرگ پروتئین و پردیس 
ســینمایی زنده یاد امین تارخ که مطابق برنامه زمان بندی در حال اجرا و 
آماده افتتاح و بهره برداری هســتند که شهردار کلان شهر شیراز بر موارد 

پایانی اجرایی آن ها تأکید کرد.
اســدی از اهتمام ویژه مدیریت ارشــد شهری برای تســریع در اجرای 
پروژه هــای بزرگ مقیاس خبــر داد و گفت: ضرورت تســریع در اجرای 
این پروژه ها به منظور الگوســازی و ارتقای سطح این کلان شهر از اهداف 
مدیریت شهری اســت که در این راســتا، عزم خود را برای بهره برداری 

به موقع و رفاه حال شهروندان جزم کرده ایم.
اجرای پروژه های شهری از رشد بالایی برخوردار است

بنا به اظهار شــهردار شــیراز؛ اجرای پروژه های شــهری از رشد بالایی 
برخوردار است و در این مسیر پیشــرفت کلان شهر که برخی پروژه های 
بزرگ مقیاس و حتی متوســط مقیاس به صورت شبانه روزی در حال اجرا 
هستند، هیچ پروژه غیرفعال و نیمه فعالی وجود ندارد. پروژه های متعددی 
نظیر اجرای خطوط 2 و 3 مترو و ایســتگاه های آن، بازار بزرگ پروتئین، 
پردیــس ســینمایی امین تارخ، زیرگذر گویم، بزرگراه ســپهبد شــهید 
سلیمانی، بزرگراه سردار شهید استوار و ۵۵ متری مرحوم آیت ا...  هاشمی 
رفسنجانی از جمله پروژه هایی بودند که روند اجرایی عملیات آن ها مورد 

بررسی قرار گرفتند.

نواخته شدن زنگ مهر در شهر صدرا
به گزارش سبحان، همزمان با آغاز هفته دفاع مقدس و آغاز سال تحصیلی 
و بازگشــایی مدارس، زنگ مهر در دبیرســتان رضوان شهر صدرا توسط 

مسئولین شهري نواخته شد و دانش آموزان راهی کلاس درس شدند.
حجت الاسلام موســوی، امام جمعه شــهر صدرا ضمن تبریک آغاز سال 
تحصیلــی جدید و هفته دفاع مقدس با بیان اهمیت علم و دانش در دین 

مبین اسلام گفت: دین اسلام دین خواندن و تفکر نمودن است.
موســوی با اشــاره به سوره قلم بیان نمود: این قســم در قرآن اهمیت و 
جایگاه قلم در دین اســلام را مشخص می نماید. معلمان در زندگی دانش 
آموزان نقش والد معنوی را دارند و احترام به ایشــان همچون احترام به 

پدر و مادر است.
امام جمعه صدرا بیان گفت: علم نوری است که به قلب تابیده می شود، این 
نور باید در جهت درست استفاده شود تا شعاعش تمام جامعه را فرا گیرد. 
هاشم عزیزی، نایب رئیس شورای اسلامی صدرا با گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس گفت: در آســتانه ســال جدید تحصیلی ما بایــد از دفاع مقدس 
الگوبرداری نماییم و با شعار تفکر خلاقانه، تصمیم آگاهانه و تلاش مجدانه 

رفتار و منش شهیدان و رزمندگان دفاع مقدس را اجرایی نماییم.
عزیزی با اظهار اینکه فرزندان ما در مســیر تربیت اجتماعی و علم آموزی 
در مدارس حضور دارند باید هرســاله مباحــث تعلیم و تربیت بازبینی و 
به روز گردد و برنامه هایی فراتر از برنامه درســی به دانش آموزان آموزش 
داده شــود. نایب رئیس شورای اسلامی گفت: هر دانش آموز باید از حقوق 
قانونی خود در اجتماع آگاه باشــد، مهارت هــای کلامی و ارتباطی را در 

مدرسه یاد بگیرد.
وی با اشــاره به برنامه ریزی شــورای اسلامی شــهر در اجرای عدالت و 
توســعه متوازن امکانات در سطح شهر از دانش آموزان و معلمان خواست 

خواسته ها و مشکلات خود را در مطرح نمایند.
عباســی، سرپرست شــهرداری صدرا با گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
ضمن تبریک آغاز ســال تحصیلی جدید بــه دانش آموزان گفت: آینده و 
ســعادت ایران اســلامی در گرو دانش و خرد می باشــد و این آینده در 
دستان دانش آموزان به عنوان سرمایه های کشور است. وی از دانش آموزان 
 خواســت بــرای علم آمــوزی و رســیدن به جایــگاه شایســته خویش 

تلاش نمایند.

قطع آب برخی نقاط شیراز در ۴ مهرماه
به گزارش سبحان، شرکت آبفای شــیراز اعلام کرد: به علت تعمیرات از 
ساعت ۹ صبح تا 2۰ روز سه شنبه ۴ مهرماه 1۴۰2 مناطق تل حسین آباد، 
دســتخضر، اتحاد، گردخون و همه فرعی های منشعب در این محدوده با 
قطع یا افت فشــار آب روبه رو خواهند شــد. بر این اساس، از شهروندان 
ساکن در این مناطق درخواست می شود علاوه بر صرفه جویی، تمهیدات 
لازم را پیش بینی و آب مــورد نیاز خود را از قبل ذخیره کرده و مصارف 

غیرضروری را به روز های دیگر موکول کنند.

 استاندار فارس خواستار شد:

تحقق مبارزه با فساد اداری باهمراهی ایثارگران

بــه گزارش ســبحان، نشســت هم اندیشــی رؤســای انجمن ها و 
تشــکل های حرفه ای گردشگری فارس با ســید مؤید محسن نژاد، 
حضور مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی فارس 

در سالن اجتماعات این اداره کل برگزار شد.
محســن نژاد در این نشست با اشاره به شعار روز جهانی جهانگردی 
و هفتــه گردشــگری که از ســوی ســازمان جهانــی جهانگردی 
»گردشگری و سرمایه گذاری سبز« اعلام شده گفت: تلاش کرده ایم 
در برنامه های این هفته به اهداف ســه گانه این شعار که بر مبنای 
سرمایه گذاری بیش تر و هدفمندتر در سه حوزه افراد، زمین و رفاه 

تأکید دارد نیز توجه شود.
محســن نژاد افزود: شــعار ملی هفته گردشگری »ســفر به فردای 
ایران با گردشــگری و سرمایه گذاری ســبز« از سوی وزارت متبوع 
انتخاب شده که این شعار برنامه ها را هدفمندتر، جهت دهی می کند. 
وی ادامــه داد: با توجه به شــعار هفته گردشــگری و روز جهانی 
جهانگردی که مقــارن با هفته دفاع مقدس نیز گردیده، سلســله 
برنامه هایی طرح و برنامه ریزی  شده است که با همکاری تشکل های 

حرفه ای استان فارس برگزار خواهد شد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی فارس افزود: 

جزئیات این برنامه ها که شــامل 33 برنامه فرهنگی و گردشــگری 
اســت به زودی اعلام خواهد شد و همچنین شاهد افتتاح 11 پروژه 

گردشگری در این هفته خواهیم بود.
در ادامــه این نشســت روح ا... روانشــاد، مســئول هماهنگی امور 
گردشــگری اداره کل نیز گفت: برنامه هــای متنوعی در حوزه های 
گردشــگری خــوراک، گردشــگری عشــایری، اجــرای تورهای 
گردشگری برای مخاطبین خاص و عام با مشارکت دیگر دستگاه ها، 
 برگزاری سلســله کارگاه های آموزشــی، ســمینارهای گردشگری 

و 1۸ نمایشگاه و جشنواره در شهرستان های استان 
پیش بینی شده است.

وی افزود با رویکرد گردشــگری ســبز در 12 اقامتگاه بوم گردی 
استان با همکاری راهنمایان گردشگری سلسله کارگاه های آموزشی 

برگزار خواهد شد.
در ادامه این نشســت سید حسن سیادتان، رئیس جامعه هتلداران 
فــارس نیز از تخفیف 1۰ تا 3۰ درصــدی جامعه هتلداران و هتل 
کاشانه های فارس برای مسافران ورودی به استان خبر داد و گفت: 
در طول هفته گردشگری سلسله کارگاه های آموزشی برای پرسنل 

فعال در این مراکز اقامتی برگزار می شود.

 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس خبرداد: 

 افتتاح ۱۱ پروژه درهفته گردشگری

 مسئول ناحیه بسیج دانشجویی فارس بیان کرد:

تشریح برنامه های هفته دفاع مقدس در دانشگاه های استان 

به گزارش سبحان، اسماعیل قزل سفلی، معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی اســتانداری فارس در آستانه شروع سال تحصیلی جدید 
از خوابگاه های دانشجویی برخی از دانشگاه های شیراز بازدید کرد. 
در حاشــیه این بازدیدها معاون اســتاندار فارس، شــهر شیراز را 
به واسطه دارا بودن دانشگاه های متعدد و معتبر دولتی در رده های 
بالای کشــوری دانست و گفت: به همین دلیل این شهر در زمینه 
دانشــگاهی از جایگاه ویژه ای برخوردار اســت کــه میزبان طیف 
گسترده ای از دانشجویان از نقاط مختلف کشور می باشد و انتظار 
می رود مسئولین دانشگاه ها برنامه ریزی لازم برای ورود دانشجویان 

جدیدالورود فراهم سازند.
قزل ســفلی افزود: البته در این زمینه همه دستگاه های مرتبط نیز 
می بایســت به دانشگاه ها برای خدمات دهی مطلوب به دانشجویان 
کمک کنند به گونه ای که دانشــگاه ها کمبود و نارســایی نداشته 
باشند و دانشجویان نیز دغدغه ای به جز علم آموزی و رشد و تکامل 

معنوی نداشته باشند.
وی در ادامــه توجــه جدی به خواســته های بحق دانشــجویان، 

ســامان دهی و بهبود امکانات و افزایش ضریب ایمنی خوابگاه های 
دانشــجویی را وظیفه رؤســای دانشــگاه های شــیراز بــه ویژه 
دانشــگاه های غیردولتی دانست و از حمایت همه جانبه دولت در 

این راستا به ویژه از خوابگاه های متأهلی خبر داد. 
معاون سیاســی اســتاندار فارس با تأکید بر ضرورت رفع نواقص 
و مشــکلات خوابگاه های دانشجویی شــیراز تا آغاز سال تحصیلی 
جدید یادآور شــد: طرح تشدید نظارت بر خوابگاه های دانشجویی 
غیردولتــی و خودگــردان در طول ترم تحصیلی در شــیراز نیز با 
جدیــت ادامــه خواهد داشــت و بــا خوابگاه های فاقــد مجوز و 
اســتانداردهای لازم، طبق مفاد آیین نامه، برخورد و ضمن انتقال 
دانشجویان تحت پوشش به سایر خوابگاه های دارای مجوز، از ادامه 

فعالیت آنها جلوگیری خواهد شد.
وی ضمن تأکید بر توجه بیشــتر بــه خوابگاه های دخترانه؛ گفت: 
ارائه خدمات خوابگاهی با کیفیت مناســب به دانشــجویان بسیار 
حائز اهمیت اســت و در بهبود فرآیند یادگیری این عزیزان نقش 

مؤثری دارد.

 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس تأکید کرد:

جلوگیری  از ادامه فعالیت خوابگاه های فاقد استانداردهای لازم

به گزارش ســبحان، محمدحسن اسدی، شــهردار شیراز در 
جلســه کمیته محرومیت زدایی شورای اســلامی شهر شیراز 
به میزبانی شــهرداری این کلان شــهر اظهار کرد: پروژه های 
محرومیت زدایی فعالیتی جدید در این دوره از شورای اسلامی 
شــهر و شهرداری شــیراز و قرارگاه احمد بن موسي)ع( سپاه 

فجر فارس است .
شــهردار شیراز خواستار هماهنگی بیشتر دستگا ه های اجرایی 

در این باره شد.
سیده مریم حســینی، رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای 
اسلامی شهر شــیراز نیز در ادامه این جلســه ابراز امیدواری 

کرد: شــاهد فصل جدید شــکوفایی این کلان شهر بر اساس 
تفاهم نامه های موجود در بحث محرومیت زدایی باشیم.

حســینی به دســتور نخســت این جلســه مبني بر بررسی 
مشــترک  قــرارگاه  راه انــدازی  اجرایــي  دســتورالعمل 
محرومیت زدایــی اشــاره و عنــوان کــرد: همــه پروژه های 
محرومیت زدایی در محدوده کلان شهر شیراز تعریف شده اند. 

رئیس کمیته محرومیت زدایی شــورای اســلامی شهر شیراز 
با اشــاره به پیش بینی 3 درصدی بودجــه عمرانی برای امور 
اجرایی و کالبدی پروژه های محرومیت زدایی، خاطرنشان کرد: 
در تاریخ شورای اسلامی شهر و شهرداری این کلان شهر اتفاق 
ارزنــده ای رخ داده و امروز باید قدر داشــته ها و ظرفیت ها در 

مسیر محرومیت زدایی را دانست. 
 دستگاه ها پای کار محرومیت زدایی نیامده اند

حســینی با بیان اینکه اگرچه سند محرومیت زدایی ۴۰ محله 
تدوین شده اما دســتگاه ها پای کار نیامده اند، تأکید کرد: در 

شــاخص های بررســی محرومیت محلات باید بازنگری شود. 
مهدی طاهری عضو شــورای اسلامی شــهر شیراز نیز در این 
جلســه اظهار کرد: ریل محرومیت زدایی که در شورای ششم 
ایجاد شــده، باید در قالب یک چارچوب و دستورالعمل دنبال 
شــود. او با بیان اینکــه بودجه 3 درصد عمرانی شــهرداری 
شــیراز به این مهم اختصاص داده شده است، گفت: وقتی از 
قرارگاه صحبت می شــود، یک جنس ستادی پیشران دارد که 
حاکمیت هم باید در آن دخیل باشــد، چون محرومیت زدایی 
شــهری مطــرح اســت. محمدرضــا  هاجری، عضــو کمیته 
محرومیت زدایی شــورای اسلامی شهر شــیراز نیز با تأکید بر 
 این نکته که نقش دســتگاه ها به تفکیک و به خوبی در ســند 
محرومیت زدایی باید مشــخص شــود، افــزود: تفاهم نامه ای 
با قرارگاه حضرت احمد بن موســی، شــاهچراغ)ع(  منعقد و 
محدوده خدمات رســانی شهرداری در بحث محرورمیت زدایی 

مشخص شود.

 شهرداري و شورا اراده محرومیت زدایی را تبدیل به قانون 
کردند

علی پور، جانشــین فرماندهی ســپاه فجر فــارس در قرارگاه 
حضــرت احمد بن موســی)ع( نیــز در این جلســه از همت 
و اراده شــهرداري و شورای اسلامی شهر شــیراز در موضوع 
محرومیت زدایــی تقدیر و اظهار کرد: شــهرداری و شــورای 
اســلامی در حد شعار ورود نکرده بلکه این اراده را هم تبدیل 
بــه قانون کردند. مجید علی پور تصریح کرد: باید این اقدامات 
به خوبی براي مردم تشــریح و تبیین شــود. محرومیت زدایی 
تنها با اعتبارات شــهرداری ممکن نیست بلکه همه دستگاه ها 
باید در شــیراز پای کار بیایند. جانشین فرماندهی سپاه فجر 
فــارس در قرارگاه حضرت احمد بن موســی)ع( با بیان اینکه 
 امروز ریل گذاری در عرصه محرومیت زدایی به خوبی توســط 
شورای اسلامی شهر و شهرداری انجام شده است، تأکید کرد: 
 الزمات قانونی و ضمانت اجرا در سند محرومیت زدایی مشخص 

رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر شیراز: 

همه پروژه های محرومیت زدایی در محدوده کلان شهر شیراز تعریف شده اند

مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس خبر داد: 

 افزایش ظرفیت تصفیه خانه شهرک صنعتی شیراز به 
۸هزارمترمكعب در روز تا سال آینده

به گزارش سبحان، سعید یوســفی، مسئول ناحیه بسیج 
دانشــجویی فارس در مراســم آغاز برنامه های هفته دفاع 
مقدس در دانشــگاه های اســتان فارس اظهار داشت: به 
همین مناســبت، برنامه هــای خلاقانه بــا بهره گیری از 
فناوری هــای جدید برای ایجاد زمینه بهره برداری عمومی 

از آن ها طراحی شده است.
 وی بــا بیان اینکه در راســتای اجرای بهتــر برنامه های 
هفته دفاع مقدس، از ظرفیت های هنری و رســانه ای در 
تولیــد آثار و ترویــج هفته دفاع مقــدس و بازتاب آن ها 
اســتفاده شده اســت، افزود: برگزاری نشست های علمی، 
پژوهشــی و بصیرتی، جشــنواره ها و مســابقات فرهنگی 
هنری، راه اندازی پویــش کتاب در فضای مجازی، برپایی 
نمایشــگاه ها و فروشــگاه های کتاب عرضــه محصولات 
فرهنگی، راه اندازی پویش عکس و توزیع سیر نمایشگاهی 
عکس دفــاع مقدس در فضای مجازی و برپایی مســابقه 
و نمایشــگاه عکس دفاع مقدس در ســطح دانشگاه ها از 
برنامه های بســیج دانشجویی در هفته دفاع مقدس است. 
مسئول ناحیه بسیج دانشجویی استان فارس، مراسم شب 
شــعر، برنامه تئاتر خیابانی، اجرای برنامه تجدید میثاق با 
شــهدا و حضور در یادمان شهدای گمنام در دانشگاه ها را 
از جمله برنامه های هفته مقدس برشــمرد و تصریح کرد: 
 یادواره شهدای دانشجو در سطح دانشگاه ها و شهرستان ها 

برگزار می شود.
یوسفی اضافه کرد: دستاوردهای دفاع مقدس در حوزه های 
مختــف فرهنگی، اجتماعی، اقتصــادی، علمی و فناوری، 

نظامی، داخلی و بین المللی در قالب های مختلف رسانه ای 
)عکس نوشته و کلیپ و متن و مصاحبه و موشن گرافیک 
و حقیقــی(  و... در فضــای مجــازی  اینفوگرافیــک   و 
 و پروژه هــای صنعتــی فــارس در دوران دفــاع مقدس 

معرفی می شود.
 وی از برگــزاری نشســت های مجــازی و حضوری برای 
پاســخ به شــبهات در مورد دفاع مقدس با حضور اساتید 
دانشــگاه و سلسله نشســت های بصیرتی با رویکرد دفاع 
مقدس برای دانشــجویان خبر داد و گفت: اکران فیلم ها 
و مســتندهای دفاع مقدس در دانشــگاه ها و خوابگاه ها، 
محفل انس با شهدا، مراســم خاطره گویی یادگاران دفاع 
مقدس در سطح دانشگاه ها و راه اندازی رادیو دفاع مقدس 
توسط دانشجویان در فضای مجازی در هفته دفاع مقدس 
 از برنامه هــای دیگر هفته دفاع مقدس در دانشــگاه های 

فارس است. 

به گزارش ســبحان، منصــور امیریــان، مدیر جهاد کشــاورزی 
شهرســتان مرودشت از افزایش ســطح قابل برداشت گیاه دارویی 
آویشن در شهرســتان خبر داد و  اظهار کرد: در راستای تعیین و 
عملیاتی کردن الگوی کشت مناســب شهرستان و کشت گیاهان 
کم آب بر، ترویج کشت گیاهان دارویی در دستورکار مدیریت جهاد 
کشاورزی شهرســتان قرار گرفته و با کاشت یک هکتار و نیم این 
گیاه دارویی در ســال زراعی جاری، ســطح زیر کشت آویشن در 

شهرستان به ۸ هکتار رسید.
وی افزود: با توجه به نیاز آبی کمتر این محصول نســبت به ســایر 
محصولات کشــت شــده رایج در شهرســتان و همچنین با توجه 
به چند ســاله بودن این محصول و هزینه کمتر عملیات کاشــت 
و داشــت از قبیل هزینه ماشــین آلات، کود و سموم شیمیایی از 
لحاظ اقتصادی نیز کمک شــایانی به بهره بــرداران خواهد نمود و 
پیش بینــی می گردد با توجه به فعالیت های ترویجی صورت گرفته 

در این راســتا، کشت این محصول در شهرســتان، مورد استقبال 
کشاورزان قرار گیرد.

امیریــان بیان کــرد: میــزان عملکرد گیــاه دارویی آویشــن به 
طور متوســط، 2 تن در هکتــار می باشــد و پیش بینی می گردد 
 16 تــن محصول از مــزارع این شهرســتان تولیــد و روانه بازار 
 مصــرف گــردد و در صــورت احــداث صنایــع خشــک کن و 
 بســته بندی و همچنین فــرآوری گیاهان دارویــی می توان گام 
مؤثری در جهت اصلاح الگوی کشــت شهرســتان به سمت کشت 
گیاهان کم آب بر، برداشــته و به معیشــت اقتصادی بهره برداران، 

کمک نمود. 
گیاه دارویی آویشــن در تســکین دردهای روماتیســمی، درمان 
بیماری های عفونی، تقویت سیســتم ایمنی بدن و کنترل فشــار 
خون کاربرد دارد و همچنین به عنوان چاشــنی و طعم دهنده غذا 

نیز از استفاده می شود.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان مرودشت بیان کرد:

افزایش سطح زیر کشت آویشن در مرودشت به هشت هكتار
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ادبیات

پایان صبر »صدام« با چراغ سبز آمریکا
آمریکا در وهله نخســت، امید فراوان داشــت تا با اقدامات محدود نظامی یا 
کودتا، بار دیگر به منافع ازدســت رفته خویش در ایران دست یابد؛ بر همین 
اســاس، طرح حمله نظامی به طبس و کودتای نقاب اجرا شــد تا نیازی به 
دخالت کشــور ثالث نباشد، پس از ناکامی کودتای نقاب، عراق درحالی که از 

پشتیبانی آمریکا نیز بهره مند بود، بار دیگر بازیگر اصلی صحنه شد.
رهبــری عراق برای دســتیابی به مقاصــد سیاســی-فرهنگی خود، جنگ 
سراســری و همه جانبه ای را بر جمهوری اســلامی ایــران تحمیل کرد. در 
حقیقــت دولت عراق و حــزب بعث با تصوری که از اوضــاع داخلی ایران و 
نیز توانمندی های خویش و پشــتیبانی های بین المللی داشتند، خود را برای 
دستیابی به این اهداف کاملًا توانا می دیدند. قراین و شواهد حاکی از آن است 
که همه اقدامات عراق، جهت فراهم ساختن زمینه های لازم برای آغاز جنگ 
بوده اســت. به عبارت دیگر، تصمیم عراق برای تجاوز به ایران از مدت ها پیش 
اتخاذشده بود و رهبری این کشور تنها مترصد فرصتی طلایی برای حمله به 

ایران بود که این فرصت در 31 شهریور 1359 به دست آمد.
بهره برداری صدام از ماجرای تسخیر لانه جاسوسی

عــراق پس از قطع رابطه ایران و آمریــکا، خصمانه ترین مواضع و اقدامات را 
علیــه ایران اتخاذ کرد و روزبه روز بــر تیرگی روابط ایران و عراق که از زمان 
روی کار آمدن صدام حسین در تابستان سال 1358 تشدید شده بود، افزوده 
می شــد. در این دوره، تبلیغات همه جانبه عراق علیه ایران دوچندان شــد و 

درگیری های مرزی شدت بیشتری گرفت.
کشــمکش و درگیری ایران و آمریکا بر سر تسخیر لانه جاسوسی باعث شد 
تا جمهوری اســلامی آماج تبلیغات همه جانبه رسانه های خبری جهان قرار 
گیرد. در چنین اوضاعی دولت عراق تلاش می کرد، ضمن فرونشاندن تأثیرات 

انقلاب اسلامی در کشور خود، امتیازاتی را از آمریکا بگیرد.
در این دوره، روح حاکم بر اذهان رهبران عراق همانا بررسی چگونگی تجاوز 
نظامــی به ایران بود. با آغاز ســال 1359، درگیری های مرزی ایران و عراق 
افزایش یافت. هم زمان با تیرگی روابط ایران و آمریکا و قطع روابط دو کشور، 
تهاجم عراق با سلاح های سبک و سنگین به پاسگاه های مرزی ایران در غرب 
و جنوب کشور بیشتر شد، به گونه ای که جمهوری اسلامی به نیروهای نظامی 

خود در مرزهای دو کشور آماده باش کامل داد.
از ســوی دیگر، گزارش رسانه های خبری جهان از وخامت روابط بین ایران و 
عراق و احتمال وقوع یک درگیری همه جانبه نظامی بین دو کشــور حکایت 
می کرد. در بیشــتر این گزارش ها، سرنوشــت حتمی چنین درگیری هایی، 

شکست ایران عنوان شده بود.
باوجود چنین تبلیغات گســترده ای در ســطح رســانه های خبری جهان و 
همچنین اعلام آمادگی عراق برای حمله نظامی به ایران، جای این پرســش 
باقی است که چرا جنگ سراســری و گسترده بین دو کشور دیرتر از زمانی 

که انتظار می رفت، به وقوع پیوست؟
در چنین اوضاعی که عراق منتظر رســیدن لحظه ای مناســب برای شروع 
تهاجم به ایران بود، اما قدرت های غربی، به ویژه ایالات متحده آمریکا، خواهان 
رســیدن به نتیجه مطلوب )ســرنگونی نظام جمهوری اســلامی( از راه های 

دیگری جز حمله گسترده نظامی بودند.
 آمریکا به دنبال راه هایی غیر از دخالت کشور ثالث

آمریکا در وهله نخســت، امید فراوان داشــت تا با اقدامات محدود نظامی یا 
کودتا، بار دیگر به منافع ازدســت رفته خویش در ایران دست یابد؛ بر همین 
اســاس، طرح حمله نظامی به طبس و کودتای نقاب اجرا شــد تا نیازی به 
دخالت کشور ثالث نباشد، زیرا نگرانی عمده دیگر دولت کارتر از وقوع جنگ 
در خلیج فارس، گسترش درگیری به سایر کشورهای منطقه بود که این امر، 

موجب بی ثباتی نظام های طرفدار غرب در این منطقه می شد.
برژینســکی، مشــاور امنیتی جیمی کارتر، چنین خطری را گوشــزد کرد و 
نســبت به پیامدهای آن چنین هشــدار داد: هر نوع مخاصمه ای بین عراق 
و ایــران یا می تواند در محدوده یــک برخورد محلی باقی بماند و یا می تواند 
به صورت یک مخاصمه گســترده درآید. منافع ما تحت تأثیر این جریان قرار 

می گیرد و ما مجبور خواهیم بود که دست به یک اقدام مقتضی بزنیم.
بدیــن ترتیب، دولت عراق درحالی که از هر نظــر خود را برای حمله نظامی 
به ایران آماده کرده بود، سیاســت صبر و انتظار را در پیش گرفت و منتظر 

اجازه آمریکا ماند.
آماده سازی نهایی عراق در پی ناکامی های آمریکا در ایران

پــس از ناکامــی کودتای نقاب، عــراق درحالی که از پشــتیبانی آمریکا نیز 
بهره مند بود، بار دیگر بازیگر اصلی صحنه شــد. این بار، عراق اقدامات خود 
را علیــه ایران، بــا انجام عملیات خرابکارانه در داخــل و نواحی مرزی ایران 

شدت بخشید.
دولت عراق پس از انجام تبلیغــات بین المللی و مانورهای دیپلماتیک مبنی 
بر عدم مشــروعیت قرارداد 19۷5 میلادی الجزایــر، به اقدامات عملی برای 

زیرپاگذاشتن این قرارداد دست زد.

نوشت افزارهای نانویی با خواص آنتی باکتریال به بازار عرضه شد
فن آوری

یک شــرکت نانویــی نوشــت افزارهایی بــا خواص 
آنتی باکتریــال تولیــد و به بــازار عرضــه می کند. 
ایــن محصولات بــه ارتقــاء ســلامت کاربر کمک 
شــایانی می کند. مهــران مهرزاد، مدیــر تحقیق و 
توســعه این شــرکت می گوید: محصــولات نانویی 
پنتــر از قبیل خودکار و پاک کن هــا آنتی باکتریال، 
ســلامت آنتی باکتریــال،  جادویــی   ماســه های 

 محور هستند.
 همچنیــن چســب های نانویی داریم کــه به دلیل 
استفاده از فناوری نانو استحکام آنها بهبود یافته است. 
مهرزاد افزود: برخی از شرکت ها نظیر تولیدکنندگان 
صندلی های پلیمــری، افزودنی های آنتی باکتریال را 
از شــرکت ما تهیه می کنند. این افزودنی ها در حین 
فرآیند تولید به مواد اولیه افزوده می شــود. این کار 

موجب بروز خاصیت آنتی باکتریال در محصولات آنها 
می شود.

وی در ادامه افزود: برخی از شــرکت های تولیدکننده 
خودرو هســتند که به دلیل ماهیت و کاربری برخی 
قطعات علاقه مند هستند که آن قطعه ها آنتی باکتریال 

شود که آنها نیز از این مواد استفاده می کنند.
مهــرزاد گفــت: مؤسســه اســتاندارد نمونه هایی از 
نوشت افزارها شرکت های دیگر را برای شرکت ارسال 
می کند تا تست ها کیفی روی آنها انجام شود. یکی از 
این تســت ها، نگارش خودکار است که در این تست 
کیفیت نوشتار خودکار بررسی می شود تا از روی این 
نتایج مشخص شود که آیا این محصول امکان دریافت 

نشان استاندارد را دارد یا خیر.
وی افزود: در حال حاضر پاسخگوی نیاز داخل نیستم 
با این حال به صورت غیرمســتقیم محصولات ما به 
خارج صادر می شــود. وقتی نوشت افزار آنتی باکتریال 
تولید می شود، به این معناست که اگر این خودکار و 
پاک کن چند ثانیه در دست بگیرید، تمام باکتری های 
مضر روی پوســت از بین می رود. این نوشــت افزارها 
می تواند جایگزین نوشت افزارهای موجود در بانک ها، 

بیمارستان و اداره های دولتی شود. 

 جاری شدن سیل - شهر داکا بنگلادش

عکس خبر

 اختتامیه مسابقات چهارمین دوره المپیاد استعدادهای برتر گلف کشور

   برداشت پنبه در سرزمین طلای سفید- گلستان

  بازی های آسیایی »هانگژو ۲۰۲۳« - تنیس

 افتتاحیه بازی های آسیایی هانگژو

دانستنی

سلامت

آیا منیزیوم و ویتامین D3 می توانند اضطراب  را برطرف کند؟

یک متخصص تغذیه عنوان کرد:

دانش آموز بدون صبحانه مدرسه نرود

گرانىسرویسمدارس

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  بدون شرح!

اخیراً ویدئوهایی در رسانه های اجتماعی فراگیر یا وایرال 
شده اند که مدعی هســتند که مصرف چند مکمل های 
منیزیــوم و ویتامین D3 می تواند به تســکین اضطراب 

کمک کند.
گروهی از افراد مبتلا به اضطراب در پست های شــان در 
رسانه های اجتماعی مانند تیک تاک می گویند مکمل های 
منیزیوم و ویتامین D3 را برای تسکین دادن علائمشان 
مصرف کرده اند و این مکمل ها در تســکین اضطرابشان 

تاثیربخش بوده است
اما کارشناســان می گویند هنوز داده های با کیفیت بالا 
در این باره در دســت نیســت تا متخصصان بالینی این 
مکمل ها را برای درمــان اضطراب تجویز کنند. از طرف 
دیگر داروهای ضد اضطرابی که پزشکان تجویز می کنند، 
نســبت به منیزیم و ویتامین D3 قدرت بسیار بیشتری 

در کاهش اضطراب دارند.
بنابراین داروهای ضد اضطراب با احتمال بســیار بیشتر 
در تجویز اولیه در اغلب افراد مؤثر واقع می شــوند. البته 
مشکل این داروها به خصوص داروهای بنزودیازپینی این 
اســت که با احتمال بیشــتری هم بیمار ممکن است به 
آنها تحمل یا وابســتگی پیدا کند که برای برخی از افراد 

مشکل زا است.
البتــه منیزیوم برای مدت های طولانی بــرای انواعی از 
بیماری های روان پزشــکی و عصب شــناختی در دست 
بررســی بوده است. البته بررســی ها درباره آن اغلب به 
صورت کارآزمایی هــای بالینی کوچک مقدماتی بوده اند 
که کیفیــت بالایی نداشــته اند. برخــی از بازبینی های 

مجموعه این بررســی ها از جمله بازبینی که در ســال 
201۷ در دانشــگاه لیدز انجام شــد، نشــان داد که 

منیزیوم می تواند به مقابله با اضطراب کمک کند.
منیزیــوم نقــش مهمــی در بســیاری از 

واکنش های سوخت وساز یا متابولیک 
در بدن و مغز دارد.

اختلالات  دربــاره  فرضیــه  یــک 
اضطرابــی 
است  این 

کــه 

ی  ها مســیر
عصبی اضطراب در مغز تحریک پذیری بیش از حد دارند، 
یعنی به طور نامتناســبی پیام صــادر می کنند و باعث 
اضطراب می شــوند. منیزیوم به عنوان ماده ای شناخته 
شه است که تحریک پذیری سلول های عصبی و عضلانی 
را کاهش می دهد و این یکی از دلایلی است که منیزیوم 
را در بســیاری از فراورده های بدون نســخه شل کننده 

عضلانی وارد می کنند.
به گفته کارشناســان، همین ســازوکار ممکن است در 
توانایــی منیزیوم در کاهش اضطــراب در برخی از افراد 

نقش داشته باشد.

در  کارشناسان 
د  ر می گویند مو  D ویتامین  اثر 

افــرادی که میزان های خونی این ویتامین در آنها پایین 
باشــد، ممکن است مستعد دچار شــدن به اضطراب و 
افسردگی باشند. ویتامین D نقش های بسیاری در بدن و 
مغز ایفا می کند و یکی از آنها کاهش استرس اکسیداتیو 
است که با افسردگی و اضطراب هم ارتباط دارد. بنابراین 
حل کردن مشکل کمبود ویتامین D ممکن است نقشی 

در درمان اضطراب در برخی از افراد داشته باشد.
یک کارآزمایی  تصادفی شــده کنترل شــده نشان درباره 
مقایســه تاثیــر ترکیــب ویتامیــن D3 و منیزیوم در 
برابر دارونمــا در کودکان مبتلا بــه ADHD )اختلال  
کم توجهــی بیش فعالی( کــه در »ژورنــال بین المللی 
پزشکی پیشگیری« در ســال 2020 منتشر شد، نشان 
داد کــه ترکیب منیزیوم، ویتامیــن D3 به بهبود علائم 

اضطراب و مشکلات اجتماعی انجامیده است.
در عین حال باید توجه داشــت صرفاً بر اساس تجربیات 
شخصی افراد درباره تاثیربخشی این مکمل ها در تسکین 
اضطــراب نباید تصمیم به مصرف آنها گرفت. نکته دیگر 
این اســت که حتی برخی از مواد بــه اصطلاح طبیعی 
ممکن اســت در مقادیر بالا ســمی باشــند یا تأثیرات 

زیان باری به وجود آورند.

غزالــه اســلامیان، متخصص تغذیه اظهــار کرد: این که 
کودکان در منزل و مدرســه از چه الگوی غذایی پیروی 

کنند اهمیت بسیار زیادی دارد.
وی با اشاره به اینکه به طور کلی پیروی از سبک زندگی 
ســالم به بهبود روند یادگیری، رشــد و تقویت سیستم 
ایمنی کودک کمک می کند، افزود: تنظیم ساعت خواب 
و بیداری به تنظیم هورمون رشــد کمک بســیار زیادی 
می کنــد ضمن این که خواب منظم و عمیق خســتگی 
روزانه دانش آموزان را نیــز از بین خواهد برد. بهترین و 
مناسب ترین ســاعت خواب دانش آموزان را بین ساعت 

10 تا 4 صبح است. 
وعده صبحانــه یکــی از مهم ترین وعده هایــی غذایی 
اســت، کودک بــا دریافت درســت این وعــده غذایی، 
 انــرژی کافی بــرای ادامه روز، یادگیــری و تمرکز را به 

دست می آورد.
اختصاص زمان کافی و مناســب و بدون اســترس برای 
صرف صبحانه اهمیت زیادی دارد، ضمن اینکه همکاری 
والدین می تواند در ایجــاد میل دانش آموز برای دریافت 

مناسب این وعده مهم غذایی اثر داشته باشد.
اسلامیان توصیه کرد: اگر والدین یا کودک به هر دلیلی 
نمی تواننــد وعده صبحانه را در زمان مقرر و در منزل در 

اختیار کودک قرار دهند، بهتر اســت صبحانه ای ســالم 
برای مصرف در مدرسه به همراه داشته باشد.

توجه به دریافت میان وعده های سالم در مدرسه از دیگر 
مواردی بود کــه این متخصص تغذیــه و رژیم درمانی 
دانشــگاه به آن اشــاره کرد و افزود: بــا توجه به این که 
قدرت یادگیری و الگو برداری در مدرســه بســیار زیاد 
اســت و کودکان تحت تأثیر دوستان و محیط هستند، 
الگوهای غذایی همســالان می تواند در بین دانش آموزان 

بسیار پررنگ باشد.
همــراه کردن کــودکان بــرای خرید می توانــد راهکار 
مناســبی برای آشنایی فرزندمان برای انتخاب و آموزش 

مواد غذایی باشد.
آموزش آشــنایی دانش آموزان با برچســب مواد غذایی 
با هدف انتخاب درســت و خریدی ســالم یکی دیگر از 
مــواردی بود که این عضو هیئت علمی دانشــگاه به آن 
اشــاره کرد و افزود: کودک خود را با تاریخ تولید و انقضا 
و اطلاعات تغذیه ای مواد غذایی آشــنا کنید، چراکه این 
مسئله کمک می کند تا دانش آموز با آگاهی بیشتری از 

بوفه مدرسه ماده غذایی سالم انتخاب کند.
وی خطــاب به والدین تأکید کرد: اگر دانش آموز آگاهی 
و اطلاعات کافی درباره مواد غذایی داشــته باشد، از بین 

مواد غذایی می تواند بهترین انتخاب ها را داشته باشد.
اســلامیان توصیه کرد: بهتر است میان وعده های سالم 
غذایــی را والدیــن و بزرگترها در اختیــار کودکان قرار 
دهند، مغز دانه ها مثل بــادام، گردو و یا فندق می تواند 

گزینه مناسبی باشد.
وی با اشاره به این که شــیر به عنوان منبع غذایی غنی 
پروتئین و کلســیم نیز گزینه مناســبی به عنوان میان 
وعده اســت ادامه داد: برای کودکانی که تحمل لاکتوز 
 را ندارنــد توصیه می شــود از شــیرهای بــدون لاکتوز 

استفاده شود.
ایــن متخصــص تغذیه و رژیــم درمانی با بیــان اینکه 
بســیاری از کودکان به غذاهای صنعتی مثل شــکلات، 
ویفر، کیک و بیســکویت علاقه دارند، خاطرنشان کرد: 
ایــن منابــع غذایی حاوی قند ســاده هســتند و بهتر 
 اســت کودکان کمتر از این مواد غذایی اســتفاده کنند 
نباید این غذاهای ناسالم تبدیل به الگوی غذایی کودکان 
 شــود و هرگز این مواد غذایی جایگزیــن وعده غذایی 

اصلی نشود.
وی تأکیــد کرد: نان و پنیر و خرما، نان و پنیر و گردو و 
انواع املت ها و یا تخم مرغ می تواند گزینه های مناســبی 

برای مصرف باشد.

خودرو

شاســی بلند محبــوب تویوتا در مــدل 2024 خود 
تغییرات بسیار ناچیزی را نشــان می دهد. مهم ترین 
بهبود این خــودرو به مدل هیبرید وودلند ادیشــن 
اختصاص دارد که با بدنه دو رنگ و پکیج سفارشــی 
و جدید آب وهوا در دسترس خواهد بود. راو 4 بنزینی 
2024 هم اکنــون 200 دلار گران تر از قبل فروخته 
می شود و افزایش قیمت مدل هیبریدی نیز 250 دلار 
اعلام شــده اســت. در حال حاضر قیمت مدل پایه و 
دیفرانسیل جلوی راو 4 نسخه LE از حدود 30 هزار 
 LE دلار شروع می شود درحالی که برای راو 4 نسخه
هیبرید بایــد حدود 33 هزار دلار پرداخت کرد. البته 
افزایش قیمت مدل وودلند ادیشن قابل توجه است و 

۶۷0 دلار گران تر از قبل عرضه می شود.
راو 4 وودلند ادیشن سال قبل معرفی شد و دوباره نیز 
در دســترس خریداران است. ژاپنی ها هم اکنون مدل 
با  را  ادیشن  وودلند 

بدنه دو رنگ عرضه می کننــد و خریداران می توانند 
رنگ های سبز ارتشی یا یخی را با رنگ مشکی متالیک 
ترکیب کنند. همچنین گزینه مشکی میدنایت کامل 
نیز وجــود دارد. از جمله ویژگی هــای مدل وودلند 
ادیشــن می توان بــه رینگ هــای 18 اینچی برنزی، 
لاســتیک های فالکن وایلدپیــک AT، خروجی های 
اگزوز کرومی تیره، نشان های مشکی بدنه و… اشاره 
کرد. این خودرو آماده ماجراجویی در طبیعت اســت 
و با تجهیزاتی برای حمل وســایلی همچون دوچرخه 

عرضه می شود.
نیروبخش راو 4 پیشرانه 4 سیلندر 2/5 لیتری با 203 
اســب بخار قدرت است. این پیشــرانه نیروی خود را 
به گیربکس 8 ســرعته اتوماتیــک تحویل می دهد تا 
مصرف سوخت ترکیبی ۷/8 لیتر در هر صد کیلومتر 
را ثبت کنند. مدل هیبریدی نیز از همان پیشرانه 2/5 
لیتری اســتفاده می کند اما وجود یک پیشرانه برقی 
دیگر قدرت را به 219 

اســب بخار و مصرف سوخت را به ۶/3 لیتر در هر صد 
کیلومتر می رساند. 

 بی ام و با بیش از ۵00 اسب بخار قدرت در راه 
است

ب ام و M2 CS بــار دیگر در حال آزمایش در آلمان 
دیده شــده اســت. طبق گزارش ها، ایــن خودرو به 
نســخه قوی تر پیشرانه 3 لیتری شش سیلندر خطی 
توئین توربوی S58 مجهز می شــود که حدود 520 
اســب بخار قدرت خواهد داشــت. این رقم افزایش 
قابل توجهی را نســبت به قدرت 4۶0 اســب بخاری 
M2 معمولی نشان می دهد. اسپویلر دُم اردکی، فیبر 
کربن بیشتر، اسپلیتر جلوی تهاجمی تر و رینگ های 
جدید هم ازجملــه ویژگی های ظاهــری این کوپه 
قدرتمند خواهند بود. همچنین انتظار می رود ب ام و 
یک رنگ بیرونــی منحصربه فرد را هــم برای کوپه 

جدید خود ارائه کند.
انتظار می رود M2 CS صرفاً با صندلی های اســپرت 
فیبر کربنی ارائه شــود. همچنین بــرای کابین این 
خــودرو تریم های محدودی در نظــر گرفته خواهد 
شــد زیــرا ب ام و در مدل های CS خــود رویکردی 
مینیمالیســتی دارد. در بیرون اما انتظار ارائهٔ سقف 
فیبــر کربنی را داریــم. انتظار مــی رود M2 CS با 
شــتاب صفرتاصد حدود 3 ثانیه، یکی از سریع ترین 

محصولات ب ام و باشد. 

تویوتا راو ۴ مدل ۲۰۲۴ با قیمت 3۰ هزار دلار معرفی شد


